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 درحالیکه گفته می شود تا دو سوم شهر بندرعباس به عنوان پایتخت اقتصاد ایران 
را بافت های فرسوده و حاشیه ای تشکیل می دهد، اما برای رفع مشکلات این مناطق 
در حوزه های مختلف اقدامی اساسی صورت نگرفته و روز به روز بر میزان مشکلات 
ساکنان محلات افزوده شده و متولیان مربوطه در این حوزه ها سکوت اختیار کرده اند.

 یکی از مواردی که در زمان تهیه گزارش از محلات به کرات شنیده ام و منعکس 

نمایندگان مجلس و... فقط  این بوده که مسئولان و شوراهای شهر و  ایم،  کرده 
در زمان تبلیغات انتخابات به یاد محلات می افتند و وعده هایی می دهند و پس 
از کسب رای، محلات به فراموشی سپرده شده و ساکنان در باتلاق مشکلات و 
خواسته های شان رها می شوند و تا انتخابات بعدی، از آنها یادی نمی شود و تبعیض 

و بی عدالتی در این مناطق موج می زند و یاریگری وجود ندارد.

2

2

احمد مرادی نماینده مردم هرمزگان 
در مجلس تاکید کرد

لزوم رفع مشکل 
فرسودگی شبکه توزیع 

برق روستایی

راه اندازی نهضت کارآفرینی 
در مساجد هرمزگان 

آنچه درنشست مجمع نمایندگان هرمزگان 
با وزیر پیشنهادی راه و شهرسازی عنوان شد 

از شروع مجدد پروژه پل 
خلیج فارس تا توسعه 
جاده ها و بنادر هرمزگان

1

معاون امور بندری و اقتصادی بنادر و دریانوردی هرمزگان خبرداد

تسهیل فرآیند صدور مجوز فعالیت های 
دریایی و بندری

ممنوعیت صید شیر ماهی
در هرمزگان تا 2۵ مهر
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سایه سنگین بی توجهی بر سر 
شترهای سرگردان هرمزگان

دلتا کرونا ، همبازی خطرناک 
کودکان

دوست دارم روزی بزرگترین خیر شوم
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گروه خبر // مجمع نمایندگان هرمزگان در مجلس 
انتظارات خود از وزیر پیشنهادی راه و شهرسازی 

را مطرح کردند. 
رئیس مجمع نمایندگان هرمزگان در مجلس شورای 
اسلامی ، افزود: جلســه ای با رستم قاسمی، وزیر 
پیشنهادی دولت ســیزدهم برای تصدی وزارتخانه 
راه و شهرســازی با حضــور تمامی اعضای مجمع 
نمایندگان مجلس شــورای اسلامی برگزار و در آن 
درخواست اعضای مجمع مطرح و وزیر پیشنهادی 

نیز قول مساعد جهت پیگیری و تحقق آن را داد.
احمد مرادی با اشــاره به اینکه اســتفاده از ظرفیت 
نیروهــای هرمزگانی بــه ویژه در حــوزه بنادر و 
دریانوردی از خواسته هایی بود که مورد تأکید وزیر 
پیشنهادی راه و شهرسازی قرار گرفت، عنوان کرد: 
بهبود وضعیت جاده های روســتایی، بزرگراه ها و 
نگاهی ویژه به وضعیت جاده های استان هرمزگان 
بــه عنــوان دروازه اقتصادی کشــور از مهمترین 

خواسته های اولولیت دار مجمع نمایندگان هرمزگان 
در مجلس بود. وی با بیــان اینکه توجه خاص به 
بندرشــهیدرجایی به عنوان بزرگترین بندر تجاری 
کشور باید در اولولیت وزارت راه و شهرسازی باشد، 
اضافه کرد: هرمزگان ظرفیت عظیمی در توسعه بنادر 
بزرگ و کوچک برای فعالیت های تجاری و بندری 
 دارد که وزیر پیشــنهادی نیز بر این موضوع تأکید

 ویژه داشت.
مرادی با اشــاره به اینکه شروع مجدد پروژه اتصال 
قشم به ســرزمین اصلی از طریق بندر پهل و لافت 
اولویت دیگر مطرح شــده در این جلسه بود، اظهار 
کرد: پل خلیج فــارس در دولت یازدهم و دوازدهم 
مورد غفلت و فراموشــی قرار گرفت و به این پروژه 
مهم و فراملی توجهی نشد و امیدوارم رستم قاسمی با 
توجه به بنیان گذاری شروع این پروژه در دولت دهم 
توسط خودش، بتواند عزم جدی در شروع مجدد و 

تکمیل آن به صورت عملیاتی داشته باشد.

به گزارش ایسنا ، رئیس مجمع نمایندگان هرمزگان 
در مجلس با بیان اینکه استفاده از ظرفیت ریلی استان 
هرمزگان در جهت تکمیل چرخه اقتصادی کشور از 
دیگر نکات مطرح شده بود، عنوان کرد: با توجه به 

برنامه پیشــنهادی وزیر پیشنهادی و سخنان مطرح 
شده به طور حتم حضور قاســمی در وزارت راه و 
شهرسازی می تواند برای توسعه هرمزگان با توجه به 

کارنامه گذشته اش مفید و ماندگار باشد.

لزوم پایان دادن چشم بستن بر مشکلات حاشیه نشینان؛

محلات حاشیه ای بندرعباس طبیب می خواهد
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آنچه درنشست مجمع نمایندگان هرمزگان با وزیر پیشنهادی راه و شهرسازی عنوان شد 

از شروع مجدد پروژه پل خلیج فارس تا توسعه جاده ها و بنادر هرمزگان

حاشیه نشینان بندرعباس انتظار دارند دولت سیزدهم و شورای اسلامی شهر در دور ششم و شهردار منتخب، محلات را فراموش نکنند 

  

گروه خبر // مدیرکل میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دستی 
هرمزگان گفت: »به مناســبت هفته دولت، 11 پروژه و زیرســاخت 

گردشگری در استان به بهره برداری می رسد.
به گزارش خبرنگار دریا ، ســهراب بناوند  بابیان این مطلب افزود: پروژه ها 
شــامل فاز اول اســکله تفریحی، فاز دوم مجتمع گردشگری خونسرخ، 2 
سفره خانه سنتی بندرعباس و سرخون و یک اقامتگاه بومگردی در شهرستان 

پارسیان است.
مدیرکل میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دســتی هرمزگان گفت: با 

بهره برداری از این پروژه ها برای 152 نفر اشتغال ایجاد می شود.
او در خصوص بهره برداری از زیرساخت های گردشگری گفت: همچنین 6 
زیرســاخت گردشگری در چارک، خور آذینی، دوربنی، دهخدا، بندزرک و 

محور تیاب نیز در هفته دولت افتتاح می شوند.

11 پروژه و زیرساخت گردشگری در هرمزگان به بهره برداری می رسد

آگهي مزایده عمومي شركت فولاد هرمزگان

نحوه شرکت در مزایده :
کلیه اشخاص حقیقی و حقوقی براي شرکت در مزایده مي توانند جهت بازدید و دریافت اسناد هر یک از ردیف های مزایده مبلغ 500/000 
ریال به حســاب 0111111100008 بنام شرکت فولاد هرمزگان جنوب، نزد بانک ملی شعبه گمرک بندرعباس واریز نموده و با ارائه 
فیش واریزي)برای هر یک از ردیف های مزایده، یک فیش واریزی مجزا ارائه گردد( و درخواســت کتبي در ساعت اداري )بجز روزهای 
پنجشنبه و ایام تعطیل( پس از هماهنگی به شرکت فولاد هرمزگان مراجعه نمایند و یا با ارسال فیش واریزی از طریق فکس به شماره 

33530055-076 و یا آدرس ایمیل ناKiyanpoor.h@hosco.ir اسناد را از طریق الکترونیکی دریافت نمایند.
ارائه معرفي نامه، داشتن مهر شرکت )اشخاص حقوقی( و رسید واریزي هزینه خرید اسناد جهت دریافت حضوری اسناد الزامي است.

محل دریافت اسناد :
بندرعباس، کیلومتر 13 جاده اسکله شهید رجایي، شرکت فولاد هرمزگان جنوب، واحد خرید مواد مصرفي و فروش کالای مازاد.

جدول زماني انجام مزایده :

روابط عمومی شركت فولاد هرمزگان جنوب

متقاضیان براي آگاهي بیشــتر مي توانند در ساعات اداري با شماره تلفن  07644848646 تماس حاصل فرمایند و یا به سایت 
فولاد هرمزگان www.hosco.ir مراجعه نمایند. جهت حضور افراد در فولاد هرمزگان و بازدید از موضوع مورد مزایده، هماهنگی با 

شماره فوق )48 ساعت قبل از حضور( الزامیست. هزینه درج آگهی با برنده مزایده می باشد.

تاريخ شروع فروش اسناد

1400/06/01

تاريخ گشايش پاكت ها
1400/06/16

تاريخ پايان فروش اسناد
1400/06/09

آخرين مهلت ارائه پاكت هاي مزايده
1400/06/14 تا ساعت 12:00

شماره مزايده
000405

شرح كالا
كاتالیست ضايعاتی 

واحد
كیلوگرم

مقدار
250.000

مبلغ ضمانت شركت در مزايده )ريال(
5% كل مبلغ پیشنهادی

رديف
1

موضوع مزایده :کاتالیست ضایعاتی 
مواد مورد مزایده به شرح جدول ذیل:

گروه خبر //  استاندار هرمزگان گفت: ۷۴۹ طرح 
با سرمایه گذاری ۴۳ هزار و ۶۶۷ میلیارد ریال 
همزمان با هفته دولت در سال 1۴۰۰ در سراسر 

استان افتتاح و بهره برداری می شود. 

فریدون همتی در جمع خبرنگاران با گرامی داشت 
یاد و خاطره شهیدان رجایی و باهنر و فرارسیدن 
هفته دولت، اظهارداشــت:از این تعداد، 26 طرح 
شاخص و بزرگ با ۳6 هزار و 1۴2 میلیارد ریال 
سرمایه  گذاری و تخصیص اعتبار، اجرایی شده اند.

وی ادامه داد:هم چنین در این هفته، عملیات اجرایی 
۹ طرح مهم با ســرمایه گذاری 2 هــزار و 5۸6 

میلیارد ریال در استان هرمزگان، آغاز می شود.
 آخرین طرح های شاخص افتتاح شده در ماه های 
تیر و مرداد امســال استان هرمزگان در دولت قبل 

مربوط پروژه های مناطق آزاد ،1۳ طرح درقشــم 
و کیش با سرمایه گذاری هفت هزار و ۴16میلیارد 
ریال می باشــد که روز دوشنبه پنجم مرداد امسال 

به صورت ویدوئو کنفرانسی به بهره برداری رسید.
ازاین تعداد ۹ طرح در قشم با سرمایه گذاری شش 
هزار و ۳۷۹میلیارد ریال بوده که پنج هزار و 6۷۹ 
میلیارد ریال از این ســرمایه گذاری توسط بخش 
خصوصی انجام شــده و برای 6۰۷ نفر به صورت 

مستقیم و غیر مستقیم اشتغال ایجاد شده است.
2۴ تیرماه امسال نیز در مراسم بهره برداری از 16 

طرح زیربنایی ســازمان بنادر کشور، شش طرح 
دریایی و بندری به ارزش سه هزارو 1۹۷میلیارد 
تومان به صورت ویدئوکنفرانسی در سطح بندرهای 

این استان بهره برداری شد. 
به گزارش ایرنا ؛ بهره برداری از 1۰5 طرح بهداشتی 
و درمانــی و طرح جامع انتقال، ذخیره ســازی و 
صادرات اسید سولفوریک نیز از دیگر طرح های 
شاخص در استان هرمزگان بود که در نیمه نخست 

تیرماه امسال بهره برداری شد.

    درهفته دولت؛

 ۷۴۹طرح عمرانی در هرمزگان بهره برداری می شود
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پشت پرده سیاست 

    
همچنیــن ظریف وزیر خارجه در توئیتی در خصــوص دیدار خود با وزیر خارجه 
ژاپن که آخرین دیدار بین المللی او بود نوشــت که ما درباره تقویت روابط دوجانبه، 
چگونگی احیای برجام و شرایط افغانستان بحث و تبادل نظر کردیم.وزیر خارجه ژاپن 

با شمخانی نیز دیدار و گفت و گو کرد.
تازه های مطبوعات

کیهان-حسین شریعتمداری در این روزنامه نوشت: برخی اعتراض  یا گلایه می کنند که 
چرا آقای رئیسی اعضای کابینه خود را از میان افراد همفکر و همسو با دیدگاه های خود 
انتخاب کرده است! که باید پرسید مگر قرار است غیر از این باشد؟!کابینه، مسابقه فوتبال 
نیست که بدون حضور تیم مقابل امکان برگزاری آن نباشد و گوشت نذری هم نیست که 

هرکس از راه می رسد تکه ای از آن را بردارد.
همشهری-این روزنامه نوشت:26  ماه پس از قتل میترا استاد به دست محمدعلی نجفی، 
درحالی که طبق قانون، آزادی مشروط شامل حال او می شود با درخواستش مخالفت شد، 

اما او توانست با استفاده از مرخصی از زندان آزاد شود.
شرق-این روزنامه در گزارشی درباره آرامستان های مشهد نوشت:می گویند آمار کشته های 
کرونایی مشهد روزانه بالای صد نفر است؛ این آماری است که مسئولان اعلام می کنند. 

می گویند حساب سر انگشتی ما حداقل دو، سه برابر است.
اعتماد-این روزنامه به نقل از صادق کوشــکی نوشت:قرن بیست ویکم را می توان قرن 
سیاســت های منطقه ای نامید و در این قرن هر کشوری که سیاست خود را به تابعی از 
سیاست های جهانی، اعم از جهان تک قطبی، جهان با روایت آمریکایی یا جهان چندقطبی 

بدل کند، متضرر خواهد شد.
انعکاس

سایت اقتصاد سالم مدعی شد: یک هکر با انتشار اطلاعاتی از نام، نام خانوادگی، شماره 
شاســی و نوع خودروی برخی از رانندگان ایرانی مدعی شده که بانک اطلاعاتیِ پلیس 
راهنمایی و رانندگی ایران را هک کرده و مشــخصات ثبت شده رانندگان ایرانی تا پایان 
سال 1۳۹۹ را در اختیار گرفته است. این هکر اعلام کرده هر نسخه از این اطلاعات را به 
قیمت 1۰۰۰ دلار به صورت پرداخت بیت کوینی می فروشد. همچنین بعضی رسانه ها از 

هک شدن دوربین های اتاق کنترل و محوطه زندان اوین خبردادند.
اقتصاد نیوز نوشت: پس از تحولات اخیر در کشور افغانستان طی دو هفته اخیر شماری از 
نظامیان این کشور از مرز میلک وارد ایران شدند که طی نشست اخیر مسئولان جمهوری 

اسلامی ایران با طالبان تمام این پناهندگان به کشور افغانستان بازگشت داده شدند.
تابناک نوشــت : آمارها حاکی از آن اســت که تنها در اینستاگرام، بیش از 5۰ صفحه 
بالای ۳میلیون دنبال کننده دارنــد و فالوئرهای بیش از 6۰۰ صفحه بالای یک میلیون 
هستند.هزینه متداول درج هر ویدئوی کمپین های تبلیغاتی شرکت های مختلف در صفحات 
اینفلوئنسرهای اینستاگرام، مبلغی حدود 5 تا 1۰۰میلیون تومان است . برآوردهای مرکز 
پژوهشی بتا )پلتفرم تحلیل داده های شبکه های اجتماعی( نشان می دهد تنها درآمد حاصل 
از تبلیغ و اطلاع رسانی توسط اینفلوئنسرهای اینستاگرامی در سال، حدود هزار میلیارد 

تومان است.

توشیمیتســو موته گــی وزیر خارجه ژاپن در ادامه با اشــاره بــه لزوم تقویت 
همکاری های تجاری و اقتصادی ایران و ژاپن گفت: حمایت های ما از ایران در 
شرایط تحریم هم تداوم داشت.  ما علاقمند به تقویت گفتگو های فیمابین در زمینه 
مسائل اقتصادی هستیم. وی با بیان این که مسائل منطقه ای و مذاکرات هسته ای 
ایران را به دقت رصد می کنیم افزود: مسائل منطقه ای بسیار پیچیده هستند و نیاز 
به گفتگو های بیشتری دارند. از طرف دیگر، ما بر پایبندی طرفین برجام به تعهدات 

مندرج در این سند و ادامه مذاکرات برجامی تاکید داریم.
مردم بی صبرانه منتظر اقدام دولت برای حل مشکلات هستند

یک عضو کمیســیون آموزش و تحقیقات مجلس شورای اسلامی گفت: مردم 
امیدوارانه و بی صبرانه منتظر اقدام های انقلابی دولت برای حل مشکلات هستند. 
محمد مهدی زاهدی در مطلبی در صفحه توییتر خود نوشت:» وزرای پیشنهادی  
ترکیبی از افراد  کارآمد ،  صاحب تجربه  و  جوانان نخبه  هستند. دولت باید هرچه 
زودتر با کابینه جدید تشکیل شود. مردم امیدوارانه و بی صبرانه منتظر اقدام های 
انقلابی دولت برای حل مشکلات اند.«وی در این توییت از دو هشتگ » مجلس 

انقلابی« و »  دولت مردمی « استفاده کرد.
سیاست مذاکرات برجامی تغییر کند

عضو کمیســیون امنیت ملی مجلس با بیان اینکه برجام برای ما هیچ گونه ثمر و 
عایدی نداشته است، گفت: درست نیست که سیاست دولت قبل در مذاکرات را 
ادامــه دهیم و باید رویه ما در مذاکرات تغییر کند.محمود احمدی بی غش درباره 
آینده برجام، اظهار داشــت: دولت رئیســی قطعاً منتظر رویکرد و عکس العمل 
طرف مقابل خواهد ماند چرا که سیاســت ما در زمینه برجام کاملًا مشخص و 
ترسیم شــده و مبتنی بر عزت و مصلحت است.وی بیان کرد: آمریکا باید بدون 
هیچ گونه پیش شرطی به برجام بازگردد، تحریم های ایران باید به صورت کامل 
از بین برود و راستی آزمایی شود تا در این شرایط روند مذاکرات ادامه یابد.عضو 
کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس تصریح کرد: آمریکا و اروپایی ها 
باید به برجام واقعی بازگردند چرا که الان هم ادعا دارند که در برجام هستند اما 
به تعهدات خود عمل نمی کنند.احمدی بی غش ادامه داد: الان فقط نامی از برجام 
باقی مانده اســت و برجام هیچ محتوایی ندارد و از داخل پوچ است. ایران باید 
به فکر خودش باشــد و دولت هم موظف است که نقشه راهی را برای سیاست 
خارجی و رفع تحریم ها در نظر گیرد و بر اســاس آن راه خودش را ادامه دهد و 
حرکت کند.نماینده مردم شازند در مجلس شورای اسلامی گفت: برجام برای ما 
هیچ گونه ثمر و عایدی نداشــته است و مردم فقط چندین سال معطل آن شدند. 
درست نیست که سیاســت دولت قبل در مذاکرات را ادامه دهیم و باید رویه ما 
در مذاکرات تغییر کند.وی تصریح کرد: ضمن اینکه ما از اول گفتیم که کسانی که 
از برجام خارج شــدند، باید به آن بازگردند و برجام باید به حالت واقعی خود 
برگردد و همه تحریم های ایران باید لغو شود.عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست 
خارجی مجلس شــورای اظهار داشت: برجام باید عادلانه و به گونه ای باشد که 
همه طرف های برجامی تعهدات خود را عملیاتی کنند و باید منافع طرفین در آن 

مورد توجه قرار گیرد و نباید منتظر غربی ها بمانیم.

قالیباف در پاسخ به تذکر مرادی:
تاکنون بیش از 15 سوال کتبی نمایندگان به وزرا پیشنهادی و رئیس جمهور ارائه 
شــده است رئیس مجلس شورای اســلامی در پاسخ به تذکر آیین نامه ای نماینده 
بندرعباس مبنی بر ارائه ســوالات کتبی نمایندگان به وزرای پیشنهادی و رئیس 
جمهور گفت: تاکنون بیش از 15 سوال کتبی به وزرا پیشنهادی و رئیس جمهور ارائه 
شده است و نمایندگان در جریان این موضوع قرار دارند. در جلسه علنی مجلس 
شورای اسلامی در تذکر آیین نامه ای با استناد به ماده )2۰۴( گفت: این ماده اشاره 
دارد به اینکه در جریان رأی اعتماد وزرا رئیس جلسه وظیفه دارد که سوالات کتبی 
نمایندگان را که طی برنامه های دولت مطرح می کنند را به رئیس جمهور یا وزرای 
مربوطه ارائه کند و وزیر باید پاسخ آنها را بدهد اما متأسفانه چنین اتفاقی نمی افتد 
زیرا نمایندگان در جریان این ماده قرار ندارند و از سویی رئیس جمهور و وزرا به 
سوالات مطروحه شفاف پاســخ نمی دهند و به سادگی از کنار آن رد می شوند در 
حالی که این حق نمایندگان اســت و مردم هم انتظار دارند با دقت کامل به وزرای 
پیشنهادی رأی دهیم.نماینده مردم بندرعباس ،قشم، ابوموسی، حاجی آباد و خمیر 
در مجلس شــورای اسلامی افزود: انتظار می رود از این ظرفیت قانونی به درستی 
استفاده شــود و وزرا و رئیس جمهور بتوانند شفاف به سوالات نمایندگان پاسخ 
دهند.دکتر محمدباقر قالیباف در پاسخ به تذکر این نماینده گفت: از دیروز تاکنون 
این ماده اجرایی می شــود و نمایندگان هم در جریان آن قرار دارند که ســوالات 
کتبی خود را در جریان بررسی برنامه های دولت از طرف رئیس مجلس به رئیس 
جمهور یا وزرای مربوطه ارائه کنند؛ تاکنون نمایندگان 15 نامه را ارائه کرده اند که 
به وزرا و رئیس جمهور داده شــد البته برخی هم خود نامه را به وزرا داده اند و از 
این به بعد هم اگر نماینده ای سوال کتبی دارد، می تواند ارائه کند تا در اختیار وزیر 

مربوطه قرار گیرد.
اذعان وزیرخارجه ژاپن به زیاده خواهی آمریکا در برجام 

در روزی که گوش ها  بیشــتر به سمت شــنیدن مذاکرات مجلس برای بررسی 
صلاحیت وزیران جدید دولت سیزدهم گرایش داشت، وزیر خارجه ژاپن به عنوان 
اولین وزیر خارجه یک کشــور پیشرفته و عضو گروه هفت به تهران آمد تا عملا 
ادعای  تحریم دولت رئیسی توسط کشورهای پیشرفته شکسته شود . در عین حال 
اگرچه به گفته یک منبع آگاه وزیر خارجه ژاپن در این ســفر پیام ویژه ای نداشت 
و صرفا با هدف تقویت روابط و آشنا شدن با افکار دولتمردان جدید کشورمان به 
تهران آمده بود اماموته گــی در دیدارهایش با تاکید بر احیای برجام و مذاکرات 
وین، تصریح کرد : برای احیای برجام، آمریکا باید دست از زیاده خواهی بر دارد.
به گزارش خراسان سید ابراهیم رئیسی ، رئیس جمهور کشورمان در دیدار با وزیر 
امورخارجه ژاپن با تاکید بر ضرورت آزادسازی منابع ارزی مسدودشده ایران در 
ژاپن خاطرنشــان کرد: تاخیر در آزادسازی دارایی های ایران در بانک های ژاپنی 
توجیه پذیر نیســت.رئیس جمهور با تاکید بر این که ایران با اصل مذاکره مشکلی 
ندارد، تصریح کرد: آمریکایی ها باید به افکار عمومی جهان پاسخ دهند که چرا به 
تعهدات خود در برجام عمل نکرده و از این توافق بین المللی خارج شده اند و با چه 
توجیهی تحریم های آمریکا علیه ملت ایران باید همچنان ادامه داشته باشد.قالیباف 

نیز در دیدار وزیر خارجه ژاپن بر آزاد سازی سریع دارایی های ایران تاکید کرد.

برای آزادسازی دارایی های ایران اقدام جدی انجام دهید 
رئیس مجلس شــورای اســلامی گفت: از دولت ژاپن انتظــار داریم برای 
آزادســازی دارایی های ایران به ویژه در مسیر مقابله با کرونا، اقدام جدی 
از خود نشان دهد.توشیمیتسو موتگی، وزیر امور خارجه ژاپن با محمدباقر 
قالیباف، رئیس مجلس شــورای اسلامی دیدار و گفتگو کرد.رئیس مجلس 
شــورای اســلامی در این دیدار از وزیر خارجه و دولت ژاپن برای اهدای 
واکســن به کشــورمان تشــکر کرد و با بیان اینکه روابط ۹۰ ساله ایران و 
ژاپن نشــان از عمق روابط تاریخی دو کشــور دارد، افزود: همکاری های 
بشر دوستانه دو کشــور در بخش های مختلف نمادی از دوستی دولت ها و 
مردم ایران و ژاپن اســت.وی با بیان اینکه ذهن مردم ما نسبت به ژاپن مثبت 
اســت، ادامه داد: یکی از وظایف پارلمانی دو کشور ارتقای روابط سیاسی، 
اقتصادی و فرهنگی اســت و باید تلاش کرد که ارتباطات براساس نقشه راه 
بلندمدتی تعریف شود و امیدواریم همکاری های دو کشور به ویژه در زمینه 
بشردوستانه، مسائل محیط زیست، بهداشت و بلایای طبیعی نسبت به گذشته 
گســترش یابد.رئیس قوه مقننه کشــورمان با بیان اینکه مسائل اقتصادی از 
جمله مسائل مهمی است که لازم است دو کشور به ویژه دولت ها به آن توجه 
کنند، گفت: درحالی که روابط تجاری ما تحت تحریم  های یکجانبه آمریکا 
بسیار کاهش پیدا کرده است، با توجه به سابقه ارتباطات دو کشور ضرورت 
دارد از این سابقه طولانی برای ارتقای روابط تجاری و حل مشکلات ناشی 
از تحریم  های آمریکا اســتفاده کنیم.قالیباف با تاکید بر این که آمریکا یک 
طرفه از برجام خارج شــده است، افزود: این کشور با خروج از برجام همه 
تعاملات چندجانبه و بین المللی را زیرپا گذاشــت و باعث شد تحریم های 
غیرقانونی بر ملت و دولت ما تحمیل شود.وی تاکید کرد: از دولت ژاپن انتظار 
داریم برای آزادســازی دارایی  های ایران به ویژه در مســیر مقابله با شیوع 
کرونا، حرکت و اقدام جدی از خود نشــان دهد.رئیس قوه مقننه کشورمان 
با بیــان اینکه ما به عنوان یک طرف برجام به تعهدات خودمان عمل کردیم 
و این موضوعی روشن اســت، گفت: آمریکایی ها باید به تعهدات خودشان 
عمل کنند؛ کارشــکنی های آمریکا باعث شــده حتی خرید دارو در شرایط 
شیوع کرونا ممکن نباشد و توقع داریم ژاپن به عنوان کشوری صلح دوست 
نســبت به این موضوع عکس العمل جدی نشــان دهد.قالیباف در پایان با 
اشــاره به تحولات منطقه گفت: ثبات منطقه و رفع مشکلات و بحران های 
آن از جمله در ســوریه، یمن و افغانستان تنها با همکاری کشور های منطقه 
ممکن اســت. ما همانند ژاپن معتقدیم که بحران های منطقه از جمله بحران 
ســوریه راه حل نظامی ندارد و باید راهکار های سیاسی حل و فصل شوند.

توشیمیتسو موتگی وزیر خارجه ژاپن نیز در ابتدای این دیدار گفت: مجلس 
ژاپن علاقمند به توســعه گفتگو ها و روابط با مجلس شورای اسلامی است. 
امیدواریم در روز های پیش رو گفتگو هایی بصورت وبیناری میان روســای 
گروه های دوســتی پارلمانی دو طرف برگزار شود.وی در ادامه با اشاره به 
اهدای واکسن کرونا از طرف ژاپن به کشورمان گفت: کمک های ژاپن به مردم 
ایران در شرایط شیوع کرونا، نشان از عمق روابط دوستانه ایران و ژاپن دارد.

معاون امور بندری و اقتصادی بنادر و دریانوردی هرمزگان 
خبر داد

تسهیل فرآیند صدور مجوز فعالیت های دریایی و بندری
 گــروه خبر // معاون امــور بندری و اقتصــادی اداره کل بنادر و 
دریانوردی هرمزگان گفت: ســامانه امور کارگزاران دریایی و بندری 
در راستای حضور بخش خصوصی در عرصه های مختلف تخصصی 
دریایی و بندری بدون نیاز به حضور فیزیکی جهت اخذ مجوز وپروانه 
فعالیت به مشــتریان خود خدمات بهینه و مطلــوب ارائه می دهد. به 
گزارش  خبرنگار دریا، منصورخرم شــکوه در تشریح این سامانه به 
رسانه ها اظهارداشت: هم اکنون، بهره گیری از ظرفیت های قانونی دفاتر 
پیشخوان دولت در تمامی استان های ساحلی کشور و هوشمندسازی 
ســامانه های مربوطه در راستای توســعه دولت الکترونیک و اصلاح 
آیین نامه های اجرایی با رویکرد رونق هرچه بیش تر فضای کسب وکار و 
کاهش هزینه های عملیاتی و اداری شرکت ها و بازطراحی سامانه اجرایی 
با هدف بهبود کارایی مراحل فرآیندی در دســتور کار ســازمان بنادر 
می باشد. وی ادامه داد: این اقدام سازمان بنادر و دریانوردی در راستای 
تکالیف سازمانی و قانونی در فراهم سازی بسترهای لازم برای گسترش 
حضور بخش خصوصــی در عرصه های مختلف تخصصی دریایی و 
بندری مانند نمایندگی کشتیرانی، تخلیه و بارگیری، بارشماری کالاها در 
بندر، مدیریت راهبری پایانه های بندری کالا، سوخت رسانی و آب رسانی 
به شــناورها در اسکله و لنگرگاه، غواصی، تجسّس و نجات در دریا، 
خدمات فنیّ پشتیبانی کانتینر و انتقال و جابه جایی مواد نفتی بین شناورها 
در دریا می شــود. معاون امور بندری و اقتصــادی بنادر و دریانوردی 
هرمزگان با بیان اینکه نخستین نسخه سامانه امور کارگزاران دریایی و 
بندری در سال 1۳۸۸ عملیاتی شد، بیان کرد: تاکنون نیز باهدف انطباق با 
رویه های کاری و همچنین بهبود کارایی، سامانه طی چندین نوبت مورد 
بازبینی و اصلاح قرار گرفته است. خرم شکوه افزود: برابر برنامه های 
آتی و با راهکارهایی اجرایی، سازمان تلاش خود را در افزایش سرعت 
فرآیندهای ارسال مدارک متقاضیان، بررسی و صدور پروانه فعالیت با 
کمترین تشریفات و با برقراری تبادل الکترونیکی اطلاعات بین سامانه ای 
بین سازمان هایی از جمله ثبت احوال و سایر مراجع قانونی به کاربسته 
تا به این ترتیب خدمات غیرحضوری خود را به مشــتریان و فعّالان 
دریایی و بنــدری به طورمطلوب تری ارائه دهد. به گفته وی، در زمان 
شیوع بیماری کرونا تسهیلات ویژه ای به شرکت های کارگزاری دریایی و 
بندری نیز ارائه شده و تاکنون طی سه نوبت پروانه های فعالیت شرکت ها 
و ضمن رعایت مقررات و با هماهنگی سایر مراجع مربوطه با حداقل 
تشــریفات اداری برای مدت مشخصی تمدید شده است. به گفته این 
مســوول، کیفیتّ ارائه خدمات دریایی و بندری به مشتریان از اهمیتّ 
خاصی برخوردار اســت براین اساس، سامانه امور کارگزاران، همواره 
و به توالی درحال بازبینی و بهبود می باشد و در حال حاضر نیز نسخه 
موجود با فرآیندهای آیین نامه ای و همچنین فضای فعلی کسب وکار 
تقریبا انطباق دارد. خرم شکوه درخصوص راهکارهای طراحی شده برای 
خدمات مطلوب تر سازمان بنادر به مشتریان و فعالان دریایی و بندری، 
نیز گفت: کوتاه  سازی فرآیند کلّی دریافت پروانه کسب و درعین حال 
اعتبارسنجی سیستمی اطلاعات اولیه شناسنامه ای و سوابق آموزشی 
و صلاحیتّ شایستگی متقاضیان و همچنین اطلاعات ثبتی شرکت ها 
از جمله مواردی است که قرار است با برقراری ارتباطات سامانه ای با 
سازمان ها و مراجع ذیصلاح و قانونی محقق شوند. وی در پایان با اشاره 
به اینکه سازمان بنادر و دریانوردی مرجع دریایی کشور و متولی ارائه 
خدمات دریایی و بندری به مشــتریان است، اظهار داشت: با واگذاری 
بخش عمده ای از فعالیتّ های این سازمان در زمینه ارائه خدمات دریایی 
و بندری به بخش خصوصی، شــرکت های کارگزار به عنوان بازوهای 

اجرایی این سازمان در بنادر ایفای نقش می کنند.
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سرمقاله

 هفته گذشــته انعکاس زندگی دردناک سه دختر یتیم در یکی از 
محلات بندرعباس  که سیزده سال قبل پدرشان را ازدست داده بودند 
و پنج سال قبل هم مادرشان از دنیا رفت ودر این تصادف خودشان 
نیز مجروح شده بودند و در این سال ها خودشان مردانه بدون هیچ 
سرپرستی در مقابل سختی ها و مشکلات ایستاده بودند، اما در ماه ها 
و بخصوص هفته های اخیر در تنگنای شدید مالی و... قرار گرفته بود؛ 
بازتاب گسترده ای یافت. این دختران دچار افسردگی شده بودند و 
روزی فقط می توانستند یک وعده غذایی بخورند و پیگیری هایشان 
برای یافتن شغل و کسب درآمد علی رغم وضعیت فوق بحرانی کرونا 
در بندرعباس بی نتیجه مانده بود. به لحاظ مالی بشــدت در مضیقه 
بودند و توان مالی نداشــتند. پس از انعکاس این موضوع در شــب 
تاســوعا و عاشوری حسینی، بحمدالله برخی از خیرین، فرهنگیان، 
ســازمان ها وادارات و گروه های جهادی برای رفع مشــکلات و 
بدهی های بانکی و به مغازه و طلبکارها اعلام آمادگی کردند و همین 
موضوع حتی باعث شد که این دختران از افسردگی خارج شوند و 
امیدشان به زندگی افزایش یابد. دختر بزرگ خانواده که دو خواهرش 
را با ســختی بزرگ کرده است و مردانه در مقابل مشکلات  ایستاده 
است، می گفت دوست دارم روزی برسد تا کار کنم و درآمد بالایی 
داشــته باشم و بزرگترین خیر شوم. البته آنها در گذشته که درآمدی 
داشته  و همزمان با کار کردن، درس هم می خواندند و بدلیل تحصیل 
در دانشگاه نتوانسته، کارش را ادامه دهد؛ اما در همان زمان خودشان 
برای ایتام جشن تولد می گرفتند و.....  متاسفانه در محلات حاشیه ای 
و روستاهای استان هرمزگان صحنه هایی غیرقابل باور مشاهده می 
شود. هیچ روزی نیســت که پیام و تماسی نداشته باشم که خانواده 
هایی حتی برای غذا خوردن یا دارو و درمان، اجاره، ودیعه مسکن، 
پرداخت اقســاط بانکی و... با مشکل مواجه شده اند. روزبه روز بر 
مشکلات این خانواده ها افزوده می شود و نیاز است تدابیری اندیشیده 
شود تا صنایع و بنگاه های اقتصادی در راستای انجام مسئولیت های 
اجتماعی شان، نهادهای انقلابی، حمایتی و دولتی، از این محرومان 
حمایت کننند ونام هرمزگان از سرلیست استان های فقیر و محروم 
خارج شود.  موضوعی که هفته قبل منعکس شد، نشان داد مسئولان 
استان همچنان از وضعیت فقر و محرومیت خانواده ها در محلات و 
روستاها بی اطلاع هستند ویا اینکه برایشان مهم نیست و یا اینکه توان 
رسیدگی را ندارند و بنظر می رسد در این حوزه ضعف مدیریت داریم 
و اگر از ظرفیت بنگاه های اقتصادی، خیرین، نهادهای انقلابی، حمایتی 
و دولتی بهینه و با برنامه استفاده شود؛ آن وقت سه دختر یتیم مجبور 
نیستند بدون غذای کافی و با بدترین شرایط و آن هم با یخچال و کولر 
خــراب  و خانه ای که داخل آن پر از تکه های کوه و نخاله و موش 
خرما و موش و... است و اراذل و سارقان باعث ناامنی شان شده اند،. 
زندگی کنند. انتظار می رود مســئولان از این دختران حمایت های 
لازم را داشته باشند تا هم مشکلات شان برطرف شود وهم بتوانند در 
آینده به خیرانی بزرگ و خدمتگزار مردم و محرومان که آرزوی شان 

است، تبدیل شوند.
  علی زارعی

دوست دارم روزی بزرگترین خیر شوم

گروه خبــر // نماینده مــردم بندرعباس در 
مجلس با بیان اینکه رفع مشــکل ســرعت 

اینترنتی و فرسودگی شبکه توزیع برق بررسی 
ویژه شد،گفت: مشکلات عبور حریم خط لوله 

نفت از اراضی کشاورزی نیازمند رفع است. 
  بــه گزارش  خبرنگار دریا ، احمد مرادی نماینده 
مردم بندرعباس ،قشم، ابوموسی،حاجی آباد و خمیر 
در مجلس  با دهیار و تعدادی از معتمدین روستای 

سرزه دیدارکرد.
نماینده مردم بندرعباس ،قشم،ابوموسی،حاجی آباد 
و خمیر در مجلس شــورای اسلامی تصریح کرد: 

پیگیــری آخرین اقدامات انجام شــده جهت رفع 
مشــکل سرعت اینترنتی فرســودگی شبکه توزیع 
برق، مشکلات عبور حریم خط لوله نفت از اراضی 
کشاورزی و بازدید از زمین ورزشی روستا در  این 

دیدار  در  اولویت  قرار گرفت.
 وی ادامه داد: حضور در روســتای رضوان  بخش 
فین به منظور دیدار با دهیار و تعدادی از معتمدین 
روستا جهت بازدید و پیگیری آسفالت راه دسترسی 
روستای رضوان به ســرزه، روکش آسفالت معابر، 

تامین کادر درمان خانه بهداشــت، تکمیل و تجهیز 
سالن ورزشــی و تکمیل مجتمع فرهنگی عملیاتی 
شــد. وی یادآورشد: نشســت با دهیار و اعضای 
شورای اسلامی روســتاهای رمکان و گورزین، به 
منظور پیگیری   تکمیل و تجهیز ســالن ورزشــی 
روستای رمکان از طریق ادارات ورزش و جوانان 
و وزارت ارشــاد، و همچنین تســریع در تجهیز و 
بهره برداری مرکز درمانی روستای گورزین نیز  در 

دستور کار قرار گرفت.

احمد مرادی نماینده مردم هرمزگان در مجلس تاکید کرد

لزوم رفع مشکل فرسودگی شبکه توزیع برق روستایی

گروه خبر // مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی هرمزگان از راه 
اندازی نهضت کارآفرینی در مساجد این استان خبر داد. 

مســجد یکی از اماکن مهم و مقدس در جهان اسلام است که نخستین 
آن تحت عنوان مسجد قبا توسط نبی مکرم اسلام)ص( ساخته شد؛ این 
مکان مقدس احکام و آداب منحصر به خود را دارد اما بر خلاف اماکن 
مذهبی سایر ادیان فقط منحصر به عبادتگاه نمی شود بلکه از بدو اسلام 
مسجد بعنوان مرکز حکومت اسلامی، محل رجوع و رفع نیاز مردم، محل 
پاسخگویی به سوالات و رفع شبهات، محل علم آموزی، محل عبادت، 
محل داوری بین مردم، محل تجمیع نیروها برای دفاع از اســلام و محل 

پشتیبانی از جبهه ها استفاده شده است.
در واقع مســاجد بعنوان خانه خدا بر روی زمین و یا خانه هایی که در 
آن حق و عدالت صدا زده می شد محلی بوده است که در برهه از تاریخ 
مهم ترین سنگر برای از بین بردن نیازها و نارسائی ها یا اهداف بالا بوده 
است. انقلاب شکوهمند اسلامی ایران نیز مبدا شکل گیری اش از مساجد 
ایجاد شــد و همین امر موجب شد که این انقلاب بتواند به همه گیری و 

فراگیری و پس از آن به پیروزی برسد.
یکی از آسیب هایی که امروزه ایران اسلامی بعد از ۴ دهه گذشتن از عمر 
انقلاب اسلامی شاهد آن است فاصله افتادن بین مردم و مسجد است البته 
در این دو ســالی که کرونا تمام ارتباطات را محدود کرد شاهد احیای 

نقش مســجد در امور حیات مردم بود و در قالب رزمایش کمک های 
مومنانه این بار پای مساجد به سفره مردم باز شد و باری دیگر مساجد 
توانستند منشا مهمی برای تحولات مثبت در جامعه شوند.امروزه یکی از 
مسائل مهمی که جامعه را درگیر خود کرده است مشکل اشتغال است و 
در حالی که دولت تدبیر و امید بایســتی سالیانه یک میلیون شغل ایجاد 
می کرد؛ نتوانست به این مهم عمل کند و نتیجه ناتوانی دولت موجب شد 
که بسیاری از جوانان نتوانند به سمت اشتغال حرکت کنند.برای همین در 
این ایام که فصل جدیدی خدمت بــرای مردم پیش روی دولت مردان 
وجود دارد لازم است از تمام ظرفیت ها برای رسیدن به این مهم استفاده 
شود. قطعا ایجاد سالیانه یک میلیون شغل در کشور کار آسانی نیست و 

برای دست یافتن به این امر باید تمام ظرفیت ها در کنار هم قرار گیرند.
یکی از ظرفیت هایی که می تواند به یک موتور پیشران در جهت ایجاد 
اشتغال تبدیل شــود ظرفیت عظیم مساجد است که در تمام محلات و 
روســتاها وجود دارند و پای کار آمــدن آن ها می تواند به پایگاهی بی 
بدیل برای شکست دشمن بیکاری باشد برای همین امر به سراغ مدیرکل 
تعاون، کار و رفاه اجتماعی هرمزگان رفتیم تا نظر او را نیز جویا شویم.

هادی ابراهیمی اظهارداشت: مساجد از ظرفیت بسیار خوبی برای ارتباط 
با لایه های مردم برخوردار است و همین امر موجب می شود که حضور 
مسجد در بین مردم ملموس تر باشد و یا اینکه مردم دسترسی راحت تری 

به این مکان داشــته باشند از این رو لازم اســت که از این ظرفیت به 
خوبی اســتفاده کنیم. وی افزود: یکی از وظایف ذاتی مسجد راهبری و 
هدایت گری است که عمدتا در راستای رساندن مردم به سعادت اخروی 
انجام می شــود اما مســاجد می توانند نهادی باشند که مانند بسیاری از 
عرصه ها هدایت گر امور مادی مردم نیز باشند و حتی در بحث اشتغال 
مردم نیز نقش آفرینی کند. مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی هرمزگان 
بیان کرد: حضور معتمدین و متدینین در مساجد موجب می شود که مردم 
با اعتماد بیشــتری به سمت و سوی آنها حرکت کنند و نتیجه اعتماد نیز 

منجر به مشارکت آنها در طرح ها خواهد شد.
وی خاطرنشــان کرد: یکی از طرح های مهمی که اداره کل تعاون، کار 
و رفاه اجتماعی در اســتان در حال اجرای آن است طرح ملی توسعه 
مشــاغل خانگی است که تاکنون بیش از ۳هزار و 5۰۰ نفر در آن ثبت 
 نام کرده و در حال آموزش هســتند که با همکاری جهاددانشــگاهی

 انجام می شود.
 ابراهیمی بیان کرد: بانوان اســتقبال خیلی خوبی از این طرح در استان 
داشته اند ضمن اینکه می توان با استفاده از این طرح و شناسایی ظرفیت ها 
توسط مســاجد اشــتغال های خرد خانگی و خانوادگی ایجاد کرد که 

بسیاری از افراد از سمت و سوی آن معاش خود را تامین کنند.
به گزارش  تسنیم ؛ مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی هرمزگان تصریح 
کرد: ما به دنبال راه اندازی نهضت کارآفرینی در مساجد و در دل محلات 
از با نگاهی از پایین به بالا هستیم تا بتوانیم مشکل بیکاری را مرتفع کنیم 

و همه ظرفیت ها برای این مهم بهره بگیریم.

راه اندازی نهضت کارآفرینی در مساجد هرمزگان 

گروه خبر// سرپرست معاونت مهندسی 
و برنامه ریزی شــرکت مدیریت تولید 
تولیدی  انــرژی  گفت:  هرمزگان  برق 

ماهه  پنج  در  بندرعبــاس  نیــروگاه 
اول ســال 1۴۰۰ از مرز 2۳18۴۷۰۰۰۰ 

کیلووات ساعت برق گذشت.
به گــزارش خبرنگار دریــا ، محمدعقیل 
عامری افــزود: میزان تولید انرژی برق در 
واحدهای بخــار و گازی  این نیروگاه از 
مــرز 2۳1۸۴۷۰۰۰۰  کیلووات ســاعت 
گذشــته و همچنین نیروگاه در جذب بار 
راکتیو سلفی جنوب شرق کشور و تصحیح 

ولتاژ منطقه مشارکت داشته است.
سرپرست معاونت مهندسی و برنامه ریزی 
شــرکت مدیریــت تولید بــرق هرمزگان 
ادامــه داد: از ایــن میــزان تولید حدود 

22۳۴51۰۰۰۰ کیلو وات  سهم واحدهای 
بخار و بیــش از ۸۳۹6۰۰۰۰  کیلو وات 
ســهم واحدهای گازی نیروگاه بوده است.

عامری افزود: نیروگاه بندرعباس با چهار 
واحد بخاری و دو واحد گازی با ظرفیت 
1۳2۰ مگاوات به عنوان بزرگترین نیروگاه 
جنوب شــرق کشــور با تولید حداکثری 
انرژی در تابستان امسال نقش بسزایی در 
پایداری شبکه برق سراسری و تامین برق 

استان دارد.
لازم بــه ذکر اســت تمامی شــش واحد 
تولیــدی نیروگاه بندرعباس در مدار تولید 

می باشند.

طی 5 ماه اخیر صورت گرفت
تولید بیش از دو میلیارد کیلو وات ساعت برق در نیروگاه بندرعباس

  

گروه خبر // بمنظور مدیریت مصرف بــرق و صرفه جویی، تا 
اطلاع بعدی ساعت کاری ادارات هرمزگان هر هفته از شنبه تا 

چهارشنبه، از ساعت هفت صبح تا 12 ظهر است.
به گزارش خبرنگار دریا ؛ معاون توســعه مدیریت و منابع استانداری 

هرمزگان گفت: روز های پنج شنبه نیز همچنان تعطیل است.
نازنین شــیبانی افزود: ادارات باید بعد از پایان ســاعت کار، وسایل 
سرمایشی و برقی غیرضروری را خاموش کنند. وی گفت: گروه های 
بازرســی برای ارزیابی و نظارت بر عملکرد ادارات به طور سر زده 
بازدیــد و عملکــرد هفتگی آن ها در زمینه مصرف برق را بررســی 

می کنند.
معاون توسعه مدیریت و منابع استانداری هرمزگان افزود: با مسئولان 
اداراتی که مدیریت مصرف برق و صرفه جویی را رعایت نکنند، برابر 
مقررات برخورد می شــود.پیش از این کاهش ساعات کاری ادارات 

هرمزگان تا اول شهریور اعلام شده بود . 

تمدید کاهش ساعت کاری ادارات هرمزگان 
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دانشجو
اول اشعار با نام خدا

با سلامی خدمت اهل صفا
نسل بعد از نسل بعد از من، سلام
نسل شوت و نخبه و لمپن سلام

بشنو از من چون حکایت می کنم
درد دانشجو روایت می کنم

در هوایی سرد شعری گفته ام
بشنوید از درد شعری گفته ام

"سینه خواهم شرحه شرحه از فراق"
تا بگویم فرق خر را با الاغ

"هرکسی از ظن خود شد یار من"
کرد کاه و یونجه اش را بار من
"سر من از ناله من دور نیست"

گرچه اصلا سور و ساتم جور نیست
شعر من معجونی از زخم دل است

تحفه ای آورده ام ناقابل است
زخم را با طنز قاطی می کنم
ادعای گنده لاتی می کنم

شعر من درد من و زخم شماست
کار آن وا کردن اخم شماست

من جوانی خنگ و پیزوری شدم
یک دو سالی پشت کنکوری شدم

بر جوانی خودم آذر زدم
خر زدم، هی خر زدم، هی خر زدم
چون نتایج آمد اشکم شد روان
فحش دادم بر زمین و بر زمان
دیدم از بخت بد و عقل فلج
گشته ام دانشجوی شهر کرج

لیک دیدم من که شکر حق سزاست
حکما این هم قسمت و تقدیر ماست

می روم آن جا و با لطف خدا
می خورم هیچی کلاس و درس را
حیف آمد طعنه از هر سمت و سو

گاومان زایید آن هم شش قلو
هر کسی در وسع خود در آن زمان

فحش و لیچاری نمودی بارمان
مادرم می گفت آخر حیف نان

شد کشاورزی هم آخر رشته؟ هان
حرفها را پشت گوش انداختم

ساک خود را روی دوش انداختم
زود من رفتم به سوی ترمینال
دل پر از اندیشه، کله پر سوال
خوابگاهی بهتر از باغ بهشت

گفتم از شادی خوشا بر سرنوشت
گفتم این جا عشق و حالم کامل است

زود فهمیدم خیالی باطل است
هست دانشگاه تهران بی قیاس
دارد از بهر خودش کلی کلاس

درس می خوانم مهندس می شوم
در همین واحد مدرس می شوم
می نمایم در همین جا ازدواج
گیرم از دانشجویان خود خراج
صبح با سرویس دولت می رسم

با کلاس و با ابهت می رسم
خانه های سازمانی آخ جان
پولهای آنچنانی، آخ جان

مدتی بگذشت شیرم موش شد
ذوق و شوق اندر دلم خاموش شد

چون همه ساز جدایی می زنند
حرف رفتن جا به جایی می زدند
دیدم این جا فکر عهد ماضی اند
بچه ها از رشته شان ناراضی اند
معتقد بودند کوشش کافی است
سرنوشت ما همه علافی است

کم کَمَک ما هم پشیمان می شدیم
آنچه آنان می شدند آن می شدیم

با نفیر خنده سر می شد کلاس
ساده می گویم، دو در می شد کلاس

نیم ساعت رفته آید زمزمه
جمله خسته نباشید از همه

عده ای هم نعره هایی بس قوی
می کشند و خب به قول مولوی

"هر کسی کو دور ماند از اصل خویش
باز جوید روزگار وصل خویش".

 عباس احمدی 

طنز

// ها  استان  حسن سیلاوی ســرویس 
است  لازم  گفت:  خوزســتان  استاندار 
برای هماهنگی بیشتر بین مرکز بهداشت 
در  خوزستان  اســتان  آبفای  شرکت  و 
رسیدگی به وضعیت آب روستایی، یک 
کارگروه تشکیل و کیفیت آب آشامیدنی 
اصلاح شود تا به حد استاندارد نزدیک تر 

شویم. 
بــه گــزارش خبرنــگار دریــا ؛ قاســم 
سلیمانی دشتکی در نشست شورای سلامت 
و امنیت غذایی با اشاره به مشکلات بهداشتی 
فاضلاب در استان خوزســتان اظهار کرد: 

نقاط بحرانی سیســتم فاضلاب مدنظر مرکز 
بهداشــت باید به شــرکت آبفا اعلام شود و 
به صورت مشــترک بازدید میدانی صورت 
گیرد. برای اینکه نظرها یکســان شود لازم 
است که هماهنگی بین دو طرف ایجاد شود و 
دستگاه های اجرایی باید به موقع وارد عمل 
شــوند و کار را انجام دهنــد و در غیر این 

صورت ناکارآمدی آن ها را نشان می دهد.
وی گفت: لازم است برای هماهنگی بیشتر 
بین مرکز بهداشت و شــرکت آبفای استان 
خوزســتان در رســیدگی به وضعیت آب 
روستایی، یک کارگروه تشکیل و کیفیت آب 

آشامیدنی اصلاح شــود تا به حد استاندارد 
نزدیک تر شویم.

مواردی،  در  افزود:  اســتاندار خوزســتان 
نمایندگان مجلس شــورای اسلامی و ائمه 
جمعه مکرر مشکلات آبفای شهرستان های 
استان خوزســتان را به ما اعلام می کنند لذا 
انتظار داریم که دستگاه های اجرایی قبل از 

بیان مشکلات، آن ها را برطرف کنند.
وی تصریــح کرد: بزرگترین مشــکل را در 
خوزســتان در بحث آبفا داریم و از آنجا که 
پای ســلامت مردم در میان است، مسئولان 
این حوزه باید در جلســات مرتبط حضور 

داشته باشند.
سلیمانی دشــتکی گفت: سه هفته پیش قرار 
شــد کار تعویض پمپ برای آبرســانی به 
روســتاهای حمیدیه انجام شود اما این کار 
تاکنون انجام نشده است در حالی که کار یک 
روز است. تعدادی روســتا نیز زیر پوشش 
شــرکت آبفا خوزستان هســتند که باید به 
وضعیت آن ها رسیدگی شود. معتقدیم وقتی 
قولی داده می شود باید همان روز کار انجام 
شــود تا نارضایتی مردم را به همراه نداشته 

باشد.
وی افزود: اعتبارات لازم و کافی در اختیار 

شرکت آبفای خوزستان قرار داده شده است 
و از ســوی دیگر ما حل مشــکلات آب و 
فاضلاب را اولویت اول خود قرار داده ایم لذا 
انتظار داریم که مسئولان آبفای خوزستان به 
قول خود عمل کنند چرا که مردم با مشکلاتی 

در این زمینه مواجه هستند.
اســتاندار خوزســتان تصریح کرد: با توجه 
به نزدیک بودن فصل پاییز، باید مشــکلات 
آب و فاضلاب شــهرهای خوزستان هر چه 
سریع تر برطرف شود. لازم است که در آمار، 
تنها حوزه روســتایی زیر پوشش آبفا اعلام 
شــود و در خصوص روســتاهایی که زیر 

پوشش آبفا نیســتند نیز باید اداره کل امور 
روستایی خوزستان پاسخگو باشد.

وی خطاب به مدیرعامل شرکت آبفا گفت: 
انتظار داریم که تا هفته دولت امسال مشکل 

پمپ آب روستاهای حمیدیه برطرف شود.

استاندارخوزستان :  

كیفیت آب آشامیدنی روستایی خوزستان به استاندارد نزدیک شود 

//معاون  ها  اســتان  نژاد سرویس  مهران سلطانی 
نظارت، بازرســی و حمایت از حقوق مصرف کننده 
سازمان صمت استان بوشهر گفت: بررسی ها نشان 
می دهد که بیشترین شکایت ها در حوزه کالا مربوط 
به انواع نان، مرغ گرم، میوه و سبزی، پوشاک، موبایل 

و سیمان بوده است. 
به گزارش خبرنگار دریا ؛ رضا جمالی اظهار کرد: واحد 
رسیدگی به شکایات ســازمان صنعت، معدن و تجارت 
استان بوشــهر و ادارات تابعه در چهار ماه اول امسال به 

هزار و ۳۰1 فقره شکایت درباره کالا و خدمات رسیدگی 
کرد که تعداد ۳۸۰ فقره منجر به کشــف تخلف و تنظیم 
گزارش بازرسی شد. وی ادامه داد: در ۷1۷ شکایت نیز، 
فرد مورد نظر متخلف شناخته نشــد و تعداد 1۰2 فقره 
شــکایت نیز منجر به جلب رضایت شاکیان شد. معاون 
ســازمان صمت بوشــهر تصریح کرد: بررسی ها نشان 
می دهد که بیشــترین شــکایت ها در حوزه کالا مربوط 
به انواع نان، مرغ گرم، میوه و ســبزی، پوشاک، موبایل، 
سیمان، و در حوزه خدمات مربوط به تعمیرات خودروی 

سبک، آرایشگاه ها، تعمیر لوازم برقی و خانگی، مشاورین 
املاک و نصب آسانســور بوده اســت. جمالی بیان کرد: 
بیشترین تخلف های کشف شده شامل گرانفروشی، تقلب، 
زیان، رعایت نکردن شیوه نامه های بهداشتی، کم فروشی، 
انجام ندادن تعهدات و همچنین رعایت نکردن ســاعات 

کاری )در صنف نانوایان( بوده است.
 وی از شــهروندان درخواست کرد: در صورت مشاهده 
هــر گونه تخلف صنفی موارد را از طریق ســامانه 12۴ 

گزارش کنند.

حسن سیلاوی ســرویس استان ها // 
مدیر عامل شرکت آبفا خوزستان با بین 
اینکه با عنایت ویژه مقام معظم رهبری 
۵۰ میلیون یورو اعتبار از محل صندوق 
توسعه ملی به اجرای طرح فاضلاب شهر 
اعتبار  این  گفت:  یافت  اختصاص  اهواز 
برای اجرای طرح به حساب شرکت آب و 

فاضلاب خوزستان واریز شد. 
به گزارش خبرنگار دریا ؛  محمدرضا کرمی 
نژاد در یک برنامه تلویزیونی با بیان اینکه از 
ابتدای اجرای طرح فاضلاب اهواز تا سال 
۹۹ کل اعتبــار این طرح کمتر از 1۰ هزار 
میلیارد ریال بوده است اظهار داشت: اکنون 
با عنایت مقام معظم رهبری اعتبار خاصی به 

این پروژه اختصاص یافت.
وی با بیان اینکه بر اساس قرارداد منعقد شده 
در تیرماه امسال با قرارگاه خاتم الانبیا ،کار 
تجهیــز کارگاه برای اجرای طرح فاضلاب 
اهواز آغاز شده است گفت: شبکه فاضلاب 
اهواز یک شــبکه مشکل داری است که از 
ابتدا به درســتی طراحی و اجرا نشده است 

ضمن اینکه اهواز دارای مشــکل بالا بودن 
آب های زیر زمینی است.

مدیرعامل آبفا خوزستان با اشاره به سیلاب 
سال 1۳۹۸ تصریح کرد: این سیلاب باعث 
شــد ۷۰۰ کیلومتر از شبکه فاضلاب شهر 
اهواز ریزش کند. کرمی نژاد گفت: در سال 
هــای ۹۸ و ۹۹، آبفا با ۴6 پیمان به ارزش 
چهار هزار میلیارد ریال حدود ۹۰ کیلومتر 
لوله گذاری شــبکه فاضلاب در 155 نقطه 

ریزشی در اهواز  اجرا کرد.
وی اضافه کرد: امســال نیــز ۳۴ پیمان به 
ارزش 2 هزار و ۹۰۰ میلیارد ریال به منظور 
اصلاح نقاط ریزشی شبکه فاضلاب اهواز 
در 12۳ کیلومتر منعقد شده است ، همچنین 
اصلاح 11 نقطه ریزشــی شبکه فاضلاب 
اهواز به قرارگاه خاتم الانبیا واگذار شــد و 
از پیمانکار خواسته شــد تا قبل از شروع 

بارندگی این پروژه ها را تکمیل کند.
کرمی نــژاد با بیــان اینکه طبــق اعلام 
کارشناسان آبفا و شهرداری 5۷ نقطه بحرانی 
فاضــلاب در قالب 1۴۳ پــروژه در اهواز 

وجود دارد که باید اصلاح و بازسازی شوند 
افزود: از این مقدار سهم آبفا 55 پروژه بوده 
که ۴۷ پروژه به اتمام رســید از 15 پروژه 
مشترک با شهرداری نیز تاکنون سه پروژه 
تکمیل شده است. وی اضافه کرد: علاوه بر 
طرح ضربتی اصلاح شبکه فاضلاب اهواز 
،کارشناسان ۸۰ منطقه را در اهواز شناسایی 
کردند که شــبکه فاضلاب در آنجا مشکل 
دارد و بایــد در فاز دوم اصلاح شــوند که 
از این تعداد روند اجرای ۳۳ پروژه از یک 

شهریور آغاز می شود.
در پی مشکلات پیش آمده ناشی از طغیان 
فاضلاب در شهر اهواز در فصل بارندگی ، 
مقام معظم رهبری با برداشت 1۰۰ میلیون 
یورو از محل صندوق توسعه ملی برای حل 

مشکل فاضلاب اهواز موافقت کرد.
5۰ درصد اعتبــار این طرح پس از هزینه 
کــرد 5۰ میلیــون یورو در گام نخســت 
 بــه شــرکت آب و فاضلاب خوزســتان

 پرداخت می شود.

بیشترین شکایت  بوشهری ها مربوط به نان و مرغ است

مدیرعامل آبفا خوزستان خبر داد

اختصاص ۵۰ میلیون یورو به اجرای طرح فاضلاب اهواز 

  

حســن سیلاوی سرویس اســتان ها // 
بانک  بیمه  کارگــروه خدمــات  رییس 
با  کشاورزی خوزســتان گفت: همزمان 
برداشت خرما، کار ارزیابی خسارات وارده 
به نخیلات خوزستان ناشی از تنش آبی، 
آفات و خشکیدگی برگ نخیلات، شروع 

شد. 
به گزارش خبرنگار دریا ؛ محمد آلاله افزود: 
پس از ارزیابی خسارات وارده، کار پرداخت 
غرامت به نخلداران خوزستان شروع می شود.

وی با بیان اینکه امســال از مجموع ۴2 هزار 
هکتار از نخیلات بارور و غیربارور خوزستان، 
21 هزار و 1۹۹ هکتار آن زیرپوشش صندوق 
بیمه محصولات کشاورزی قرار گرفت گفت: 
صندوق بیمه محصولات کشاورزی ، برحسب 
میزان خسارات وارده به نخیلات و سقف بیمه 
نســبت به پرداخت غرامت بــه باغداران در 

کوتاه ترین زمان ممکن اقدام خواهد کرد.
برآوردهای سازمان جهادکشاورزی خوزستان 
حاکی از آن است که امسال حدود 2۳5هزار 
تن خارک، رطب و خرما از نخیلات خوزستان 
برداشت شود که نسبت به سال زراعی قبل ، 

سه هزار تن افزایش خواهد یافت.
بیشــتر نخیلات خوزســتان در کرانه شرقی 
ارونــدرود، دو ســوی رودخانه بهمنشــیر، 
شــادگان، بهبهان، اهواز، خرمشــهر، دشت 
آزادگان، هویزه و حمیدیه متمرکز هســتند.

برداشــت محصول خرما که بیشترین ارزش 
افزوده را بین محصولات تولیدی خوزستان 
دارد در روزهای آغازین شهریور شروع و تا 

آبان ادامه می یابد.
 * تمدید یک هفته ای بیمه محصولات کشت 

تابستانه در خوزستان
رییــس کارگــروه خدمات بیمــه ای بانک 
کشاورزی خوزســتان از تمدید یک هفته ای 
بیمه محصولات کشــت تابستانه در استان تا 
هفتم شهریور امســال خبر داد.آلاله با بیان 
اینکه آخرین مهلت بــرای بیمه محصولات 
کشت تابســتانه ۳1مرداد بود افزود: با توجه 
به تعطیلات یک هفته ای اخیــر، زمان بیمه 
محصولات کشت تابستانه در خوزستان یک 

هفته تمدید شد.
حدود ســه هزار و 6۰۰ هکتار از زمین های 
تابستان  در فصل  کشــاورزی خوزســتان 
بیمــه محصولات  زیرپوشــش صنــدوق 
کشــاورزی قرار گرفتند.سال زراعی جاری، 
به دلیل خشکسالی شدید و تنش آبی، سطح 
زیرکشت تابستانه در خوزستان از ۳6۰هزار 
هکتار سال زراعی گذشته به کمتر از ۸6هزار 

هکتار کاهش یافت.
با این حال برآوردهای سازمان جهادکشاورزی 
اســتان و آب وبرق خوزستان نشان می دهد 
با وجود خشکســالی و کمبود شــدید آب، 
تابســتان امسال حدود ۸5 تا ۹۰هزار هکتار 
از زمین های کشاورزی خوزستان زیرکشت 
بدون مجوز شلتوک قرار گرفت که امکان بیمه 

آن به لحاظ قانونی وجود نداشت.
استان خوزستان با تولید سالانه 1۷.5میلیون 
تن محصولات زراعی و باغی، فرآورده های 
دامی و عسل در جایگاه نخست کشوری قرار 
دارد.پیش بینی شــده در سال طراعی جاری 
به دلیل خشکسالی شدید، تولیدات زیربخش 
 کشــاورزی خوزســتان 25 تــا ۳۰درصد 

کاهش یابد.

ارزیابی خسارات وارده به نخیلات خوزستان 
ناشی از تنش آبی

  

حسن ســیلاوی سرویس استان ها // سخنگوی صنعت برق 
جنوب غرب کشــور با بیان اینکه به دلیل کاهش بیش از حد 
تراز آب چهار سد خوزستان،امکان تولید برق در نیروگاه های 
برقابی آنها وجود ندارد گفت: شــبکه برق خوزستان با کمبود 

حدود سه هزار مگاوات برق روبه رو است. 
بــه گزارش خبرنگار دریا ؛ کیومــرث زمانی بیان کرد: چهار 
ســد کارون سه ، کارون چهار ، شهید عباسپور و گدار به دلیل 
کاهش تراز آبی، امکان تولید برق ندارند یا به صورت جزیی 

در ساعاتی از روز وارد مدار می شوند.
وی افزود: هم اکنون مصرف شبکه برق خوزستان حدود هفت 
هزار و ۷۰۰ مگاوات است که با وجود تولید چهار هزار و 5۰۰ 
مگاواتی نیروگاه های حرارتی و بخش خصوصی، در بیشــتر 
ساعاتی که نیروگاه های آبی به طور کامل از مدار خارج باشند 
حدود سه هزار مگاوات در شبکه کمبود تولید وجود دارد که از 

طریق شبکه سراسری تامین می شود.
معاون برنامه ریزی شرکت برق منطقه ای خوزستان ادامه داد: 

این کمبود تولید برق در حالی اســت که پرباری شــبکه برق 
خوزستان حداقل تا نیمه شــهریور به دلیل وقوع دماهای در 
محدوده ۴5 درجه ادامه خواهد داشت که لازم است همکاری 
و همیاری مشترکان در مدیریت مصرف برق در کمک به حفظ 

پایداری شبکه، همچنان ادامه داشته باشد.
زمانی افزود: در این راســتا با مدیریت بحران و اســتانداری 
خوزســتان مکاتبه شــده تا مصوبه جابجایی ساعات اداری 
)ســاعت کاری فعلی( حداقل تا 15 شــهریور در خوزستان 
پابرجا بماند تا از پیک تابســتانه امسال بدون حادثه و بحران 

جدی  عبور کنیم.
بر اســاس این گزارش، ظرفیت منصوبــه تولید نیروی برق 
خوزســتان در بخش انتقال برابر با 1۳ هزار و 1۹6 مگاوات 
بوده که از این مقدار ظرفیت منصوبه بخش آبی هشت هزار و 
16۹ مگاوات و بخش حرارتی پنج هزار و 2۷ مگاوات است. 
ظرفیت منصوبه بخش DG )تولید پراکنده( در خوزستان نیز 

1۳۹ مگاوات است.

چهار سد خوزستان امکان تولید برق ندارند

مهران سلطانی نژاد سرویس استان ها 
//مدیرکل شیلات استان بوشهر گفت: 
صید کوسه ماهی در تمام ماه های سال 
ممنوع است و صیادانی که این آبزی را 
به صورت هدفمند یا ضمنی صید کنند 

متخلف محسوب می شوند. 
بــه گزارش خبرنگار دریــا ؛ علی بازدار 
نیز در حاشــیه نشســت کمیته تخلفات 
صیادی اظهار کرد: صید کوســه ماهی در 
تمام ماه های سال ممنوع است و صیادانی 
که کوســه ماهیان را به صورت هدفمند یا 
ضمنی صید کنند متخلف محســوب شده 
و ضمن توقیــف صید و شــناور آنان با 

محرومیت های طولانی مدت مواجه و به 
محاکم قضائی معرفی خواهند شــد. وی 
از صیادان درخواست کرد تا ضمن پرهیز 
از به کارگیــری ابزاری که به صید هدفمند 
این آبزی منجر می شــود حتی در صورت 
مواجهه با صید ضمنی نیز نســبت به رها 

سازی آن اقدام کنند.
علیرغم تاکید ســازمان های ناظر بر امر 
صید در استان بوشهر اما به دلیل قیمت زیاد 
باله و گوشت کوسه، این آبزی در معرض 
انقراض قرار گرفته است. اداره کل محیط 
زیست استان بوشهر در نامه ای از مدیرکل 
شیلات درخواست کرده است تا ممنوعیت 

صید کوســه ماهیان خلیج فــارس را بار 
دیگر به صیادان اعلام کند.

ممنوعیت صید کوسه ماهیان که از گونه های 
در حال تهدید به شمار میرود پیش تر نیز 
در دو مرحله مورد تاکید اداره کل حفاظت 
محیط زیست استان بوشهر قرار گرفته بود. 
این اداره کل با یادآوری مجدد مصوبه سال 
1۳۹۳ سازمان محیط زیست کشور که به 
نحوه برآورد مطالبه صید و شــکار گونه 
های حفاظت شــده موضوع ماده ۳ قانون 
صید و شــکار می پردازد و هزینه جبران 
صید کوســه ماهیان را ۳۰۰ میلیون ریال 

عنوان کرده است.

صید کوسه ماهی در تمام ماه های سال ممنوع است 

طرح : امیر کاربخش
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اقتصادی

سازمان بنادر به بخش خصوصی وام واردات 
شناورهای رو-رو می دهد

  سرویس اقتصادی // با اعلام ســازمان بنادر و دریانوردی، به 
شرکت های بخش خصوصی که دارای مجوز از وزارت صنعت، معدن و 
تجارت و نیز شماره ثبت سفارش واردات شناورهای رمپ دار باشند، 
تسهیلات داده می شود.سازمان بنادر و دریانوردی از صدور مجوز و 
اعطای تسهیلات به بخش خصوصی برای خرید شناورهای رمپ دار 
خبر داد.طبق اعلام این سازمان، به منظور تأمین ناوگان دریایی کشور 
در دریای خزر و کاهش تبعات ناشــی از برخی محدودیت ها برای 
صادرات و ترانزیت کالاهای صادراتی ایران از طریق مرزهای زمینی 
به کشورهای آسیای میانه، به شرکت های متقاضی از بخش خصوصی 
که دارای مجوز از وزارت صنعت، معدن و تجارت و همچنین شماره 
ثبت ســفارش واردات شناورهای رمپ دار موسوم به رو-رو باشند، 
تسهیلات از محل منابع وجوه اداره شده سازمان بنادر و دریانوردی 
کشور تعلق می گیرد.اعطای این تسهیلات، پس از موافقت اسحاق 
جهانگیری معــاون اول دولت دوازدهم و درخواســت اتاق ایران 
مبنی بر ضــرورت راه اندازی خط ناوگان دریایی رو-رو در دریای 
خزر، صورت گرفت و بنا بر اعلام ســازمان بنــادر و دریانوردی، 
 پس از دریافت مشخصات شرکت های متقاضی دریافت تسهیلات 
برای خرید شناورهای رو-رو، مراحل اخذ مجوز و اعطای تسهیلات 
به شــرکت های واجد شرایط در ســریع ترین زمان ممکن صورت 

می گیرد.

هشدار ایران خودرو؛ طرح فروش اقساطی نداریم 
  ســرویس اقتصادی // به دنبال انتشار اطلاعیه و اخبار فروش 
اقســاطی محصولات ایران خودرو در برخی رسانه ها و شبکه های 
اجتماعــی، این خودروســاز ضمن تکذیب ادعای مطرح شــده، 
تاکیدکرده مسوولیت تبعات احتمالی این اقدام، برعهده فرد متقاضی 
خواهد بــود.  در روزهای اخیر برخی اخبار و اطلاعیه هایی مبنی 
بر فروش اقســاطی محصولات ایران خودرو بدون نیاز به ضامن، 
با بازپرداخت چهار تا ۳6 ماهه و تحویل آنی، در حال بازنشــر در 
برخی رسانه ها و شبکه های اجتماعی است.در اطلاعیه منتشر شده 
توسط ایران خودرو، تاکید شده که سایت فروش اینترنتی محصولات 
این شــرکت، تنها مرجع ثبت نام مشتریان است و هر گونه ادعایی 
مبنی بر فروش محصولات خارج از این ســایت و جز ســه روش 
فروش فوق العاده، پیش فروش یک ســاله و مشــارکت در تولید 
برخلاف رویه معمول این شــرکت است و تبعات احتمالی ناشی از 
این اقدام برعهده فرد متقاضی خواهد بود. گروه صنعتی ایران خودرو 
در راستای آگاه ســازی مشتریان خود، اعلام کرده هرگونه فروش 
خودرو از طریق ســایت ها و شــرکت های مدعی فروش اقساطی 
محصولات ایران خودرو، ارتباطی با این شرکت نداشته و از متقاضیان 
درخواســت کرده تا اخبار و بخش نامه های فروش محصولات را 
از طریق مبادی رســمی از جمله پایگاه اطلاع رسانی ایکوپرس به 
نشانی ikcopress.ikco.ir و سایت فروش اینترنتی محصولات 

به نشانی esale.ikco.ir کسب کنند.

خبر

سرویس اقتصادی // رئیس اداره بازرگانی 
خارجی سازمان صنعت، معدن و تجارت 
هرمزگان گفت: 1۹۷ صادرکننده تولیدی 

و غیر تولیدی در استان فعال هستند. 
   مجیــد میری افــزود: هرمــزگان در طی 
سال های ۹۷ الی ۹۹ تعداد 1۹۷ صادرکننده 
تولیدی و غیر تولیدی فعال داشــته است که 
 میــزان صادراتی که در ســال های مذکور 
داشته اند نســبت به بازگشت ارز به چرخه 
ارزی،  تعهــد  ایفای  اقتصــادی کشــور و 

صادرکنندگان اســتان با ۷۰ درصد برگشت 
حاصل از صادرات رتبه 6 کشور را به خود 
اختصاص داده است.وی با اشاره به عملکرد 
صادرات در ۴ ماهه ســالجاری، عنوان کرد: 
مجمــوع صادرات در بخــش های مختلف 
صنعت، معدن، کشاورزی و شیلاتی به ارزش 
6۹۸ میلیون دلار بوده اســت که نســبت به 
مدت مشابه سال قبل 1۴5 درصد رشد شاهد 

هستیم.
  رئیس اداره بازرگانی خارجی ســازمان با 

تأکید بر تفکیک صــادرات در بخش های 
صنعت، معدن، کشاورزی و شیلاتی، تصریح 
کرد: در بخش معدن صادرات به میزان 66۴ 
میلیون دلار، در بخش کشاورزی 1۸ میلیون 
دلار و در بخش شــیلاتی 16 میلیون دلار 
صادرات انجام شــده اســت که عمده ترین 
کشورهای صادرتی هدف میتوان به امارات، 
چین، هنــد، عمان، کشــورهای آفریقایی و 

آسیایی اشاره نمود.
  میری در پایان اظهار کرد: پیگیری موضوع 

فعال ســازی بندر شــیلاتی گوکسر به بندر 
فعالیت تجاری،  انجــام  چند منظوره جهت 
پیگیری افتتاح بازارچه ملوانی گچین ،هرمز، 
بندرعباس در سال 1۴۰۰، پیگیری تخصیص 
ســهمیه 1۰۰ میلیون دلاری برای پیله وران 
فروش  ارزش  بالابــودن  پیگیری  اســتان، 
محصولات صادراتی استان از طریق فروش 
مســتقیم و حذف عوامل واسطه با همکاری 
اتاق بازرگانی درراستای بازاریابی و توسعه 
بازارهای هــدف صادراتی، ایجاد بنگاه های 

جدید تولیدی در بخش های مختلف صنعتی، 
معدنی ،کشــاورزی و پرورش آبزیان را از 

مهمترین برنامه های پیش روی این اداره در 
سال 1۴۰۰ عنوان کرد.

انجام ۷۰ درصدی تعهد صادركنندگان هرمزگان در برگشت ارز

سرویس اقتصادی // مدیرکل دفتر نظارت بر فرودگاه ها، 
شرکت ها و موسســات هوانوردی ســازمان هواپیمایی 
کشــوری اعلام کرد: در پی کاهش ۷۰ درصدی پروازها و 
تقاضای مردم برای سفرهای هوایی در هفته گذشته، قیمت 

بلیت هواپیما به کمترین حد خود رسید. 
حســن خوشــخو اظهار کرد: درپی اعمال محدودیت پذیرش 
مسافر هوایی از سوی ستاد ملی مقابله کرونا، پروازهای داخلی 
در هفته گذشته ۷۰ درصد کاهش پیدا کرد و با وجود این میزان 
کاهش، تقاضای مردم هم برای سفرهای هوایی به حداقل رسید 
به گونه ای که حتــی هواپیماها در این پروازهای محدود هم پر 
نمی شد.وی افزود: وضعیت پروازهای داخلی در روزها و هفته 
گذشته نشان می دهد که تقاضا برای سفر بسیار کاهش پیدا کرده 
و این افت تقاضا بیانگر این است که مردم خودشان پروتکل ها 
را رعایت کرده و نگران شرایط کرونایی به وجود آمده هستند، 
بنابراین به ســفر نمی روند.مدیرکل دفتر نظارت بر فرودگاه ها، 
شرکت ها و موسســات هوانوردی سازمان هواپیمایی کشوری 
ادامه داد: همین مسئله سبب شده تا  قیمت بلیت هواپیما کاهش 
شدیدی داشته باشــد. به عنوان مثال حداکثر نرخ بلیت تهران-

مشــهد به حدود ۳5۰ هزار تومان کاهش پیدا کرد و این کاهش 
شدید تقاضا در شرایطی اتفاق افتاده که تعداد پروازهای مسافری 
در همه مسیرهای داخلی به دستور ستاد ملی مقابله با کرونا تا 
هفتاد درصد کمتر شد.خوشخو با اشاره به کاهش ۷۰ درصدی 
پروازهای مشــهد در هفته گذشــته مصادف با ایام تاسوعا و 
عاشورا، گفت: برخی از شرکت های هواپیمایی نیز در این شرایط 
به این دلیل پروازهایشان را با لود پایین مسافر انجام می دهند که 
همچنان شبکه پروازی شان فعال باشد چرا که از نظر اقتصادی 
هیچ توجیهی برای آن ها ندارد.وی با بیان اینکه در هفته گذشته 
شکایتی برای بروز تخلف احتمالی از سوی ایرلاین ها دریافت 
نکردیم، تاکید کرد: محدودیت ۷۰ درصدی پروازهای داخلی تا 
پنجم شــهریور ماه ادامه دارد چرا که مصوبه ستاد ملی مقابله با 
کرونا تا این تاریخ تمدید شــده و اگر از این بعد نیز تمدید شود 
بر اجرای آن نظارت خواهیم کرد. البته تا کنون نیز شرکت های 
هواپیمایی همسو با وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی 
همه پروتکل های بهداشتی را رعایت کردند و از همه می خواهیم 
در ادامه نیز نسبت به رعایت آن جدیت به خرج دهند تا شاهد 

فروکش کردن ویروس کرونا در کشور باشیم.

 ســرویس اقتصادی // مدیرعامل بانک مسکن از 
پیگیری افزایش وام خرید مســکن و برنامه جدید 
این بانک برای فروش متری زمین با استفاده از اوراق 

موازی سلف خبر داد. 
   محمود شایان در خصوص وام خرید مسکن، اظهار 
کرد:  سال گذشته وام خرید افزایش یافت و بر اساس 
شرایط خاص به ۴۰۰ میلیون تومان رسید.وی ادامه 
داد: با توجه به تورمی که در کشور داشته ایم در حال 
پیگیری برای افزایش سقف وام خرید مسکن هستیم.

وی تصریح کرد: از مجاری قانونی در حال پیگیری 
هســتیم تا بتوانیم وام را افزایش دهیــم که با تورم 
همخوانی داشته باشد. در کنار این برنامه طرح دیگری 
با نام فروش متری آپارتمان توســط بانک مسکن 

تدوین شده است.
  مدیرعامل بانک مسکن گفت: بر اساس برنامه ریزی 
صورت گرفته شرکت های زیرمجموعه بانک مسکن 
از طریق بورس با اوراق موازی ســلف فروش متری 

مسکن را اجرایی می کنند.

شــایان با یادآوری این که مجوز شورای فقهی بانک 
مرکزی برای فروش متری مســکن اخذ شده است، 
اضافه کرد: در حال مذاکره با بورس هستیم، با این کار 
کمــک خوبی در کنار صندوق پس انداز جوانان قرار 
می گیرد و خانواده ها می توانند به صورت متری اقدام 

به خرید مسکن کنند.
  وی در پاســخ بــه این پرســش که آیــا در قبال 
خرید متری مســکن پروژه ای وجود دارد،  گفت: به 
شرکت های زیرمجموعه بانک تکلیف شده پروژه های 
بیشــتری را در این زمینه تعریف کنند، ضمن این که 
مردم می توانند در بازار سرمایه خریدهای خود را به 
 فروش برســانند و در بازار آزاد اقدام به خرید خانه

 کنند.وی تاکید کرد: وقتی اقتصاد مســکن راه اندازی 
 شــود این برنامه هــا رنجیروار به صــورت مکمل 
همدیگر در راستای خانه دار کردن مردم عمل خواهند 

کرد.
  مدیرعامل بانک مســکن نیمه مــاه جاری )مرداد 
1۴۰۰( از نهایی شدن صدور کارت مصالح ساختمانی 

برای پیشبرد برنامه ساخت یک میلیون مسکن خبر 
داده و گفته بود: این کارت 5۰ تا 1۰۰ میلیون تومان 

شارژ می شود.
  شایان با اشــاره به این که مهم ترین نیازهای کنونی 
مردم معیشت و مسکن اســت، اظهار کرد: متأسفانه 
هزینه خانوارها در بخش مسکن خیلی افزایش یافته 
اســت.دولت جدید قول ساخت سالانه یک میلیون 
واحد مســکونی را داده؛ این برنامه آیت الله رئیسی 
شدنی اســت. در این راستا بایســتی تمام نهادها و 
ســازمان های ذی ربط با اتفاق نظر کنار هم باشند تا 

این هدف محقق شود.
  وی با اشــاره بــه قطعی برق و اثــر آن در تولید 
کارخانه های سیمان و فولاد، گفت: باید سازوکاری 
تعریف شود تا این دو نهاده مهم ساختمانی به صورت 
مســتقیم از تولید به محل مصرف برســد.با این کار 
دست واسطه ها قطع شــده و قیمت مسکن به تعادل 
می رسد.تولید سیمان حدود ۸۰میلیون تن اگر باشد 
از این میزان 6۰ میلیون تن نیاز داخلی اســت و 1۷ 
میلیون تن صادرات شده و مقداری هم باقی می ماند.

شایان با اشاره به طرح ملی مسکن، اضافه کرد: تمام 
زیرســاخت های این طرح آماده بوده و وزارت راه و 
شهرسازی زمین ها را جانمایی و واگذار کرده است. 
بنیاد مسکن انقلاب اسلامی ورود خوبی به این برنامه 
داشته است.  ضمن این که ستاد اجرایی  زحمت زیادی 
کشیده و پروژه ها خوب پیش می رود.مدیرعامل بانک 
مسکن با یادآوری این که الان سالانه 2 میلیون مسکن 
نیاز داریم، گفت: بــا توجه به عقب ماندگی موجود، 
برنامه رئیسی برای مسکن می تواند فاصله بین عرضه 

و تقاضا را بهبود ببخشد.
  شایان همچنین تاکید کرد: کارت مصالح ساختمانی 
در حال پیگیری است تا بتوانیم بخشی از تسهیلات 
خُرد و مســکن را در این قالب ارائه دهیم. وقتی این 
کارت شارژ می شود فقط برای خرید مصالح ساختمان 
است و سازنده نمی تواند آنرا جای دیگری خرج کند.

وی با بیــان این که زیرســاخت های کارت مصالح 
ساختمانی مهیا شده اســت، افزود: بر اساس برنامه 
کارت مصالح ساختمانی به میزان 5۰ تا 1۰۰ میلیون 

تومان شارژ می شود.

مدیرکل نظارت سازمان هواپیمایی اعلام کرد

سقوط قیمت بلیت هواپیما با کاهش تقاضای مردم
مدیرعامل بانک مسکن:

افزایش وام مسکن در دستور کار قرار گرفت

سرویس اقتصادی // رئیس اداره امور اصناف و تشکل های صنفی سازمان صنعت، معدن و تجارت هرمزگان گفت: یک 
هزار و 22۶ واحد صنفی بدون پروانه کسب در استان است و هرمزگان در ساماندهی واحدهای صنفی بدون پروانه در 

کشور برتر شناخته شده است. 
  یوســف ذاکری با اعلام خبر به رسانه ها افزود: در راستای ساماندهی این واحدها تاکنون ۷۷ واحد صنفی بدون پروانه 
پلمپ و برای 25۰ واحد صنفی اخطاریه صادر و ارسال شده است.به گزارش ایرنا ؛ وی بیان داشت: در حال حاضر تعداد 
26 هزار و ۸۸5 واحد صنفی توزیعی، تعداد 6 هزار و هفت واحد صنفی تولیدی، تعداد 6 هزار و 65۷ واحد خدمات فنی 
و پنح هزار و ۴۴۰ واحد صنفی خدماتی در هرمزگان مشغول به فعالیت می باشند.رییس اداره امور اصناف و تشکل های 
صنفی ســازمان صنعت، معدن و تجارت هرمزگان اظهارداشت: هرمزگان در شاخص ساماندهی واحدهای صنفی بدون 
پروانه کســب با انجام بیش از تعهدات پیش بینی شده از سوی مرکز اصناف و بازرگانان ایران در 2 سال گذشته و سال 

جدید جز استان های برتر در این شاخص می باشد.

سرویس اقتصادی // عضو شورای ملی زعفران از افزایش 
1۰ تا 2۰ درصدی قیمت زعفران خبر داد و گفت: تا عرضه 
زعفران نو به بازار امیدواریــم روند اصلاح قیمت این 

محصول ادامه یابد. 
  علی حسینی عضو شورای ملی زعفران از افزایش قیمت 
زعفران در بازار خبر داد و گفت: طی یک ماه اخیر قیمت 
هر کیلو زعفران 1۰ تا 2۰ درصد رشد داشته که امیدواریم 
تا عرضه زعفران نو به بازار این روند متوقف نشــود.وی 
قیمت کنونی هر کیلو زعفران دســته را ۸ میلیون تومان، 
زعفران پوشال را 1۰ میلیون و زعفران سوپر نگین را 1۷ تا 
1۸ میلیون تومان اعلام کرد و افزود: قیمت کنونی زعفران 
طی یک ماه اخیر روند افزایشی داشته، اما در شرایط فعلی 
یک عده که زعفران در دست دارند، به دنبال بازارگردانی و 

افزایش قیمت هستند.
  میری ازدیاد تقاضا و مصــرف برای خرید در دهه اول 
محرم را علت اصلی گرانی زعفران دانســت و گفت: بعد 
از دهه اول محرم مصرف فروکش می کند و مجدد در ایام 
صفر به اوج خود می رسد، اما در مجموع قیمت زعفران 
نسبت به ســایر کالاها نوسانی نداشته است. وی با اشاره 
به اینکه قیمت زعفران مرتب در حال تغییر است، افزود: 

امیدواریم قیمت این محصول به نرخ واقعی خود برسد تا 
کشاورزان به تولید دلگرم شوند.حسینی ادامه داد: با توجه 
به افزایش قیمت سایر کالاها، نرخ زعفران  تغییر محسوسی 
نداشته است.عضو شورای ملی زعفران از رشد صادرات 
طلای سرخ خبر داد و گفت: استمرار روند رشد صادرات 
به مســائلی همچون آرامش منطقــه و جابه جایی پول 
بستگی دارد و به طور کلی در خصوص زعفران باید یک 
اســتراتژی دنبال شود که به نفع تولید و تجارت است.وی 
درباره آینده تولید زعفران بیان کرد: گرچه تولید زعفران 
تحت تاثیر مسائل خشکسالی کاهش می یابد، اما تا زمان 
برداشت نمی توان پیش بینی دقیقی داشت چرا که همه ساله 

درصدی سطح زیرکشت افزایش می یابد.
  حسینی با اشاره به اینکه زعفران گیاه سازگار با کم آبی 
است، بیان کرد: برخی کشــاورزان تصور می کنند که در 
زمســتان گیاه نیاز به آب ندارد، درحالیکه وزارت جهاد 
کشاورزی باید کشاورزان را آموزش بدهد که زعفران باید 
در منطقه ای کاشته شــود که امکان آبیاری وجود داشته 

باشد.این مقام  مســئول ادامه داد: برخی کشاورزان نبود 
بارندگی در زمســتان را بهانه ای برای آب ندادن به گیاه 
مطرح می کنند، درحالیکه جای این سوال مطرح است آیا 
کشاورزان دیم کاشتند که دلایلی مبنی بر عدم بارندگی را 

مطرح می کنند؟
  وی با اشــاره به اینکه بیش از ۷۰ درصد کشــاورزان 
زعفــران کار حداکثر یک هکتار زمیــن دارند، بیان کرد: 
کشــاورزان خرده مالک تحت هر شرایطی به تولید ادامه 
می دهند و به عبارت دیگر این کشاورزان خرده مالک از 
بهره برداران قدیمی این صنعت هســتند، اما بخش دیگر 
افرادی هســتند که در حاشیه شهرها با اجاره کردن زمین 
و آب به امر تولید می پردازند و همواره به دنبال منافع خود 
هستند، امسال هم به خاطر شرایط خشکسالی و کم آبی 

اقدام به کشت نکردند.
  عضو شورای ملی زعفران در پایان با بیان اینکه کشاورزان 
رکن اصلی در اشتغال زایی روستایی هستند، تصریح کرد: 
با توجه به آنکه عمده اشتغال در بخش کشاورزی  است، 
اما قیمت محصول به رغم هزینه های بالای تولید تغییری 
نداشته است که با استمرار این روند و ناامیدی روستاییان، 

اشتغال دچار آسیب می شود.

سرویس اقتصادی // مدیرعامل سازمان 
مرکزی تعاون روستایی گفت: این سازمان 
با تمام توان برای فروش مناسب محصول 

خرما در کنار نخلداران خواهد بود.
  ســید محمد موســوی افزود: اســتان 
خوزســتان با تولید حــدود 2۳2 هزار 
تن خرمــا یکی از مهمترین اســتان های 
که  می گردد  محســوب  کشور  خرماخیز 
براساس آخرین گزارش مسئولین ذیربط 
استان به علت شیوع بیماری کرونا و سایر 
محدودیت های صادراتی، حدود 1۰ هزار 

تن خرمای رقم صنعتی استعمران تولیدی 
ســال قبل علیرغم خرید از باغداران در 
کارگاه ها و کارخانجــات فرآوری خرما، 
انبار دلالان، واســطه ها و نیز انبار خانگی 
و کوچک تعداد قلیلــی از نخلداران باقی 
مانده و صادر نشــده است.وی گفت: این 
 موضوع ســبب گردید تــا کارگاه داران، 
تولید کننــدگان و صادرکنندگان خرمای 
اســتان همانند سال های قبل جهت تعیین 
قیمت توافقــی اقدام به موقــع ننموده و 
بخــش  و  صادرکننــدگان  کارگاه داران، 

خصوصی در آمــاده کردن و تجهیز مراکز 
خرید، تهیه و تحویل صندوق )جعبه چوبی( 
و نیز پیش پرداخت به نخلداران جهت خرید 
به موقع خرمای تولیدی سال جاری، اقدام 
ننمایند. وی افزود: با عنایت به وظیفه ذاتی 
وزارت جهاد کشــاورزی و سیاست های 
حمایتی دولت، این مهم در دستور کار این 
سازمان قرار گرفت که در طول بیست روز 
گذشته طی جلسات مشــترک با مدیران 
اســتان های خرماخیز ونیز مشــورت با 
استاندار، رؤسای سازمان جهاد کشاورزی 
و تعاون روســتایی استان خوزستان و نیز 
جلسه مشــترک با معاون برنامه ریزی و 
کشاورزی، موضوع  وزارت جهاد  اقتصاد 
بررســی و براســاس آخریــن مذاکره با 
استاندار خوزستان مقرر گردید پیشنهادات 
تولیدکنندگان، تجار  با مشــارکت  استان 
و کارگاه داران به فوریت به این ســازمان 
ارســال تا پیشــنهاد نهایی جهت اتخاذ 
تصمیم به معاون برنامه ریزی و اقتصادی 
 وزارت جهاد کشاورزی و دبیرخانه شورا 
قیمت گذاری و اتخاذ سیاست های حمایتی 
محصولات اساسی کشاورزی ارسال گردد.

موســوی در ادامه تصریح کرد: سازمان 
مرکزی تعاون روستایی ایران بنا به وظیفه 
ذاتی و قانونی خود با ایجاد و تجهیز مراکز 
خریــد، آمادگی لازم را ایجاد و به محض 
ابلاغ قیمت حمایتی خرمای اســتعمران و 
تأمین اعتبار توسط شورای قیمت گذاری 
و اتخاذ سیاست های حمایتی محصولات 
اساســی کشــاورزی، آمادگی کامل دارد 
تا به فوریت نســبت به خرید تضمینی و 
یا حمایتی خرمای تولیدی ســال جاری 
از نخلداران طبق مصوبه شــورای مذکور، 
اقدام نماید.مدیر عامل ســازمان مرکزی 
تعاون روســتایی ایران گفت: این سازمان 
و شــبکه تعاونی های تحت پوشــش با 
تمام تــوان در کنار نخلداران خواهند بود.

وی همچنین تاکید نمود: هدف اصلی این 
سازمان مردمی، ایجاد یک حرکت جهادی 
به منظور اســتفاده از همــه ظرفیت های 
قانونی رفع دغدغه کشــاورزان در فروش 
محصولات تولیدی آن ها بر پایه مصوبات 
ابلاغی رئیس محترم شورای قیمت گذاری 
و اتخاذ سیاست های حمایتی محصولات 

اساسی کشاورزی می باشد.

طلای سرخ گران شد

یک مقام مسئول اعلام کرد

حمایت دولت از نخلداران برای فروش خرما با نرخ مناسب 

رئیس اداره امور اصناف وتشکل های صنفی سازمان صمت استان:
یک هزار و 22۶ واحد صنفی هرمزگان بدون پروانه کسب است

کارت و سند خودروی سایپا  sl 131 مدل 1390 رنگ سفید  به شماره پلاک  728 ق 12 ایران 84 و 
شماره موتور3981082 و شماره شاسی  s 1412290732747 به نام طیب جهانگیری زرکانی  مفقود 

گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد

مفقودی



روابط عمومی 
 شیلات هرمزگان 

 گوشت ماهي و میگو ، حاوي چربي های مفید  پروتئین مرغوب  
و  ویتامین هاي گوناگون است

حوادث جهان
اعتراف به قتل همسر باردار

  مردی که همسر باردار خود را سال گذشته به قتل رسانده بود 
به گناهش اعتراف کرد.متهم »جورج مک دونالد« 2۴ ساله اعتراف 
کرد که همسر باردار 1۹ ساله خود را با ضربات چاقوی آشپزخانه 
به قتل رســانده و جسدش را دورتر از خانه شان در نزدیکی یک 
پل رها کرده است.گزارش های پلیس نیویورک نشان می دهد این 
شوهر قاتل پس از جنایت با پلیس تماس گرفته و بیان کرده بود 
که همسرش ناپدید شده و به همین دلیل جستجوهای پلیس برای 
یافتن ردی از قربانی 1۹ ســاله آغاز و چند روز بعد جسدش پیدا 
شد.اطلاعات موجود نشان می دهد که شوهر جنایتکار که به نظر 
بی گناه می رسید به خاطر عذاب وجدان زیاد لب به اعتراف گشوده 
و بیان کرد که خود همسرش را کشته و جسدش را دورتر از خانه 
شان رها کرده است.این مرد قاتل انگیزه جنایت خود را اختلافات 

پی درپی با همسر باردارش عنوان کرد.

کشف جسد زنی میانسال در بشکه پلاستیکی
  پلیس از کشــف جسد زنی میانســال درون بشکه پلاستیکی 
در خیابان خبرداد.ماموران پلیس در حین گشــت زنی در یکی از 
خیابان های نیوجرسی آمریکا جسد زن را دورن بشکه پلاستیکی 
پیدا کردند.سخنگوی پلیس بیان کرد که جسد برای تشخیص علت 
مرگ به پزشــکی قانونی منتقل شده است. بنا بر اطلاعات بدست 
آمده پلیس از اثر انگشت قربانی روشن شد او زنی ۴2 ساله به نام 
»نیکول فلانگان« است که هیچ ضربه واضحی بر بدنش پیدا نشده 
و برای یافتن علت مرگ خونش به اداره ســم شناسی منتقل شده 
اســت.گزارش های پلیس نشان میدهد که قربانی دارای ۳ فرزند 
بوده که به تنهایی با آنها زندگی می کرد.این درحالی است که پلیس 
مدارکی بدســت آورده که نشان می دهد که این زن با افراد زیادی 
در ارتباط بوده و قبلا نیز به اتهامات مختلفی دستگیر و دوباره آزاد 

شده است.

قتل به خاطر یک » اس ام اس «
  جوانی که نامزد خود را به خاطر یک پیام تلفنی به قتل رسانده 
بود بازداشت شد.مرد اهل پنســیلوانیای آمریکا نامزد خود را به 
 خاطر دریافت پیامی از دوســت ســابقش به قتل رسانده است.

گزارش های پلیس نشان میدهد متهم  »نیکلاس فورمن«2۴ ساله 
به جرم قتل » ســابرینا هارونی« 22 ساله بازداشت شده است او 
پس از دستگیری اعتراف کرد که وقتی پیام  دوست سابق نامزدش 
را در تلفن همراهش دیده نتوانسته خود را کنترل کند او را به قتل 
رسانده است.جوان قاتل اعتراف کرد که به قدری نامزدش را کتک 
زده که دچار خونریزی مغزی شده و در همان زمان از او فیلم گرفته 
و در فیلم به او می گوید این سزای آدمی دروغگو و فریبکار است. 
ماموران پلیس فیلم را در تلفن همراه متهم یافته و او را بدون قرار 

وثیقه به زندان منتقل کردند.
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حوادث
  

     
به خاطر یک ســادگی و این که هزینــه ای برای آگهی فروش 
موتورسیکلتم پرداخت نکنم، در یکی از همین سایت های فضای 
مجازی آن را به فروش گذاشتم اما خیلی راحت به چنگ دزدان و 

کلاهبرداران افتادم و...
  جوان 2۸ ساله ای که برای شکایت از سارق موتورسیکلتش وارد شده 
بود و موتورسوار دیگری را به عنوان همدست سارق معرفی می کرد، در 
تشریح این ماجرا به کارشناس اجتماعی کلانتری گفت: بدون این که با 
کسی مشورت کنم، آگهی فروش موتورسیکلتم را در سایت دیوار منتشر 
کردم. به محض انتشار آگهی، فردی با شماره تلفنم تماس گرفت و خود 
را خریدار موتورســیکلت معرفی کرد و نشانی منزلم را پرسید و بدین 
ترتیب برای ســاعت 1۸ قرار گذاشتیم. آن جوان خریدار در حالی که 
ترک یک موتورسیکلت دیگر نشسته بود، وارد کوچه شد. بعد از آن که 
نگاهی به موتورسیکلتم انداخت و درباره قیمت آن به توافق رسیدیم، از 
موتورسواری که همراهش بود خواست تا دوری با موتورسیکلت من بزند 
و از نظر فنی آن را بررسی کند. او خطاب به موتورسوار همراهش گفت: 
 چون شــما موتورسوار هستی نقص فنی موتور را به راحتی تشخیص 
می دهی! آن جوان موتورســوار هم موتورم را گرفت و با گشتی کوتاه 
از انتهای کوچه بازگشــت و آن را تایید کرد. در همین حال خریدار، 
موتورســیکلت را از او گرفت تا خودش آن را بررسی کند اما در یک 
لحظه گاز موتورسیکلت را فشرد و به سرعت از مقابل دیدگانم ناپدید 
شد. یک لحظه احساس کردم که موتورسیکلتم را به سرقت برد به همین 
دلیل بلافاصله یقه دوســت همراهش را گرفتم و به پلیس 11۰ زنگ 
زدم اما آن جوان موتورســوار مدعی شد پیک موتوری است و آن فرد 
خریدار، موتورســیکلت او را برای انجام کاری کرایه کرده بود!  تازه 
فهمیدم چه بلایی به سرم آمده است و با یک سادگی و اعتماد بی جا ۳۰ 
میلیون سرمایه ام را از دست دادم. بعد از آن هرچه با شماره ای که با آن 
تماس گرفته بود زنگ زدم کسی پاسخ گو نبود. او چنان نقشه سرقت را 
با زیرکی اجرا کرد که حتی یک بار هم نام جوان پیک موتوری را صدا 
نزد و من هم هیچ گونه کارت شناســایی از او نخواستم اما ای کاش... 
شایان ذکر است، با صدور دستوری از سوی رئیس کلانتری تحقیقات 

پلیس برای شناسایی شیاد فضای مجازی آغاز شد.

شگرد عجیب یک دزد!
در امتداد تاریکی

سرویس حوادث// زن جوان وقتی تصاویر شخصی اش را روی پروفایل بارگذاری می کرد نمی دانست 
مورد تهدید و اخاذی قرار می گیرد.

  چند روز قبل  خانم جوانی به پلیس فتا پایتخت مراجعه کرد و گفت: مدتی قبل در یکی از شــبکه های 
اجتماعی فقط برای چند روز عکس های خودم را به عنوان عکس پروفایل بارگذاری کردم و دوباره برداشتم. 
اما چند روز بعد از شــماره ای ناشناس برایم پیامی فرستاده شد و درحالی که عکسم را ویرایش کرده بود و 
شــماره تماسم را نیز در کنار تصویرم گذاشته بود برایم فرستاد و تهدید کرد اگر به او پول ندهم تصاویرم را 
پخش می کند.سرهنگ »داود معظمی گودرزی« در گفت وگو با خبرنگار پایگاه خبری پلیس، اظهار داشت: 
کارشناسان متخصص پلیس فتا پایتخت برای شناسایی متهم اقدامات خود را آغاز کردند و پس از بررسی 
همه جوانب پرونده و بهره گیری از روش های علمی و تخصصی ســایبری موفق شــدند مجرم را در فضای 
مجازی شناسایی کنند. کارشناسان این پلیس مخفیگاه متهم را  در یکی از مناطق جنوبی تهران کشف و متهم 
را پس از هماهنگی های قضایی دستگیر کردند.سرهنگ گودرزی به کاربران فضای مجازی تأکید کرد: هرگونه 
توهین، تهدید و انتشار اطلاعات خصوصی دیگران از جمله تصاویر شخصی در فضای مجازی جرم است و با 

مرتکبان این جرائم در فضای مجازی و شبکه های اجتماعی طبق قانون برخورد خواهد شد. 

عکس پروفایلی که دردسر شد

سرویس حوادث//  مرد جوان که در حالت مستی مرتکب قتل 
شده بود در حالی به قصاص محکوم شد که در جلسه دادگاه 
گفته بود قصد قتل نداشته و اصلاً مقتول را نمی شناخته است.

  رســیدگی به این پرونده از اردیبهشــت سال ۹۷ به دنبال گزارش 
وقوع درگیری در یکی از بوستان های شهران آغاز شد. پس از آن 
مأموران کلانتری 1۴1 کن به محل اعزام شدند و با پیکر خونین پسر 
۳۰ ساله ای به  نام محمود مواجه شدند و او بلافاصله به بیمارستان 
منتقل شد اما ساعتی بعد به خاطر شدت جراحات وارده جان باخت.

در بررسی های بعدی مأموران مشخص شد که محمود در درگیری با 
جوان 2۰ ساله ای به  نام سیامک به قتل رسیده است و به این ترتیب 
ســیامک با ردیابی پلیس بازداشت شــد و وی پس از دستگیری 
اتهامش را پذیرفت و به اتفاق مأموران بازســازی صحنه جرم هم 
انجام شد و پرونده او پس از تکمیل تحقیقات به شعبه هفتم دادگاه 
کیفری استان تهران فرستاده شد. متهم 2۰ ساله در شعبه هفتم دادگاه 
کیفری یک استان تهران پای میز محاکمه ایستاد و در جلسه محاکمه، 
مادر مقتول برای متهم درخواست حکم قصاص کرد.پس از آن متهم 

به جایگاه رفت و گفت: روز حادثه برای اولین بار مشروب خورده 
بودم و حالت طبیعی نداشتم. دوستم شهرام با من تماس گرفت و از 
من خواست تا از خانه مان در شهرری به محله آنها در شهران بروم 
که باهم در پارکی که در نزدیکی خانه شــان بود قرار گذاشتیم. من 
با موتور به داخل پارک رفتم و آنجا با شــهرام و چند نفر دیگر از 
دوستانمان دوباره مشروب خوردم. حالم خیلی بد شده بود و شروع 
به عربده کشــی کردم و محمود که بــرای تفریح به پارک آمده بود 
مقابل من ایستاد و اعتراض کرد. یادم می آید او می گفت نباید مقابل 
زن و بچه مردم داد و فریاد و فحاشــی کنم، چون لحنش تند بود با 
او درگیر شدم. او چند سیلی به صورتم زد. می خواستم فرار کنم اما 
راهم را بســته بود به همین خاطر چاقویی را از جیبم بیرون آوردم 
و یــک ضربه به گردن او زدم. اینکه چطور این ضربه را وارد کردم 
اصلًا به یاد ندارم. همان موقع با موتور فرار کردم و چند ساعت بعد 
دوستانم با من تماس گرفتند و گفتند فردی را که با چاقو زده بودی 
در بیمارستان فوت کرده است.وی در ادامه گفت: من اصلًا مقتول را 
نمی شناختم و هیچ خصومتی هم با او نداشتم. باور کنید مست بودم 

و حالت طبیعی نداشتم که دست به این کار زدم. من حتی به خوبی 
به خاطر ندارم چاقو را چطور به گردنش زدم.وی در پاسخ به سؤال 
قاضی درباره اینکه چرا چاقو حمل می کردی گفت: مدتی بود موتور 
گرانقیمتی خریده بودم، چون در محله مان امنیت وجود نداشت نگران 
بودم که موتورم را به زور بگیرند، به همین خاطر برای دفاع از خودم 
و حفظ موتورم همیشه یک چاقو در جیب داشتم. حالا هم شرمنده 
اولیای دم هســتم و از آنها تقاضای بخشش دارم.در پایان جلسه 
هیأت قضایی وارد شور شــد و با توجه به مدرک های موجود در 

پرونده وی را به قصاص محکوم کردند.

قصاص؛ پایان درگیری خونین در بــــوستــان

سرویس حوادث//  پســر 1۵ ساله ای که در یک 
جنایت تکان دهنده، مادربــزرگ و پدرش را به 
قتل رسانده و پس از فیلم برداری هنگام ارتکاب 
جنایت، اجساد را درون منزل به آتش کشیده بود، 

با صدور دستورات ویژه قضایی دستگیر شد. 
  بامداد پنج شــنبه گذشــته، امدادگران آتش نشانی 
مشهد برای خاموش کردن شعله هایی که از یک منزل 
مسکونی زبانه می کشید، عازم شهرک مهرگان شدند و 
پس از ساعتی تلاش شعله های سرکش را فرونشاندند 
اما ناگهان در میان دودهای غلیظ، دو جسد نمایان شد 
که به طرز وحشــتناکی در شــعله های آتش سوخته 
بودند. اگرچه بررســی های مقدماتی بیانگر آن بود که 
حادثه آتش سوزی غیرعمدی است اما باز هم قاضی 

ویژه قتل عمد، برای انجام تحقیقات بیشتر عازم محل 
وقوع آتش سوزی در بولوار شهید کشمیری شد.قاضی 
 که در همان بررســی های اولیه بــه چگونگی وقوع 
آتش سوزی مشکوک شده بود، همه تجربیات قضایی 
خود را در کفه ترازوی تحقیقات گذاشــت و با  دقت 
صحنه حادثه را مورد کنکاش های کارشناسی قرارداد 
ولی هرچه بیشتر در تاریکخانه این پرونده آتش سوزی 
 گام برمی داشــت، معمای جنایــی پرونده پررنگ تر 
می شــد تا این که دســتور داد کارآگاهان به تحقیق 
 درباره افراد خانواده بپردازند چرا که وقوع یک جنایت 
تکان دهنده خانوادگی، ذهن او را مشغول کرده بود. از 
سوی دیگر، نتیجه کارشناسی کالبدشکافی اجساد زن 
۷5 ساله و مرد ۴5 ساله که مادر و پسر بودند، حکایت 

تلخی را نمایان کرد و مشــخص شد این مادر و پسر 
براساس معاینات پزشکی به قتل رسیده اند. این گونه بود 
که فرضیات قاضی ویژه قتل عمد، حقیقتی وحشتناک را 
به میان کشید و بررسی ها  نشان داد: پسر 15 ساله )نوه 
زن سالخورده و پسر مرد ۴5 ساله( به طور ناگهانی از 
هنگام وقوع آتش سوزی گم شده است. این ماجرا که 
به یک جنایت خانوادگی دامن می زد، موجب شــد تا 
قاضی دستور دستگیری وی را به همه مراکز انتظامی 
در سراسر کشور صادر کند.در حالی که  تحقیقات برای 
شناسایی مخفیگاه پسر 15 ساله وارد مرحله جدیدی 
شده بود، سرنخ هایی از حضور »احسان-الف« در یکی 
از شهرهای شمالی کشور به دست آمد و بدین ترتیب با 
دستورات محرمانه مقام قضایی، این نوجوان در حالی به 

مشهد منتقل شد که بررسی های اولیه در گوشی تلفن 
همراه وی نشان داد، او در حال خفه کردن پدرش، فیلم 
ســلفی گرفته است و حتی در لحظه کشتن بی رحمانه 
 پدر لبخند می زند! این نوجوان شیشــه ای، در همان 
بازجویی های اولیه به قتل پدر ۴5 ساله و مادربزرگ 
۷5 ســاله اش اعتراف کرد و مدعی شد پدرش را به 
خاطــر آزار و اذیت هایی که می کرد با پیراهنش خفه 
کرده )پیراهن مقتول( و پس از کشتن مادربزرگش، خانه 
را به آتش کشیده اســت. بنابراین گزارش، تحقیقات 
بیشتر درباره ریشه این جنایت تکان دهنده و چگونگی 
وقوع این ماجرای وحشتناک توسط نوجوان 15 ساله 
معتاد به شیشه در حالی با صدور دستورات ویژه قاضی 
ادامه دارد که مقام قضایی دستورات محرمانه ای را نیز 
برای واکاوی و کالبدشکافی این جنایت هولناک، توسط 
کارآگاهان اداره جنایی پلیس آگاهی خراسان رضوی 

صادر کرده است.

فیلم سلفی پسر 15 ساله از 2 جنایت ترسناک!

سرویس حوادث// فرمانده انتظامی سیستان و بلوچستان از دستگیری ۳ 
سوداگر مرگ و کشف یک تن و 1۶8 کیلو مواد افیونی در درگیری مسلحانه 

تکاوران پلیس استان با قاچاقچیان مسلح خبر داد.
 ســردار احمد طاهری گفت : مأموران پلیس مبارزه با مواد مخدر استان با اشراف 
اطلاعاتی خود به سرنخ هایی دست یافتند که نشان می داد اعضای یک باند مسلح و 
سازمان یافته قاچاق مواد افیونی قصد انتقال محموله بزرگ مواد مخدر از شهرستان 
ســراوان به شهرستان دلگان و سپس قاچاق آن به نقاط مرکزی کشور را دارند.وی 
افزود: جان برکفان پلیس مبارزه با مواد مخدر شهرســتان های سراوان و دلگان با 
پشتیبانی اطلاعاتی پلیس مبارزه با مواد مخدر استان در قالب چند تیم عملیاتی به 
رصد و کنترل مسیر تردد قاچاقچیان پرداخته و سرانجام اعضای این باند مسلح را که 
با یک دستگاه وانت تویوتا و یک دستگاه پژو ۴۰5 در حال جا به جایی محموله مواد 
مخدر، در حوالی روستای »سردشت« دلگان بودند شناسایی کردند.فرمانده انتظامی 
استان سیستان و بلوچستان تصریح کرد: سوداگران مرگ در این درگیری مسلحانه 
با رها کردن خودرو های حامل مواد به ارتفاعات منطقه فراری شــدند.به گزارش 
ایران آنلاین، سردار طاهری بیان داشت: تکاوران پلیس، در این عملیات ، ۳ نفر از 
قاچاقچیان را دستگیر و در بازرسی از خودروهای توقیفی، یک تن و 16۸ کیلو و 
11۰ گرم مواد افیونی، شامل ۹۴۸کیلو و 11۰ گرم تریاک ، 2۰۳ کیلو گرم حشیش و 
1۷ کیلو هروئین را به همراه 2 قبضه سلاح کلاش با 25۴ فشنگ جنگی کشف کردند.

کشف مواد افیونی در جدال مسلحانه با اشرار

پسر جوان  دو  درگیری  سرویس حوادث//  
بر سر یک جفت کفش کتانی با مرگ یکی از 

آنها پایان یافت.
  ساعت 5 بعدازظهر دوشنبه هفته گذشته مأموران 
کلانتری 116 مولوی، در تماس با بازپرس حبیب الله 
صادقی، قتل پسر جوانی را اعلام کردند. با اعلام این 
خبر، تحقیقات به دستور بازپرس جنایی آغاز شد و 
در بررسی های اولیه مشخص شد  پسر 1۷ ساله در 
جریان درگیری با یکی از دوستانش با چاقو زخمی 
شده و پس از انتقال به بیمارستان فوت کرده است.
با مشخص شدن این موضوع بلافاصله تیم جنایی 

راهی محل حادثه شــده و در تحقیق از شــاهدان 
ماجرا، انگیزه جنایت برملا شد. یکی از شاهدان در 
تحقیقات گفت: قاتل پسر 1۹ ساله ای به نام شاهرخ 
اســت که از دوستان و بچه محل مقتول است. روز 
حادثه، متهم با مقتول بر سر یک جفت کفش کتانی 
دعوایش شــد، اما اینکه کفش متعلق به چه کسی 
بود و جزئیــات دیگر ماجرا را نمی دانم. یک دفعه 
شاهرخ با چاقویی که به همراه داشت، ضربه ای به 
قفسه سینه متهم زد و متواری شد.با شناسایی هویت 
متهم، بازپرس شــعبه چهارم دادسرای امور جنایی 
پایتخت دستور بازداشت متهم فراری را صادر کرد. 

قتل به خاطر یک جفت کتانی

طرح : بیتا هوشنگی

زن کلاهبردار بازرس قلابی بود

ســرویس حوادث//  زن جوان که در پوشــش بازرس 
وزارت بهداشت از ۳ داروخانه بیش از یک میلیارد ریال 
کلاهبرداری کرده بود، توسط پلیس پیشگیری تهران 

بزرگ دستگیرشد.
  رسیدگی به این پرونده با تماس یکی از متصدیان داروخانه 
در محدوده خیابان ابوذر با مرکز فوریت های پلیســی 11۰ 
آغاز شــد. متصدی داروخانه به مأموران گفت: زن جوانی با 
حضور در داروخانه ادعا می کند که بازرس وزارت بهداشت 
اســت و قصد بازرســی از داروخانــه را دارد ولی در حین 
بازرســی به بهانه های مختلف پیشنهاد دریافت پول می دهد.

پس از اظهارات شــاکی بلافاصله اکیپی از مأموران کلانتری 
161 ابوذر برای بررســی موضوع به نشانی اعلام شده رفتند 
و در بررسی های مأموران مشخص شد که مدارک همراه این 

زن جعلی بوده و او بازرس وزارت بهداشت نیست.سرهنگ 
»جلیل موقوفه ای« رئیس پلیس پیشگیری تهران بزرگ در 
این باره گفت: پس از آن که برای مأموران محرز شد که وی 
بازرس وزارت بهداشت نیست، متهم بازداشت و به کلانتری 
ابوذر منتقل شــد و در همان بازجویی هــای اولیه به ۳ فقره 
اخاذی به همین شیوه از متصدیان داروخانه ها اعتراف کرد و در 
همین رابطه با تلاش پلیس هر ۳ مال باخته شناسایی شدند.
کارشناسان ارزش کلاهبرداری ها را یک میلیارد ریال اعلام 
کرده اند و متهم با دستور قضایی برای کشف سایر جرایم مشابه 

در اختیار پلیس آگاهی تهران بزرگ قرار گرفت.

ســرویس حوادث// 2۶ ماه پس از قتل میترا استاد به 
دست محمدعلی نجفی، درحالی که طبق قانون، آزادی 
مشروط شامل حال او می شود با درخواستش مخالفت 
شد، اما او توانست با استفاده از مرخصی از زندان آزاد 

شود.
 گودرزی وکیل نجفی در این باره می گوید: مرخصی که به 
آقای نجفی داده شده حقی قانونی است که شامل همه زندانیان 
می شــود. او چند روز قبل با مرخصی از زندان آزاد شد، اما 
ما همچنان پیگیر آزادی مشــروط او هستیم تا برای همیشه 
آزاد شود.26 ماه پس از قتل میترا استاد به دست محمدعلی 
نجفی، درحالی که طبق قانون، آزادی مشروط شامل حال او 
می شود با درخواستش مخالفت شد، اما او توانست با استفاده 
از مرخصی از زندان آزاد شود.  بزرگ ترین چالش زندگی 
محمدعلی نجفی، یکی از سیاستمداران قدر ۴ دهه اخیر روز 
۷ خرداد ماه سال 1۳۹۸ اتفاق افتاد؛ روزی که همسر دومش 
میترا استاد به قتل رسید و او عصر همان روز به پلیس آگاهی 
رفت و به قتل اعتراف کرد. هرچند او مدعی شد که ناخواسته 
مرتکب قتل شده، اما دیگر کار از کار گذشته بود و با تفهیم 
اتهام قتل عمد، رسیدگی به پرونده او آغاز شد.  رسیدگی به 
پرونده او در دادسرا با سرعتی باورنکردنی انجام و پرونده به 
دادگاه کیفری یک اســتان تهران فرستاده شد. هرچند او در 
دور اول محاکمه به قصاص محکوم شد، اما ناگهان اولیای دم 
مقتول از قصاص صرف نظر کردند و او برای دومین مرتبه و از 
لحاظ جنبه عمومی جرم و اتهام نگهداری اسلحه غیرمجاز به 
تحمل 6 سال و نیم حبس محکوم شد. این رأی اما با اعتراض 
نجفی و وکلای مدافعش به دیوان عالی کشور فرستاده شد و 
قضات دیوان آن را نقض کردند و پرونده برای سومین دور از 

محاکمه باز هم به دادگاه فرستاده شد.  در این دور از محاکمه 
قضات دادگاه با وجود دفاعیات نجفی و وکلایش نوع قتل را 
عمد تشخیص دادند و او را به تحمل حبس محکوم کردند، اما 
وقتی باز هم نسبت به رأی اعتراض و پرونده به دیوان عالی 
کشور فرستاده شد، قضات دیوان باز هم رأی دادگاه را نقض 
کردند. در این شرایط بود که پرونده برای رسیدگی نهایی به 
هیأت عمومی دیوان عالی کشور به عنوان عالی ترین مرجع 
قضایی فرستاده شــد. در جلسه هیأت عمومی پس از رأی 
گیری، در نهایت از میان 66 نفر از قضات حاضر، ۳۹ قاضی 
رأی دادگاه کیفری )قتل عمد( و 2۷ قاضی رأی دیوان عالی 

)قتل شبه عمد( را تأیید کردند.
* تلاش برای آزادی مشروط

  با قطعی شــدن حکم حبس برای نجفی، وکلای مدافع او 
تلاش های خود را معطوف به اســتفاده از آزادی مشروط 
کردند؛ ماده ای قانونی که شــامل حال نجفی می شد، اما از 
ســوی دادسرا با آن مخالفت شد. حمیدرضا گودرزی، یکی 
از وکلای نجفی در این باره مــی گوید: طبق قانون، دادگاه 
صادرکننده حکم می تواند به پیشــنهاد دادســتان یا قاضی 
اجــرای احکام پــس از گذراندن نصف حبــس در مورد 
محکومان به حبس بیش از 1۰ ســال و در سایر موارد پس 
از تحمل یک سوم مجازات با رعایت شرایطی، حکم آزادی 
مشروط را صادر کند. این شــرایط شامل این موارد است: 
محکــوم در مدت اجرای مجازات همواره از خود حســن 
اخلاق و رفتار نشــان دهد. حالات و رفتار محکوم نشــان 

دهد که پس از آزادی، دیگر مرتکب جرمی نمی شــود. به 
تشــخیص دادگاه محکوم تا آنجا که استطاعت دارد ضرر و 
زیان مورد حکم یا مورد موافقت مدعی خصوصی را بپردازد 
یا قراری برای پرداخت آن ترتیب دهد. در این پرونده موکلم 
هر ۳شرط را داراست. حسن خلق او در زندان را همه تأیید 
می کنند. او توانسته رضایت اولیای دم را جلب کند و منعی 
برای پذیرش درخواست آزادی مشروط او وجود ندارد. اما 
وقتی این درخواست را به دادسرا تقدیم کردیم با آن مخالفت 
شد، ولی با وجود این باز هم درخواست آزادی مشروط داده 

ایم که امیدواریم با آن موافقت شود.
* آزادی با مرخصی

  به رغم مخالفت دادسرا با آزادی مشروط نجفی، اما او چند 
روز قبل با دریافت مرخصی از زندان خارج شــد. گودرزی 
در این باره می گوید: مرخصی که به آقای نجفی داده شــده 
حقی قانونی اســت که شامل همه زندانیان می شود. او چند 
روز قبل با مرخصی از زندان آزاد شد، اما ما همچنان پیگیر 
آزادی مشــروط او هستیم تا برای همیشه آزاد شود.  وکیل 
مدافع نجفی درباره وضعیت سلامتی موکلش می گوید: دکتر 
نجفی یک مرتبه به دلیــل گرفتگی رگ های قلب جراحی 
شــده است. از طرفی او دچار بیماری دیابت است و به طور 
روزانه داروهای زیادی مصرف می کند و بالغ بر ۷۰ سال هم 
دارد. صرف نظر از خدمات مثبتی که او در سال های گذشته 
داشته، همین حالا هم چند بنیاد خیریه دارد که در زندان پیگیر 
آنهاســت و در زمانی که به مرخصی می رود، کارهای این 
خیریه ها را پیگیری می کند. آزادی مشروط شامل حالش 
می شود و امیدوارم که این بار با این درخواست موافقت شود.

نجفی از زندان مرخص شد

آگهی مزایده اتومبیل  
به موجب پرونده اجرائی کلاسه ۹۹۰۰۹۲۲ یک خودرو سواری سمند            LX EF۷  مدل ۱۳۹۶ رنگ سفید روغنی به شماره انتظامی ایران 
۶۴ – ۲۵۵ د ۶۷ به شــماره شاســی NAAC J۱JE۶HF ۲۷۶۲۴۳ و شماره موتور ۱۴۷H۰۲۷۸۵۹۸ متعلق به مهدی دائی زاده که به موجب سند 
نکاحیه ۱۰۱۳۳ مورخ۱۳۸۷/۱۲/۰۱ منجر به صدور اجرائیه و تشکیل پرونده اجرایی به شماره ۹۹۰۰۹۲۲ علیه ورثه مرحوم مهدی دائی زاده گردیده 
که حسب درخواست بستانکار پرونده اجرایی ، خودرو فوق توسط راهنمایی و رانندگی توقیف سیستمی و پارکینگ ساختمان واقع در بندرعباس 
- چهار راه قدس - کوچه قدس یک پلاک ۶ بازداشت گردیده و توسط کارشناس رسمی دادگستری با مشخصات خودرو سواری سمند دوگانه 
سوز با مشخصات وضعیت موتور گیربکس – قسمت های فنی در حد مدل خوب و وضعیت لاستیک ها ۵۰ درصد سالم و اطاق از قسمت جلو 

تصادفی و بازسازی شده ، شیشه ها سالم ، تودوزی مناسب ، آینه بغل دارد ، سیم کشی سالم و وضعیت استهلاک ، مستعمل با ۲۰ درصد استهلاک ارزش پایه کارشناسی به 
مبلغ ۱/۴۵۰/۰۰۰/۰۰۰ ریال )یک میلیارد و چهارصد و پنجاه میلیون ریال( ارزیابی و قطعی گردیده، پس از جری تشریفات قانونی از ساعت ۹ الی ۱۲ در روز یک شنبه مورخ 
۱۴۰۰/۰۶/۱۴ در اداره اجرای اسناد رسمی بندرعباس از طریق مزایده به فروش می رسد. مزایده از مبلغ فوق شروع و به بالاترین قیمت پیشنهادی نقداً فروخته می شود، شرکت 
در جلسه مزایده برای عموم آزاد است و فروش کلا نقدی است، شرکت در مزایده منوط به پرداخت ده درصد مبلغ مزایده به حساب سپرده ثبت )به موجب یک فقره چک 
تضمین شده بانکی به مبلغ پایه مزایده در وجه اداره اجرای اسناد رسمی بندرعباس( و حضور خریدار یا نماینده قانونی او در جلسه مزایده است و برنده مزایده مکلف است ، 
ما به التفات مبلغ فروش را ظرف مدت پنج روز از تاریخ مزایده به حساب صندوق ثبت تودیع نماید و در صورتی که ظرف مهلت مقرر مانده فروش را به حساب سپرده ثبت 
واریز ننمائید مبلغ مذکور قابل استرداد نبوده و به حساب خزانه واریز خواهد شد ، کلیه هزینه های قانونی اعم از انتقال سند به عهده برنده مزایده است ، ضمناً چنانچه روز مزایده 

تعطیل رسمی اعلام گردد ، جلسه مزایده روز اداری بعد از تعطیلی در همان ساعت و مکان مقرر برگزار خواهد شد. ۱۴۰۰/۳۰۹م/الف -  تاریخ انتشار:۱۴۰۰/۰۶/۰۲
مریم چمنی - رئیس اداره اجرای اسناد رسمی بندرعباس
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سازمان ثبت اسناد و املاک کشور 
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شهرستان

خسارت سنگین سیل به محصولات کشاورزی در حاجی آباد
 سرویس شهرستان// یکی از کشــاورزان شهرستان حاجی آباد 
گفت: سیل روزهای اخیر در شمال استان هرمزگان خسارت سنگینی 
به محصولات کشــاورزی وارد کرد. حســین ســالاری در تشریح 
خســارت های ســیل طی روزهای اخیر در بخش احمدی از توابع 
شهرســتان حاجی آباد گفت: شدت طوفان و سیل اخیر به حدی بود 
که باعث خسارت به بخش کشاورزی در سطح بخش و به خصوص 
در روستای »پاشغ« شده است و در بحث کشاورزی با توجه به جاری 
شدن سیل و تخریب سیل بند ها منجر به ورود آن به روستا و زمین های 
کشاورزی شد. سالاری خاطرنشان کرد: متاسفانه نخیلات هم از این 
موضوع در امان نبوده و با برآورد اولیه ما نزدیک به ۹۰ درصد خسارت 
به محصولات بود که عمدتاً ارقام خاصویی و کریته هستند. وی افزود: 
کارشناسان صندوق بیمه کشــاورزی هم با ارزیابی اولیه ۹۰ درصد 
خسارت را به محصولات کشاورزی تایید کردند. سالاری تصریح کرد: 
البته بحث دیگری که هست در خصوص میزان تعهدات صندوق بیمه 
کشاورزان است که متاسفانه خیلی کم است که شاید جبران 1۰ درصد 
خســارت وارده نیز نباشد. به گزارش مهر، سالاری عنوان کرد: واقعا 
جادارد مسئولین پیگیر خسارات به بار آمده باشند که در واقع دست رنج 
یک سال کشاورزان از دست رفته است. همچنین در خصوص لایروبی 
مسیر سیلاب ها و رودخانه ها احداث سیل بند نیاز به دستگاه لودر و 
بلدوزردر منطقه است. تا در آینده در صورت بروز حوادث مشابه شاهد 

این حجم خسارت به محصولات کشاورزی نباشیم.
آغاز سنجش سلامت دانش آموزان پیش دبستانی و اول ابتدایی در کیش

 ســرویس شهرستان// طرح سنجش ســلامت دانش آموزان پیش 
دبستانی و اول ابتدایی به منظور ارزیابی سلامت جسمانی دانش آموزان 
در بدو ورود به مقاطع تحصیلی در کیش آغاز شد. رییس مرکز توسعه 
ســلامت کیش افزود: والدین دانش آموزان اول ابتدایی و پیش دبستانی 
ابتدا به پایگاه سنجش واقع در مدرسه البرز مراجعه و بعد از آن با همراه 
داشتن کارت سنجش و کارت واکسن فرزند خود به مرکز خدمات جامع 
بوعلی مراجعه کنند. محمدرضا رضانیا با بیان اینکه خدمات ســنجش 
دانش آموزان فقط در مرکز خدمات سلامت جامع بوعلی انجام می شود 
اضافــه کرد: والدین به همراه نو آموز خود بعد از مراجعه به این مرکز از 
خدمات ویزیت رایگان توسط پزشک، معاینات رایگان دهان و دندان ، 
واکسیناسیون بدو ورود به مدرسه و کنترل قد و وزن  بهره مند می شوند. 
وی افزود : خانواده ها میتوانند از ساعت ۸ تا 12 به مرکز خدمات جامع 
بوعلی مراجعه کنند. رییس مرکز توسعه سلامت کیش افزود :افرادی که 
مشکوک به بیماری هســتند یا دارای علایم هر چند کم ، و یا با بیمار 
کرونا مثبت در ارتباط بوده اند لازم است جهت حفظ سلامت عمومی و 
جلوگیری از انتشار آن به دیگران تا پایان بیماری و رفع کامل علایم از 
حضور در پایگاه سنجش و مرکز بوعلی خودداری کنند.این جزیره دارای 
51 مدرسه شامل 2۳ مدرســه دولتی و 1۸ مدرسه خصوصی با ۳6۷ 
کلاس درس )26۸ کلاس مدارس دولتی و ۹۹ کلاس مدارس خصوصی( 
است. به گزارش ایرنا، در این مدارس ۹ هزار و ۷۷5 دانش آموز مشغول 
تحصیل بوده که هشت هزار و ۳6۰ نفر در مدارس دولتی و یک هزار و 

۴15 نفر در مدارس خصوص مشغول علم آموزی هستند.

خبری

تاریخ پزشکی بندرخمیر و اهمیت آن

)قسمت اول(
مسایل پزشکی و درمان مردم در دوران تاریخی تحولات 
زیادی را پشت سر گذاشته است. در هر دوره با توجه به 
مقتضیات زمان روش های درمانی برای مردم مورد توجه 
بوده است. مناطق خلیج فارس از جمله مناطقی بود که 
بیماری های مســری متعدد در آن شیوع داشته است. 
یکی از دلایل کم بودن جمعیت بنادر و جزایر خلیج فارس 
نیز در کنار مهاجرت و هجوم های تاریخی، وجود امراض 
مسری بود که گاها جمعیت یک بندر یا جزیره را تا یک 

سوم کاهش می داد.
 بنادر خلیج فارس به دلیل مهاجرت ها و مسافرت های زیادی 
که به آن ها صورت می گرفت، احتمال ورود امراض مســری 
از مناطــق مختلف زیاد بود و به همین دلیل نیز بحث قرنطینه 
همواره در این بنادر مطرح بوده اســت. وجود قبرستان های 
بزرگ و متعدد در بسیاری از بنادر جنوب ایران نشان از وفات 
گروهی مردم یک بندر براثر امراض مسری نظیر وبا، مالاریا، 
سل و غیره دارد. بندرخمیر در کرانه های خلیج فارس نیز از 
این امر مســتثنی نبوده و از جمله بنادر شمالی خلیج فارس 
بود که امراض مسری باعث مرگ و میر زیادی در آن گردید. 
بنابراین این بندر تاریخی نیز از نظر تاریخ پزشکی اعم از طب 
سنتی و پزشکی مدرن تحولات زیادی را پشت سر گذاشت. 
بسیاری از روش های درمان که در گذشته همانند سایر بنادر 
خلیج فــارس در بندرخمیر هم رایج بــود، در حال حاضر 
منسوخ شده، اما هنوز در افواه عمومی مردم این بندرتاریخی 
وجود دارد. شــاید برخی از روش های درمان در گذشته به 
صورت آنی تاثیرگذار نبوده اســت، اما صبر و روحیه را در 
بیمار ایجاد می نمود تا در مقابل بیماری طاقت بیشتری داشته 
باشد. این نوشتار که با حمایت های فرهنگی شورای اسلامی 
شهر بندرخمیر و شهردار فرهنگ دوست و پرتلاش این شهر 
جناب آقای مهندس جواد محمودی به رشــته تحریر در می 
آید، در نظر دارد نگاهی به تاریخ پزشکی بندرخمیر داشته و 
نشان دهد که مردم بندرخمیر در گذشته به چه صورت مسایل 
پزشکی خود را حل می نمودند و نقش طبیبان محلی در این 
بین چه بوده اســت. روش های متعددی در درمان امراض در 
بندرخمیر قدیم به کار گرفته می شد و برخی از این روش ها 
به کمک داروهای محلی رفع می گردید و برخی دیگر به شیوه 
هایــی نظیر داغ درمانی و غیره مریض ها را مداوا می کردند. 
مناطق جنوبی ایران و از جمله بندرخمیر همیشه در گذشته در 
زمینه تامین آب آشــامیدانی سالم با مشکلات زیادی مواجه 
بودند و برکه ها نقش زیادی در تامین آب شرب مردم داشتند. 
اما امراضی که از طریق کرم پیوک و غیره که در آب ناســالم 
برکه ها یافت می شــد، در بندرخمیر وجود داشت، خطرات 
زیادی را برای مردم بندرخمیر ایجاد می کرد. برخی از ســال 
ها بارندگی کم بوده و آب برکه ها ته می کشید و آب بارندگی 

وارد برکه ها نمی شد. در چنین سال هایی آب برکه ها گندیده 
شــده و کرم های متعدد در آب برکه ها یافت می شد که آب 
را غیر بهداشــتی می کرد. به تدریج برکه ها کلرینه شــده و 
تا حدودی آب بهداشــتی تر می گردید. اما افزایش جمعیت 
بندرخمیر باعث گردید که برای آب بهداشتی این بندر از منطقه 
کهورســتان اقدام گردد. با وجود این بسیاری از بیماری های 
گذشته در اثر وجود آب ناسالم بوده است. برخی از روش های 
درمان در گذشته در بندرخمیر و جنوب ایران وجود داشت که 
در حال حاضر منسوخ شده و نگارنده به عینه این روش های 
درمان را دیده است. شاید اگر فردی در حال حاضر در مورد 
این روش درمان سخن به میان آورد، نسل کنونی با آن ناآشنا 
بوده و بــرای آن ها تاحدودی غیر قابل باور باشــد. اما در 
گذشته بســیاری از مردم را از این طریق درمان می کردند. با 
مراجعه به کتاب دانشــنامه دوجلدی بندرخمیر در ارتباط با 
برخی از روش های درمان در بندرخمیر سخن به میان آمده 
است که در نوع خود جالب می باشد. در ارتباط با داغ درمانی 
این گونه امده است: »داغ درمانی یکی از راه های علاج برخی 
از بیماری ها که توسط حکمای محلی صورت می گرفت، داغ 
کردن موضع های خاصی در بدن مانند پشت کتف، فرق سر، 
سینه و غیره بود. این درمان با نوعی وسیله ی فلزی که آن را 
در آتش سرخ می کردند، با گذاردن آن وسیله بر روی موضع 
مخصوص به داغ کردن موســوم است و در بسیاری از موارد 
موجب بهبود برخی از بیماری ها واقع می شد. روش دیگر داغ 
کردن این بود که پوســت بوته ی پرز را می کندند و با باروت 
مخلوط نموده و روی موضع خاص قرار می دادند و ســپس 
آتش را به باروت نزدیک می کردند و انفجار کوچکی بر روی 
پوست بدن صورت می گرفت. بعضی از حکمای محلی برای 
داغ کردن فصل خاصــی را انتخاب می کردند و معتقد بودند 
از حوالی اســفندماه تا تیرماه برای داغ کردن مناسب است.« 
)قتالی، 1398، ج2، ص 785( داغ درمانی در بسیاری مناطق 
جنوبی ایران رواج داشته است و نگارنده خود از نزدیک شاهد 
این امر بوده و گاها اگر یک زن چندبار سقط جنین می کرد، 
و پیــچ مو در جایی از بدن فرزند قبل از ســقط جنین وجود 
داشت، توصیه می کردند تا روی موی پیچ خورده در بدن داغ 
نموده تا نحوســت از بین برود و برخی از مردم از این طریق 
مشکلشان حل می شد. معمولا داغ با کاغذ فشرده شده برای 
کودکان انجام می دادند. پدر و مادر کودک داغ شده هم هدیه 
گرانبهایی به خاطر داغ کردن او به کودک می دادند تا تســلی 
خاطر او هم بشود.)حسن نیا، مشاهدات میدانی، 1360( شاید 
شنیدن این گفته ها در حال حاضر مقبولیتی نداشته باشد، اما 
نگارنــده به عینه این موارد را دیده اســت. معمولا برخی از 
امراض عضلانی و به ویژه رگ به رگ شدن را نیز در صورت 
عدم مداوا از داغ کردن استفاده می کردند. در حال حاضر داغ 
کردن به عنوان مداوای مریض در جوامع جنوبی ایران و بنادر 

و جزایر به کلی از بین رفته است.
در کتاب دانشــنامه بندر خمیر همچنین از دعا درمانی در این 
بندر تاریخی نام برده شده است و نویسنده عنوان می دارد که 

دعا درمانی یکی از شــیوه های درمان بیماری در بندرخمیر 
بود. دعاهایی به صورت تعویذ از قدیم در این مناطق معمول 
بود مانند دعای ککوبند برای درمــان دندان درد، دعای نزله 
بند برای رفع سردرد، دعای پیوبند برای التیام بیماری پیوک، 
دعای توبند برای رفع تب بالا  و بالابودن درجه حرارت بدن، 
دعای نظربندبرای رفع حســدو چشم زخم، دعای لوبند برای 
بستن دهان حیوانات درنده برای محفوظ داشتن حیوانات اهلی 
که شب به خانه نمی آمدند تا توسط حیوانات واحشی دریده 
نشــوند. دعای پیچ بند برای کودکانی که در فرق سرشان دو 
پیچ وجود داشــت و معتقد بودند که این حالت شوم است که 
یــا بر روی آن داغ می کردند و یا از دعای پیچ بند اســتفاده 
می کردنــد. دعای پابند برای موقعی بود که کســی چیزی را 
می دزدید و برای این که دزد نتواند از محل سرقت دور شود، 
این دعا را می نوشتند. از آب گرم درمانی هم در در جلد دوم 
دانشنامه بندرخمیر تالیف استاد سید عبدالجلیل قتالی نام برده 
شده اســت و اوراده شده است:» آب گرم معدنی منطقه مانند 
هوباد خمیر، هوباد سیاه کش، هوباد انگوران و هوباد خست 
کــه حاوی مقدار فراوانی نمک، گوگرد و ســایر املاح دیگر 
بــود. برای برخی از بیماری ها مانند فلجی بدن، درد مفاصل، 
استخوان درد، امراض پوستی، روماتیسم مفاصل و کمر دردها 
مفید هستند و همه ساله تعداد بســیار زیادی جهت مداوا از 
گوشه و کنار به آن آبگرم ها مراجعه می کنند و با استفاده در 
سه موقعیت زمانی به همراه مالش دادن بدن، سلامت خود را 
باز می یابند.«) همان، ص785-787( شهرستان بندرخمیر در 

جنوب ایران و استان هرمزگان دارای بیشترین آب گرم معدنی 
می باشد و از گذشته تا کنون مردم بیشتر مناطق جنوب ایران 
و سایر شهرها از آبگرم خمیر استفاده نموده اند. کارهای طاقت 
فرســا و یدی در جنوب ایران همــواره درد عضلات زیادی 
را به همراه داشــته است. افراد مسن در بندرخمیر معمولا هر 
ساله یکبار یا بیشتر برای درمان عضلات خود به آبگرم های 

بندرخمیر می رفتند.
در بســتر زمان آبگرم های شهرســتان خمیر همانند ســایر 
آبگرم های جنوب از نظر امکانات بهداشــتی و سکونتگاهی 
مجهزتر گردید و مســیرهایی که بــه این آبگرم ها منتهی می 
گردید، هموارتر شــد. از سوی دیگر این آبگرم ها با استفاده 
از فضای مجازی و غیره برای دیگران شــناخته تر شدند و به 
همین دلیل نیز در یک دهه اخیــر میزان افرادی که از آبگرم 
های شهرستان بندرخمیر برای درمان عضلات استفاده می کنند 
بیشتر شده است. بنظر می رســد در حال حاضر می توان از 
توریسم درمانی در بندرخمیر سخن به میان آورد و اگر برنامه 
مدونی برای شــناخت همه جانبه در زمینه فواید آبگرم های 
بندرخمیر برای گردشــگران داخلی و خارجی وجود داشته 
باشد، در آینده نزدیک شــهر و شهرستان بندرخمیر از قطب 
های توریســت درمانی در جنوب ایران خواهد شد. با توجه 
بــه موقعیت جغرافیایی بندرخمیر و نزدیکی آن به بندرعباس 
و جزیره قشــم و جذابیت هــای خود این بندر، هر ســاله 
گردشــگران زیادی از مکان های گردشگری بندرخمیر و از 

جمله آبگرم های آن دیدن می نمایند.

دکترمحمد حسن نیا / دریا
@ gmail.comM.hassannia1354

کلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی    آگهی ماده 3 قانون  قانون تعیین ت
 نظر به اینکه هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک بندرعباس به شرح رای شماره ۱۴۰۰۶۰۳۲۳۱۳۶۰۰۰۲۳۸ مورخ ۱۴۰۰/۰۴/۲۳ تصرفات 
مالکانه محمد عبداله زاده فرزند شاهی تحت عنوان ششدانگ یکباب خانه به مساحت ۲۸۴.۲۷ متر مربع قسمتی از پلاک ۱۴- اصلی واقع در نایبند جنوبی 
بخش یک بندرعباس به استناد ماده ۱ و ماده ۳ قانون مذکور بمیزان یک دانگ مشاع از ششدانگ ملکی آقای حسین خیراندیش را تایید نموده است به 
جهت عدم دسترسی به مالک اولیه مقرر گردید پس از انتشار آگهی سند مالکیت رسمی صادر و تسلیم گردد و از همین رو در اجرای ماده ۳ قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مذکور در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز جهت اطلاع عموم و مالک و صاحبان حقوق آگهی 
میگردد چنانچه ظرف مهلت دو ماه از تاریخ اولین انتشار آگهی اعتراضی از طرف کسی به اداره ثبت اسناد و املاک بندرعباس تسلیم نگردد سند مالکیت 

بر اساس مفاد رای فوق در حدود و صلاحیت وفق مقررات صادر خواهد گردید در صورت وصول اعتراض معترض می بایست از تاریخ تسلیم اعتراض به اداره ثبت ظرف مهلت 
یک ماه به دادگاه صالح محل مراجعه و تقدیم دادخواست نماید چنانچه پس از سپری شدن مهلت مذکور و عدم ارائه تقدیم دادخواست اداره ثبت اسناد بندرعباس نسبت به صدور 

سند مالکیت اقدام خواهد نمود و صدور سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود. ۱۴۰۰/۲۸۹ م/الف
تاریخ انتشار نوبت اول: ۱۴۰۰/۰۵/۱۷ 

تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱۴۰۰/۰۶/۲
ابوالحسن دستوری-رئیس اداره ثبت اسناد  و املاک بندرعباس منطقه یک

قوه قضائیه 
سازمان ثبت اسناد و املاک کشور 

اداره کل ثبت اسناد و املاک هرمزگان

کلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی    آگهی ماده 3 قانون  قانون تعیین ت
 نظر به اینکه هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک بندرعباس به شرح رای شماره ۱۴۰۰۶۰۳۲۳۱۳۶۰۰۰۲۰۴ مورخ ۱۴۰۰/۰۴/۱۲ تصرفات 
مالکانه زرتاب شریفی فرزند همت تحت عنوان ششدانگ یکباب خانه به مساحت ۵۳۳.۶۸ متر مربع قسمتی از پلاک ۱۴- اصلی واقع در نایبند جنوبی 
بخش یک بندرعباس به استناد ماده ۱ و ماده ۳ قانون مذکور بمیزان یک دانگ مشاع از ششدانگ ملکی آقای حسین خیراندیش را تایید نموده است به 
جهت عدم دسترسی به مالک اولیه مقرر گردید پس از انتشار آگهی سند مالکیت رسمی صادر و تسلیم گردد و از همین رو در اجرای ماده ۳ قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مذکور در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز جهت اطلاع عموم و مالک و صاحبان حقوق آگهی 
میگردد چنانچه ظرف مهلت دو ماه از تاریخ اولین انتشار آگهی اعتراضی از طرف کسی به اداره ثبت اسناد و املاک بندرعباس تسلیم نگردد سند مالکیت 

بر اساس مفاد رای فوق در حدود و صلاحیت وفق مقررات صادر خواهد گردید در صورت وصول اعتراض معترض می بایست از تاریخ تسلیم اعتراض به اداره ثبت ظرف مهلت 
یک ماه به دادگاه صالح محل مراجعه و تقدیم دادخواست نماید چنانچه پس از سپری شدن مهلت مذکور و عدم ارائه تقدیم دادخواست اداره ثبت اسناد بندرعباس نسبت به صدور 

سند مالکیت اقدام خواهد نمود و صدور سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود. ۱۴۰۰/۲۹۱ م/الف
تاریخ انتشار نوبت اول: ۱۴۰۰/۰۵/۱۷ 

تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱۴۰۰/۰۶/۲
ابوالحسن دستوری-رئیس اداره ثبت اسناد  و املاک بندرعباس منطقه یک

قوه قضائیه 
سازمان ثبت اسناد و املاک کشور 

اداره کل ثبت اسناد و املاک هرمزگان

کلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی    آگهی ماده 3 قانون  قانون تعیین ت
 نظر به اینکه هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک بندرعباس به شرح رای شماره ۱۴۰۰۶۰۳۲۳۱۳۶۰۰۰۲۳۷ مورخ ۱۴۰۰/۰۴/۲۳ تصرفات 
مالکانه زینب رئیسی نژاد فرزند موسی تحت عنوان ششدانگ یکباب خانه به مساحت ۲۴۳.۳۶ متر مربع قسمتی از پلاک ۱۴- اصلی واقع در نایبند جنوبی 
بخش یک بندرعباس به استناد ماده ۱ و ماده ۳ قانون مذکور بمیزان یک دانگ مشاع از ششدانگ ملکی آقای حسین خیراندیش را تایید نموده است به 
جهت عدم دسترسی به مالک اولیه مقرر گردید پس از انتشار آگهی سند مالکیت رسمی صادر و تسلیم گردد و از همین رو در اجرای ماده ۳ قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مذکور در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز جهت اطلاع عموم و مالک و صاحبان حقوق آگهی 
میگردد چنانچه ظرف مهلت دو ماه از تاریخ اولین انتشار آگهی اعتراضی از طرف کسی به اداره ثبت اسناد و املاک بندرعباس تسلیم نگردد سند مالکیت 

بر اساس مفاد رای فوق در حدود و صلاحیت وفق مقررات صادر خواهد گردید در صورت وصول اعتراض معترض می بایست از تاریخ تسلیم اعتراض به اداره ثبت ظرف مهلت 
یک ماه به دادگاه صالح محل مراجعه و تقدیم دادخواست نماید چنانچه پس از سپری شدن مهلت مذکور و عدم ارائه تقدیم دادخواست اداره ثبت اسناد بندرعباس نسبت به صدور 

سند مالکیت اقدام خواهد نمود و صدور سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود. ۱۴۰۰/۲۸۸ م/الف
تاریخ انتشار نوبت اول: ۱۴۰۰/۰۵/۱۷ 

تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱۴۰۰/۰۶/۲
ابوالحسن دستوری-رئیس اداره ثبت اسناد  و املاک بندرعباس منطقه یک

قوه قضائیه 
سازمان ثبت اسناد و املاک کشور 

اداره کل ثبت اسناد و املاک هرمزگان

طرح : اسماعیل سهرابی
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سال بیستم شماره 3678

یزدیاسوجکرمان شیراززاهدانبوشهر اهواز  بندرعباس 

فروردین :
به نظر می رسد که در رابطه با یک دوست یا کسی 
از اعضای خانواده ی تان به بن بست رسیده اید، به 
همین خاطر دل تان می خواهد که یک شروع دوباره 
داشته باشید. برج سرطان به چهارمین خانه در طالع شما یعنی خانه 
امنیت احساســی وارد شده است، بنابراین ممکن است در انتخاب 
 بهترین مسیر برای آینده دچار مشکل شوید. یک ندای درونی به شما 
می گوید که اکنون نباید حرکت جدیدی را آغاز کنید، زیرا ممکن 
 است کاری کنید که بیشتر مشکل درســت شود. اجازه ندهید که 

ترس های تان مانع رسیدن به اهداف تان شوند. 
  اردیبهشت :

شــاید فکر کنید که امروز چیزهای مهمی برای گفتن 
دارید، اما ممکن است بعد از بررسی های دقیق به این 
نتیجه برســید که بهتر است فعلًا خاموش باشید و در 
عوض به حرف های دیگران گوش دهید. حالا دیگر تصمیم ندارید 
که درباره ی موضوع خودتان گفت وگو کنید. برج سرطان به سومین 
خانه در طالع شما یعنی خانه ی محیط پیرامون تان وارد شده است، 
پس می توانید امروز را در کنار خانواده و دوستان سپری کنید. اگر 
مجبورید که به سر کار بروید حواس تان باشد که اضافه کاری نکنید. 

  خرداد :
اگرچه امروز به دنبال آرامش و ســکون هســتید، اما 
ممکن اســت تعهداتی به دوش داشته باشید که قابل 
نادیده گرفتن نیســتند. برج سرطان به دومین خانه در 
طالع شــما یعنی خانه ی عزت نفس وارد شده است، پس لازم است 
اوقاتی را به خودتان اختصاص دهید. البته منظورمان این نیست که از 
دیگران فاصله بگیرید و تنها باشید، بلکه هدف این است که به خود 
درون تان متصل شوید و با آن ارتباط برقرار کنید، زیرا به نظر می رسد 
که گاهی اوقات به خاطر شلوغی های پیرامون تان و وظایفی که در 

زندگی به عهده دارید خود حقیقی تان را فراموش می کنید. 
  تیر :

امروز نمی توانیــد نیازهای تان را نادیده بگیرید، اما 
شاید تصمیم بگیرید که آن چه را می خواهید و انتظار 
داریــد از دیگران پنهان کنید. ماه نو اکنون به خانه ی 
حفاظت از خود در طالع شما وارد شده است، به همین خاطر بیشتر 
تمایــل دارید که همه ی انرژی ها را بــه درون تان هدایت کنید و 
احساسات تان را نزد خودتان نگه دارید. اما یادتان باشد تا زمانی که 
درباره ی خواسته های تان حرف نزنید به احساس رضایت درونی 

دست پیدا نخواهید کرد. 
  مرداد :

به نظر می رسد که احساسات پنهان شده ی شما اکنون 
به غلیان افتاده اند. معمولاً ظاهر صادقی دارید، یعنی 
همانی را نشان می دهید که واقعاً هستید. اکنون ماه نو 
به دوازدهمین خانه در طالع شما یعنی خانه ی رازداری 
وارد شده است، به همین خاطر تمایل چندانی ندارید که حرف دل تان 

را با دیگران در میان بگذارید.
 شهریور :

 شــاید این که اکنون با دوســتان تان جمع شــوید و 
درباره ی آرزوهای تان حرف بزنید ایده ی جالبی به 
نظر برســد، اما متأسفانه تعهدات و وظایفی که از قبل 
دارید آزادی عمل شما را گرفته اند. ماه نو به یازدهمین خانه در طالع 
شما یعنی خانه ی اجتماعات وارد شده است و به شما گوشزد می کند 
که امروز فعالیت های زیادی پیرامون شما را فراگرفته اند. البته نیازی 
نیست که دیگران را در جریان جزییات برنامه های تان بگذارید. فقط 

کمی صبر کنید تا ببینید امروز چگونه پیش می رود.
 مهر :

به نظر می رســد که اکنون دوســت دارید به دنیای 
خصوصــی خودتان پناه ببرید، شــاید حتی تصمیم 
بگیرید که به هیچ جا نروید و هیچ کس را نبینید. اما 
ممکن اســت که واقعیت های پیرامون تان شما را به مبارزه بطلبند. 
امروز ممکن است مجبور شوید به خاطر دیگران وظایف جدیدی 
را متحمل شــوید و چون نمی توانید به دنیای درون تان پناه ببرید 

حسرت بخورید. 
 آبان :

به نظر می رسد که احساســات تان شما را به دنیای 
ناشــناخته ای کشیده اند. اکنون برج سرطان به نهمین 
خانه در طالع شما یعنی خانه ی افکار بزرگ وارد شده 
است، پس باید خودتان را برای ماجراجویی بعدی آماده کنید. شاید 
این دنیای ناشناخته که به آن قدم گذاشته اید برای تان جدید باشد، 
اما یک حس آشــنا  را احساس می کنید، مثل این که قبلًا هم این 

جا بوده اید.
   آذر :

به نظر می رسد که از شدت فشارها کاسته شده است، 
اما شاید هنوز احساس کنید که عصبی هستید. ماه نو 
اکنون به هشــتمین خانه در طالع شما یعنی خانه ی 
صمیمیت ها وارد شده است، پس ممکن است درگیر یک ماجرای 
عاطفی شوید. بدانید که به راحتی نمی توانید از این فشارها خلاص 
شــوید، از این جهت به شما توصیه می شود که فکر فرار را از سر 

بیرون کنید. 
 دی :

اکنــون در حال تجربــه ی ماجراهای فــوق العاده 
احساسی و عاطفی هســتید که در روابط تان اتفاق 
افتاده اند. این حساسیت عاطفی به خاطر این است که 
ماه نو به هفتمین خانه در طالع شما یعنی خانه ی دیگران وارد شده 
است. معمولاً وقتی برای به دست آوردن ثبات در زندگی تان تلاش 
می کنید کاملًا  آرام به نظر می رسید، اما وقتی اتفاقات اوج می گیرند 
به شک و تردید می افتید و دیگر نمی توانید با اطمینان حرکت کنید. 

  بهمن :
ماه نو به ششمین خانه در طالع شما وارد شده است 
که به کارهای روزانه اختصاص دارد، به همین خاطر 
ممکن اســت از افکار بلند پروازانه فاصله بگیرید 
و مجبور شــوید به جزییــات اموری که در دســت دارید توجه 
 کنید. واقعیت این اســت که احساســات مختلف چنان به هم گره 
 خورده اند که هرچه قدر هم تلاش کنید نمی توانید این گره را باز کنید. 
شــاید فکر کنید که این آشفتگی از حد توان شما خارج است، اما 
مطمئن باشــید که اگر درگیر آن شــوید کم کم از شدت آن کاسته 

خواهد شد.
  اسفند : 

بد نیست با انرژی دوباره همه چیز را از نو آغاز کنید 
و البته توجه اختصاصی به عشق را هم فراموش نکنید. 
اما منظورمان این نیست که رابطه ای را که اکنون در 
آن هستید و باعث آشفتگی شما شده رها کنید. ماه نو به پنجمین 
خانه در طالع شما یعنی خانه ی اتفاقات ناگهانی وارد شده است، 
 به همین خاطر ممکن اســت احساسات هیجان انگیز تازه ای به 
 ســراغ تان بیایند و کمــک تان کنند تا صمیمیــت این رابطه را 

عمیق تر کنید. 

05:59:۴9 اذان صبح
06:19:۴9
12:۴7:۴0
19:15:06
19:32:06

 طلوع آفتاب
اذان ظهر

غروب آفتاب
 اذان مغرب

05:21:32 اذان صبح
06:۴5:39
13:18:06
19:50:0۴

 طلوع آفتاب
اذان ظهر

غروب آفتاب

05:18:01 اذان صبح
06:39:39
13:09:23
19:38:۴1
19:55:59

 طلوع آفتاب
اذان ظهر

غروب آفتاب
 اذان مغرب

0۴:36:۴8 اذان صبح
05:58:58
12:29:18
18:59:13
19:16:36

 طلوع آفتاب
اذان ظهر

غروب آفتاب

05:09:۴3 اذان صبح
06:32:02
13:02:32
19:32:36
19:50:02

 طلوع آفتاب
اذان ظهر

غروب آفتاب
 اذان مغرب

0۴:50:10 اذان صبح
06:13:11
12:۴۴:28
19:15:17
19:32:50

 طلوع آفتاب
اذان ظهر

غروب آفتاب
 اذان مغرب

05:11:13 اذان صبح
06:3۴:۴2
13:06:27
19:37:۴5
19:55:2۴

 طلوع آفتاب
اذان ظهر

غروب آفتاب
 اذان مغرب

0۴:57:18 اذان صبح
06:22:07
12:55:16
19:27:55
19:۴5:۴8

 طلوع آفتاب
اذان ظهر

غروب آفتاب
 اذان مغرب20:07:۴9 اذان مغرب اذان مغرب

ســرویس ســلامت // دکتر عبدالجبار ذاکری رئیس مرکز بهداشت 
 شهرستان بندرعباس با بیان اینکه ناظرین این مرکز به منظور رصد رعایت 
 پروتکل های بهداشتی به صورت مستمر اماکن مختلف را مورد بازرسی قرار 

می دهند از پلمپ 8۵ واحد متخلف خبر داد.
   بــه گزارش خبرنگار دریــا ؛ دکتر ذاکری در ادامه افــزود؛ از تعداد ۸5 باب 
مغازه تعطیل شــده  55 درصد متعلق به مراکز واماکن زیر مجموعه  بهداشــت 
 محیط  که خارج از لیست اعلام شده گروه یک ستاد ملی کرونا و بدون رعایت 
پروتکل های بهداشتی فعالیت می کردند از جمله  اغذیه فروشی ، بستنی ،  آجیل 
و خشــکبار، آرایشــگاه زنانه و مردانه بود  و ۴5 در صد دیگر  مربوط به زیر 
مجموعه واحد بهداشت حرفه ای نظیر پوشــاک ، تعویض روغنی،  تزئیناتی، 
الکترونیکی اســت. در خاتمه با بیان اینکه اصناف جزو گروههای شغلی بودند 
که بیشترین همکاری را با ستاد ملی کرونا داشته اند از تمامی مشاغلی که طی 
این دوره با تعطیلی و رعایت پروتکل های بهداشتی در قطع زنجیره انتقال کرونا 

همکاری کرده اند تقدیر نمود.

سرویس سلامت // دکتر غلامعلی جاودان 
معاون غذا و دارو دانشــگاه علوم پزشکی 
هرمــزگان گفــت: مردم نگــران تامین 
داروهای کرونا نباشند تمامی داروخانه های 
بیمارستانی استان سهمیه دارویی مربوطه را 
دارند و در این خصوص کمبودی وجود ندارد.

   بــه گزارش خبرنگار دریــا ؛  دکتر جاودان 
با بیان اینکه تمامی داروخانه های بیمارستانی 

شهرســتان های اســتان و همچنین داروخانه 
 شــهیدمحمدی  بــه عنــوان داروخانه های 
ارائه کننده و توزیع کننده داروهای کرونا ارائه 
خدمت می کنند گفت: لازم به ذکر است که  با 
توجه به پیک بیماری در اســتان هرمزگان در 
حال حاضر سهمیه بیشــتری از دارو دریافت 
کرده ایم تا در روند ارائــه خدمت به بیماران 

مشکلی از این بابت وجود نداشته باشد.

معاون غذا و دارو دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان : 

داروخانه های بیمارستانی هرمزگان 
کمبودی در سهمیه داروهای کرونا ندارند 

 سرویس ســلامت // سخنگوی وزارت 
بهداشت گفت: میزان رعایت پروتکل های 
بهداشــتی در هفته آخر مرداد 1۴۰۰ نیز 
و  نبوده  مناسب  اخیر  هفته های  همانند 

به میزان ۳۹ درصد گزارش شده است.
   ســیما ســادات لاری، دربــاره وضعیت 
رعایت پروتکل های بهداشــتی در کشــور، 
اظهار داشت: پروتکل های بهداشتی به معنی 

استفاده از ماســک، رعایت فاصله گذاری 
فیزیکی 1.5 تا 2 متر، تهویه مناســب، عدم 
حضور در تجمع و رعایت موارد بهداشــتی 

اعلام شده به اصناف است.
  وی ادامه داد: متأسفانه در هفته آخر مرداد 
نیز میزان رعایت پروتکل های بهداشــتی در 
کشور همانند دو ماه اخیر به شدت پایین بوده 
و با اندکی افزایش نســبت به هفته قبل تر، به 
۳۹.۰2 درصد رسیده است. این در شرایطی 
است که این میزان از هفته های اول تابستان 

تاکنون روند نزولی داشته است.
  لاری گفــت: کمتریــن میــزان رعایت 
پروتکل های بهداشــتی در بازه زمانی 2۰ تا 

2۷ مرداد 1۴۰۰ در اســتان های سیستان و 
بلوچســتان، هرمزگان، یــزد، چهارمحال و 
بختیاری، همدان و گیلان گزارش شده است. 
در  بهداشتی  پروتکل های  وضعیت  همچنین 
اســتان های کرمان، فارس، بوشهر، لرستان، 
آذربایجان  البرز، زنجان، کردســتان،  ایلام، 
شرقی و آذربایجان غربی در بازه ۳۳ تا ۴۰ 
درصد گزارش شــده است. در بقیه استان ها 
این شــاخص بین ۴1 تا ۴۹ درصد گزارش 

شده است.
  وی افزود: بیشــترین اســتفاده از ماسک 
در اماکن عمومی در اســتان های هرمزگان، 
سمنان و خراسان جنوبی و کمترین میزان در 

استان های یزد، گیلان و سیستان و بلوچستان 
گزارش شده است.

  لاری ادامه داد: کمترین میزان رعایت فاصله 
گذاری در اماکن عمومی در استان های یزد، 
گیلان و چهارمحال و بختیاری گزارش شده 

است.
  سخنگوی وزارت بهداشت گفت: خواهش 
ما از هموطنان این است که همه پروتکل های 
بهداشــتی مانند اســتفاده از ماسک، فاصله 
گذاری فیزیکی و عدم حضور در تجمع ها را 
رعایت کنند. همه افرادی که واکسن کرونا را 
تزریق کرده اند نیز باید این موارد را رعایت 

کنند .

سخنگوی وزارت بهداشت مطرح کرد

روند نزولی رعایت پروتکل های بهداشتی در کشور

سرویس سلامت // یک پزشک انگلیســی خوردن تخم مرغ در وعده صبحانه را برای 
کاهش وزن مفید دانست.

  مایکل ماسلی پزشک انگلیسی، مؤثرترین راه برای کاهش وزن را خوردن غذایی خاصی برای 
صبحانه نشان داد.ماســلی تصریح کرد که خوردن منظم تخم مرغ در کاهش وزن اضافی تأثیر 
ویژه ای دارد، زیرا باعث می شود تا مدت ها احساس سیری کنید.این پزشک گفت: یک تخم مرغ 
آب پز یا املت شما را بیشتر از غلات یا نان تست با سبزیجات، پنیر یا ماهی آزاد دودی شما را 
سیر نگه می دارد.ماسلی اضافه کرد: کینوا نیز یک غذای خوب برای صبحانه است، زیرا این دانه 
منبع پروتئین گیاهی است و چربی کمی دارد. این ویژگی ها باعث می شود این محصول با خیال 

راحت در منوی شما برای کاهش وزن استفاده شود.
طرح : آصفه جهانی

سرویس سلامت // فوق تخصص گوارش و کبد گفت: مهمترین علامت بیماری 
کبد چرب بی علامتی است؛ اما پس از آزمایش و سونوگرافی برای بیماری  های 

دیگر می توان متوجه افزایش آنزیم  های کبدی و کبد چرب شد.
   محمود اســحاق حسینی، فوق تخصص گوارش و کبد درباره »کبد چرب و علائم آن«، 
گفت: از هر سه بزرگسال یک نفر مبتلا به کبد چرب است و هرچه به جلوتر می رویم بر این 
تعداد افزوده می شود.وی ادامه داد: کبد چرب شایعترین علت بیماری  های کبدی و در نهایت 
سیروز است. این بیماری علامت خاصی ندارد. مهمترین علامت این بیماری بی علامتی است 
اما پس از آزمایش و سونوگرافی برای بیماری های دیگر می توان متوجه افزایش آنزیم  های 
کبدی و کبد چرب شد. این بیماری در افراد چاق بیشتر است؛ اگرچه در افراد لاغر هم دیده 
می شود.این فوق تخصص گوارش و کبد افزود: افرادی که بیماری های متابولیک، دیابت و 
چربی بالا دارند مستعد به کبد چرب هستند. متاسفانه نزدیک 1۰ میلیون نفر در کشور ما به 
دیابت مبتلا هستند و با شیوع کرونا و استفاده از داروهای مختلف برای درمان این بیماری 
حتی افرادی که دیابت نداشته اند هم به آن مبتلا شده اند.اسحاق حسینی خاطرنشان کرد: 5۰ 
تا 6۰ درصد جمعیت کشــور ما اضافه وزن دارند. ما از تغذیه خوب گذشته خود جدا شده 
و به سمت استفاده از فست فودها رفته ایم. این غذاها مملو از چربی به ویژه تری گلیسیرید 
هســتند.وی اضافه کرد: وقتی 5 درصد از حجم کبد با چربی اشغال شود فرد به کبد چرب 
مبتلا می شود. برای تشخیص باید آزمایش سالیانه داد و یا اگر برای بیماری دیگری مراجعه 
می کند باید سونوگرافی کبد بدهد.این فوق تخصص گوارش و کبد یادآور شد:کبد چرب در 
طول زمانی حدود 1۰ تا 15 سال به سیروز تبدیل می شود. نباید اجازه دهیم دچار کبد چرب 
شویم؛ چون رسوبی که در کبد تشکیل می شود به مقدار صفر نخواهد رسید.اسحاق حسینی 
درباره »انواع کبد چرب«، گفت: کبد چرب در سه نوع خفیف، متوسط و شدید وجود دارد 
که به هم تبدیل می شوند و تمام تلاش ما این است که بتوانیم درجه آن را کاهش دهیم؛ چون 
سیروز و فیبروز در نوع خفیف و متوسط کمتر است.وی تاکید کرد: درمان کبد چرب نیاز به 
تحرک و تغذیه سالم دارد. استفاده از بستنی های خامه ای، نان خامه ای، کره و گوشت پرچربی 
مثل گوساله می تواند چربی کبد را افزایش دهد. اگر افراد افزایش وزن دارند باید با تحرک و 
ورزش وزن را کاهش دهند و اگر دیابتی هستند و چربی خون بالا دارند آن را کنترل کنند تا 

کبد چرب آنها کنترل شده و تبدیل به سیروز نشود.

مهمترین علامت کبد چرب کدام است؟ 

سرویس ســلامت //  انتقال و درگیری کرونای دلتا 
نسبت به ســایر واریانت ها بالاتر بوده و در شرایط 
کنونی کودکان بیشــتر به این نــوع ویروس مبتلا 
می شوند پس باید در انجام شیوه نامه های بهداشتی 

توسط خانواده ها سخت گیری بیشتری شود. 
   دلتا کرونا یک گونه از ویروس است که برای اولین بار 
در هند و طی یک موج عفونت شدید در ماه اردیبهشت 
و خرداد شناسایی شد. این گونه در برخی مناطق هند به 
سرعت رشد کرد و نشانه هایی از مقاومت نسبی در برابر 
واکسن  ها را نشان داد.برخلاف تصور عموم مردم کودکان 
بیشــتر به دلتا کرونا مبتلا شده و می توانند ویروس را به 
سایر افراد منتقل کنند، با توجه به عدم واکسیناسیون اطفال، 
این قشر سنی به راحتی در خطر ابتلای کرونای دلتا قرار 
دارند. علائم کرونای دلتا در کودکان می تواند از درگیری 
خفیف مانند گلودرد و آبریزش بینی و ســردرد و علائم 
گوارشــی و در برخی موارد نادر عوارض شــدید مانند  
درگیری مغز و تنگی نفس و افت اکسیژن خون و درگیری 

التهابی چند ارگان باشد.
  تحقیقات اخیر دانشــمندان نشان می دهد، عفونی بودن 
نوع دلتا باعث شــده که کودکان بیشتری به این ویروس 
مبتلا شوند و متاسفانه جان خود را از دست بدهند.در ابتدا 
 این تصور وجود داشــت که کودکان به کووید-1۹مبتلا 

نمی شوند اما طبق تحقیقات انجام شده در 2 درصد کودکان 
ابتلا و حدود یک درصد تلفات گزارش شده و دوره کمون 
کرونا در کودکان را یک تا 1۴روز در نظر می گیرند.دکتر 
حسین فرشاد مقدم متخصص بیماری های عفونی در این 
زمینه می گوید: گزارش نشان می دهند بیماری در تعداد 
بسیار کمی از کودکان آلوده به ویروس کرونا وخیم می شود 
و سیستم ایمنی شان واکنش التهابی شدیدی نشان می دهد 
و  کرونا در کودکان و بزرگسالان بطور یکسان دیده نشده، 
کودکان ممکن است به این ویروس مبتلا شوند اما به اندازه 
بزرگسالان درگیر نمی شوند و معمولا بیماری آن ها جدی 

نیست.
  وی ادامــه می دهد: البته این به معنای کم اهمیت بودن 
کرونا در کودکان نیســت، همه افــراد جامعه از کودک 
تا بزرگســال و ســالمند در خطر کووید-1۹ هستند و 
 برای حفظ ســلامتی خود و دیگران ملــزم به رعایت 
پروتکل های بهداشتی از جمله عدم تماس دست با اجسام 
و افراد، ضد عفونی مداوم دست ها و استفاده از ماسک در 

اماکن عمومی می باشند.
  فرشــاد مقدم اظهار می دارد: گیجی و خواب آلودگی، 
فشــار یا درد قفسه سینه، اســهال و استفراغ شدید، درد 
گردن، احساس تنگی نفس، از دست دادن هوشیاری، درد 
شدید شکم از علایم مشترک ابتلا به کرونا در کودکان و 

بزرگسالان  بوده و تب و دمای بالای بدن و سرفه مداوم 
از علایم اصلی مبتلا شدن به این بیماری در کودکان است.

 این پزشــک تصریح می کند: اگر کودک با فرد مبتلا به 
کرونا در تماس باشــد ممکن است با برخی از علائم به 
کرونا مشکوک باشد اما برای اثباتش نیاز به آزمایش خون 
یا تست پی ســی آر بوده  و تاکنون چند مورد کرونا در 

کودکان و نوزادان نیز دیده  شده است.
  فرشاد مقدم خاطرنشان می کند: با توجه به شیوع کرونا 
به خانواده ها توصیه می شود که کمتر تردد داشته باشند و 
از دورهمی خانوادگی و مسافرت های غیرضروری اجتناب 
کنند، درصورتی که کار ضروری دارند نیز پیشنهاد می شود 
کودکان را با خود همراه نکنند، برای کودکان 2 تا 5 سال 

حتماً از ماسک استفاده شود.
  وی در مورد داروهای کرونایی برای کودکان می گوید:  
در کودکان مبتلا به کرونا  ابتدا داروهای حمایتی و تب بر 
استفاده و برحسب علائم تجویز و کمک درمانی می شود،  
با توجه به اینکه ویروس هر بار روش های جدیدی به کار 
می برد ما باید برای جلوگیری از ابتلا به کرونا پروتکل های 

بهداشتی را رعایت کنیم.
   دکتر آینا ریاحی متخصص کــودکان نیز در این زمینه 
می گوید: در حال حاضر واکســن تایید شــده ای برای 
کودکان و سنین پایین تر علیه کرونا وجود ندارد و با توجه 

به اینکه پروتکل های بهداشتی 
کــودکان  توســط 

 جــدی گرفته 
نمی شوند 

و حتی 

کودکان 
زیر دو سال 

اجازه ماسک زدن 
ندارند، بیشتر درگیر کرونا 

با علائم گوارشی، پوستی و تنفسی 
می شوند.

  این پزشک ادامه می دهد: متاسفانه خانواده ها نیز مسائل 
بهداشتی را کمتر رعایت کرده و ممکن است ناقل بیماری 
کرونا باشــند که کودکان خود را در معرض خطر ابتلا به 
کرونا قرار می دهند و شــدت علائم این بیماری در آنها 
طیف وســیعی دارد و  استفاده از ماسک، شست وشوی 

است و جدی  دستها ضروری 
ابتلای  عــدم  گرفتن 
این  در  کودکان 
شرایط مهم 
و  بوده 

ین  لد ا و
ی  لگــو ا
آنها  برای  مناسبی 

هستند.
ریاحی مــی گوید: مصرف بی رویه 
آنتی بیوتیک تاثیری در بهبودی کرونا ندارد و همکاران 
پزشک باید در این زمینه دقت کنند و استفاده از رمدسیدیر 
نیز باید در شــرایطی که بیمار احتیاج دارد تجویز شود، 
نوزادان نیز بر اثر ابتلا به کرونا در مراکز درمانی بســتری 
می شوند که باید استفاده از داروهای کرونا تحت شرایط 

خاص تجویز و بی رویه استفاده نشود.

دلتا كرونا ، همبازی خطرناک كودكان

پژمان شاهرخی  دکتر   // سرویس سلامت 
با بیان اینکه  از ابتدای شــیوع بیماری تا 
کنــون ۳۹۰1۰ بیمار در بیمارســتان های 
استان بستری شده اند گفت: از این موارد 
تعــداد۳2۳۵2 نفر معــادل ، 8۳ درصد 
در بیمارســتان های دانشگاهی و ۶۶۵8 
بیمارســتانهای  نفر معادل  1۷ درصد در 

غیردانشگاهی بستری شده است.
   به گزارش خبرنگار دریا ؛ دکتر شــاهرخی 
با اشاره به اینکه  ۸۹ درصد بیماران در بخش 
 عــادی و 11 درصد در بخش ویژه بســتری 
 بوده اند گفت : از 551۷ بیمار بستری شده در 
بخش ویژه 11۴۰ نفر معادل 21 درصدانتیوبه 
شده اند که از این تعداد 2۸۳2 نفر فوت کردند 
که   6۹ درصــد  از موارد فوتی pcr مثبت 

بوده اند.
   این مقام مســئول یادآور گردید که در سال 
1۴۰۰ تعداد 1155 نفر فوت کرده اند که  ۹۰5 

 pcr نفر از آنها ، معادل  ۷۸ درصد تســت
مثبت بوده اند لذا قطعا تست منفی pcr  بدلیل 
منفی کاذب بودن نمی تواند دلیل محکمی برای 

رد بیماری باشد.
   معاون درمان دانشــگاه علوم پزشکی یادآور 
شد که در پیک قبلی کووید در استان هرمزگان 
حداکثر میزان اشــغال تخت 6۰۰ تخت بود اما 
در این مرحله میزان اشــغال تخت به بیش از 
 1۴۰۰ تخت در استان تا پایان مرداد ماه رسیده 
اســت که این نشان از ســرعت انتقال بیماری 
 و کاهش رعایت دســتورالعمل های بهداشت 

است.

   دکتر شــاهرخی با بیان اینکه بیشترین میزان 
اشغال تخت مربوط به بیمارستانهای دانشگاهی 
با تعداد 112۴ تخت می باشــدگفت: در حال 
حاضر در استان هرمزگان 1262 تخت عادی 
1۴۰ تخت ویژه و ۹ تخــت ایزوله به بیماران 

کووید اختصاص داده شده است .
  وی  در ادامــه افزود بــه صورت میانگین از 
ابتدای فروردین ماه تاکنــون ماهیانه ۴ الی 6 
درصــد از بیماران بســتری در اثر کرونا فوت 
نمودند همچنین بصورت میانگین در اســتان 
21 درصد از بیماران بســتری در بخش های 
 ویــژه نیاز به تعویه مکانیکــی دارند و اینتوبه 

می شوند که این درصد در بیمارستانهای دولتی 1۹ 
 درصد و در بیمارستانهای خصوصی 2۷ درصد 
می باشــد. دکتر شاهرخی با اشــاره به اینکه 
میانگین ســنی بیماران فوتی قطعی کووید 6۴ 
سال است  گفت : اما با توجه به افزایش موارد 
فوت در جوانان احتمــال کاهش این میانگین 

سنی وجود دارد. 
  این مقام مســئول مهمترین تجهیزات تحویلی 
به مراکز درمانی اســتان  طی هفته گذشــته را 
2۹2 تخت بستری، ۳۰ ونتیلاتور، 2۰2 کپسول 
اکسیژن ۴۰ لیتری ، ۳۰۰اکسیژن ۴۰ لیتری ، ۳۰ 
مانیتور علائم حیاتی، ۳ مخزن اکسیژن مایع، 2۰ 
دستگاه ساکشن پرتابل ،11 ونتیلاتور پرتابل، 
1۸ پمپ ســرنگ، 265 تشــک تخت ، 1۰ 
دســتگاه الکتروشوک، ۴ دستگاه اکسیژن ساز، 
2 دستگاه اکسیژن ساز کانتینری، 2 سونوگرافی 
پرتابل، ســه دســتگاه bipap،  و 5 دستگاه 

الکتروشوک برشمرد.

معاون درمان دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان تشریح کرد

وضعیت کووید 19 در هرمزگان 
رئیس مرکز بهداشت بندرعباس خبر داد 

پلمب ۸۵ باب مغازه  در بندرعباس 

مصرف تخم مرغ در وعده صبحانه ، وزنتان را کاهش می دهد 
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گروه گزارش // درحالیکه گفته می شود تا دو سوم 
شهر بندرعباس به عنوان پایتخت اقتصاد ایران را 
بافت های فرسوده و حاشیه ای تشکیل می دهد، 
اما برای رفع مشکلات این مناطق در حوزه های 
مختلف اقدامی اساسی صورت نگرفته و روز به 
روز بر میزان مشــکلات ساکنان محلات افزوده 
شده و متولیان مربوطه در این حوزه ها سکوت 

اختیار کرده اند.
  یکی از مواردی که در زمان تهیه گزارش از محلات 
به کرات شــنیده ام ومنعکس کرده ایــم، این بوده که 
مسئولان و شوراهای شهر و نمایندگان مجلس و... فقط 
در زمان تبلیغات انتخابات به یاد محلات می افتند و 
وعده هایی می دهند و پس از کسب رای، محلات به 
فراموشی سپرده شده و ساکنان در باتلاق مشکلات و 
خواسته های شان رها می شوند و تا انتخابات بعدی، 
از آنها یادی نمی شــود و تبعیض و بی عدالتی در این 
مناطق موج می زند و یاریگری وجود ندارد.حاشــیه 
نشینان بندرعباس انتظار دارند دولت سیزدهم و شورای 
اسلامی شهر در دور ششم و شهردار منتخب، محلات 
را فراموش نکنند و کارنامه عملکردی خوبی را در دوره 
چهارساله در این حوزه ارائه دهند. وضعیت این مناطق 
در شان استانی که قطب اقتصاد کشور است، نمی باشد 
و نیاز است تدبیری اساســی در این حوزه اندیشیده 
شود. انتظار می رود مصوبات بازدید مسئولان قضایی، 
اجرایی، سپاه از محله آیت ا... غفاری بندرعباس در 
آبان ماه سال گذشــته و مصوباتی که  برای محلات 
آیت ا.... غفاری، چاهســتانی ها، کوی ملت و اسلام 

آباد داشتند، بطور کامل اجرایی شوند تا گامی اساسی 
در رفع مشــکلات این مناطق برداشته شود. در این 
خصوص نظرات برخی از شهروندان را جویا می شویم.

  محله چاهستانی ها
  برخی از ساکنان محله چاهستانی های بندرعباس 
از ابتر ماندن طــرح احداث چهار معبر در این محله 
گلایه مندند و می گویند از ســه چهار سال قبل قرار 
بود چهار معبر در این محله احداث شود که حتی معبر 
2۴ متری که شهرک امام رضا)ع( را به سمت دوراهی 
ایسینی وصل می کند، بطور کامل اجرایی نشده و پیاده 
روهایش مانده است. اگر این چهار معبر بطور کامل 
بازگشــایی شــود، رفت و آمد در محله راحت تر و 
امنیت بیشتر می شود. همچنین بهتر است خیابانی که 
بین مسجد حمزه )ع( و مدرسه بلال احداث شده است، 
به اتوبان شــهید رجایی وصل شود تا از بن بست در 
بیاید. همچنین قرار بود به موازات این خیابان، معبری 
به بلوار جمهوری اســلامی احداث ومتصل شود که 
چنین اتفاقی هم نیفتاد. از طرفی دیگر قرار بود اسناد 
املاک این محله بصورت رایگان صادر شود که هنوز 
مشکل صدور اسناد مالکیت در این محله برطرف نشده 
و وعده صدور سند رایگان برای ساکنان محقق نشده 

است.
  سنگ کن جزو شهر نیست؟ 

    معتمدین محله ســنگ کن بندرعبــاس در بلوار 
خلیج فارس از اینکه این محله همچنان جزو شــهر 
نیســت، گلایه مندند و می گویند در زمان انتخابات 
 شورای شــهر، کاندیداهای شورای شهر به این محله 
می آیند وبه شورای شهر بندرعباس رای می دهیم، اما 
در زمان ارائه خدمات می گویند جزو شهر نیستیم و اگر 

شهر نیستیم و روستا هستیم که بایستی شورای روستا 
و دهیاری داشته باشیم و این تناقض همچنان وجود 
دارد. آنها نیز مانند ساکنان محله نخل ناخدا ومحلات 
ساحلی خواجه عطاء و نایبند و... از عدم صدور اسناد 
 املاک شــان گلایه مند هســتند. همچنین برخی از 
کوچه های این محله همچنان خاکی است و کمترین 
خدمات را دریافت می کنند ودر ســال های اخیر که 
گزارش هایی توسط رسانه ها منتشر شده است، برخی 
کوچه ها آسفالت شد و شهرداری وعده تکمیل آسفالت 
کوچه ها وارتقای خدمات رســانی را داد که در حد 

وعده باقی ماند.
  محله آیت ا... غفاری

   محله آیت ا... غفاری )شــهناز( بدلیل بی توجهی 
مسئولان مربوطه از یک طرف همچنان بافت فرسوده 
 است وبیشــتر خانه هایش قدیمی و فرسوده بوده و 
ترک های دیوار و ســقف ها باعــث ناامنی زندگی 
ســاکنان در این محله شــده اســت و بدلیل عدم 
صدور اسناد مالکیت، ساکنان نتوانستند از تسهیلات 
نوســازی بافت فرســوده در بیش از یک دهه اخیر 
 اســتفاده کنند و گهگاهی اخباری منشر می شود که 
 خانه هایی خودبخود و یا بر اثر بارندگی و... تخریب 
شده اند و انتشار گزارش ها در این حوزه باعث نشد 
تصمیم مناسبی توســط متولیان مربوطه اتخاذ شود 
وگویا مسئولان مربوطه منتظرند ساکنان در زیر آوار 
املاک فرسوده مدفون شوند وبعد چاره ای بیندیشند.  
بازگشایی معابر از جمله از کوچه بعثت۴ و کنار مسجد 
سقاخانه حضرت ابوالفضل )ع( تا بلوار مادر که از چند 
سال قبل وعده داده شده بود، در حد همان وعده باقی 
ماند. کوچه های تنــگ وتاریک همچنان به پاتوق 

معتادان و اراذل و موادفروشــان و مشروب فروشان 
تبدیل شده است واز سراسر کشور معتادان با خیالی 
راحت به این محله می آیند و مســئولان فقط وعده 
جمع آوری و پاکسازی محله را دادند واقدامی صورت 
نگرفت. وضعیت بگونه ای است که برخی از ساکنان 
 و مادران با گلایه مــی گویند فرزندان کوچک مان، 
مواد را می شناسند. در کوچه ها بایستی از میان معتادان 
 عبور کنیم، ســرنگ های خون آلود در کوچه ریخته 
می شود. امنیت نداریم وبه شهرداری، نیروی انتظامی 
و... هم گفته ایم و اقدامی نشــده است. چند روز قبل 
هــم از کوچه تعاون 6 چند گزارش از تجمع معتادان 
و تزریق و اســتعمال در ملاء عام داشــتیم و حتی 
انعکاسش به متولیان مربوطه چاره ساز نبود. مسئولان 
برایشان مهم نیست که ساکنان محلات در چه شرایطی 
 زندگی می کنند و به خواســته های شــان توجهی 

نمی کنند. 
  تبعیض و بی عدالتی

   مرادی، یکی از ســاکنان محله ای در بندرعباس 
 با اشــاره به رها بــودن فاضلاب در بســیاری از 
کوچه های محلات و ورودش بــه خور و دریا که 
باعث بوی آلودگی وبوی تعفن در محلات و ســلب 
آرامش و آسایش ســاکنان شده است و بدلیل عدم 
اقدام مناســب در محلات در این بخش می گوید، 
 واقعا جای تاســف دارد که همچنــان فاضلاب در 
کوچه های محلات بندرعباس که شاهرگ اقتصاد کشور 
 است، رها باشد وبرای مسولان هم گویا مشاهده این 
 صحنه ها عادی شده و برای شان هم مهم نیست که کودکان 
حاشیه نشین در این فاضلاب ها بازی می کنند وبیماری 
 شــیوع دارد. مسئولان بهداشتی بررسی کنند که چرا 
بیماری های پوســتی و گوارشی و... در این مناطق 

بیشتر است و چرا اقدامی صورت نمی گیرد؟
  فقر و بیماری وبیکاری

  فقــر و بیماری و بیکاری در این مناطق روزبه روز 
در حال افزایش است. در سال های اخیر و بخصوص 
پس از شیوع کرونا که مشکلات اقتصادی و بیماری 
نیز افزایش یافت، باعث شده است که در حال حاضر 
بسیاری از ساکنان این مناطق برای خوردوخوراک 
 روزانه نیز با مشکل مواجه شــوند ونتوانند هر سه 
وعده غذایی را در سفره داشته باشند. مرغ و گوشت 
وماهی از سفره های شان حذف شده است. بسیاری 
از آنها به ســوء تغذیه مبتلا شــده و کلکسیونی از 
 بیمــاری ها هســتند واز آن طرف تــوان پرداخت 
هزینه های سنگین درمان را ندارند و برخی دست به 
دامن خیرین و مراکز خیریه و نیکوکاری شده اند و با 
توجه به افزایش مراجعات با این مراکز و افراد، آنها نیز 

توان حمایت از محرومین و بیماران محروم را ندارند و 
نیاز است برای درمان محرومان نیز تسهیلاتی ارائه گردد 
 و تدابیری اندیشیده شود. در این شرایط کرونایی بارها 
خانواده هایی رادیده ام که بدلیل مشکلات اقتصادی، 
 ماســک های یک بار مصرفی که فقط چند ساعت 
می توان از آنها اســتفاده کرد را بارها شســته اند و 
اســتفاده کرده اند ونیاز است توزیع ماسک رایگان 
در این مناطق نیز مورد توجه قرار گیرد تا از شــیوع 
بیشتر بیماری در این مناطق جلوگیری شود. از طرفی 
دیگر مادران باردار زیادی در محلات توان پرداخت 
هزینه های غربالگری مادر و جنین را ندارند واز تغذیه 
مناسبی برخوردار نیستند وحداقل مراکز دولتی بایستی 
سونوگرافی و... را با کمترین هزینه برای مادران باردار 
انجــام دهند تا از تولد نــوزادان ناقص یا مرگ آنها 
جلوگیری شود. نوزاد مادر بارداری هفته گذشته دو 
روز پــس از بدنیا آمدن فوت کرد ومادرش تیروئید 
و دیابت داشت که حتی هزینه های سونوگرافی، نوار 
قلب جنین و... را در قبل از تولد فرزندش نداشت وبا 
مشکل مواجه بود. همچنین مادری دیگری در یکی از 
همین محلات سقط جنین کرد واین مادر هم با مشکل 
 مالی شــدیدی مواجه بود وحتی بعد از سقط جنین 
تا کنون که خونریزی هم دارد، اما توان درمان را ندارد 
که متاسفانه وجود چنین مادرانی در محلات نادیده 
گرفته شده است و نیاز است سیاست های حمایتی 
توسط اداره کل اموربانوان استانداری، اموراجتماعی 
استانداری و دولتی ها برای حمایت از خانواده ها و 

بانوان و مادران وجود داشته باشد. 
  زنان بدسرپرست 

  یکی از مشکلاتی که در محلات دیده می شود، زنان 
بی سرپرست و بدسرپرست و زنان سرپرست خانوار 
هستند که متاسفانه بیشترشان مورد حمایت هیچ نهادی 
قرار ندارند. زنان بدسرپرستی هستند که شوهران بدون 
مسئولیت، معتاد، مشروب خوار و... آنها را مورد آزار 
واذیت قرار می دهنــد و حتی آنها را وادار به خرید 
 مواد و مشروب وحتی استعمال و مصرف می کنند و

برخی ها فرزندان شــان را هــم مجبور به مصرف 
 مشــروب و... می کنند واز رفتن به مســجد و... باز 
می دارند و این خانواده ها نمی توانند و نمی دانند به 
کجا پناه ببرند. بهزیستی و کمیته امداد به عنوان نهادهای 

حمایتی هم زنان بدسرپرست را تحت پوشش قرار 
نمــی دهد و به این زنان عنوان می کنند بدلیل اینکه 
نام شوهر در شناســنامه تان قرار دارد، نمی توانیم 
شما را تحت پوشش قرار دهیم. این زنان بلاتکلیف 
و مستاصل می شوند و گاهی به فکر خودکشی و.... 
هستند و بایستی متولیان مربوطه در این حوزه تدابیری 

لازم اندیشیده و اقدامات لازم را انجام دهند.
  معبری که احداث نشد

  جهانگیری، یکی از اهالی محله شیراول بندرعباس 
هم می گوید سالهاست که قرار است از کوچه آدینه 5 
معبری احداث وبه خیابان 2۰متری شاهد وصل شود 
وبرخی خانه ها هم تخریب شد و بیش از یک دهه از 
این وعده می گذرد. حتی تاکنون زمینی ورزشی برای 

جوانان محله احداث نشده است.
  ناامنی در محلات

  ســاکنان محلات حاشــیه ای بندرعباس از ناامنی 
در ایــن مناطق بســیار گلایه مندنــد و می گویند 
 زن و بچــه های مان امنیــت ندارنــد. در برخی از 
کوچه ها و مخروبه های محلات حتی سارقان کمین 
می کنند وبا چاقو و خنجــر راه را می بندند و جیب 
بری می کنند. به راحتی در کوچه ها مواد ومشــروب 
مصرف می کنند و اگر بخواهیم تذکری دهیم، فورا تهدید 
 و حمله می کنند و اهالی را مورد ضرب و شــتم قرار 
می دهند. داخل حیاط می آیند و وسایل مان را سرقت 
می کنند. نیاز اســت با اقتدار بیشــتری با اراذل، مواد 
مشروب فروشان وسارقان برخورد شود وامنیت کامل 
در محلات حاکم شود. بایستی مخلان امنیت در محلات 

بطور کامل شناسایی شده و زیرچترنظارتی باشند.
  اختلال در امدادرسانی 

  یکی از گلایه های حاشیه نشینان این است که عدم 
بازگشایی معابر در بیشتر محلات باعث شده است 
خودروهای خدمات رســانی و امــدادی به راحتی 
 نتوانند در محلات حضور یابند وبارها خانه هایی در 
آتش ســوخته اند وافرادی جان داده اند و خودروی 
آتش نشــانی و آمبولانس، خــودروی پلیس و... 
نتوانستند وارد محله شوند وحتی بیماری که داخل پتو 
گذاشــته اند تا سرخیابان آورده اند وبا آمبولانس به 

بیمارستان رسانده اند، جانش را از دست داده است.

لزوم پایان دادن چشم بستن بر مشکلات حاشیه نشینان ؛

محلات حاشیه ای بندرعباس طبیب می خواهد
         علی زارعی/ دریا

daryaz           @gmail.com1359

 ۳۶ پروژه ورزشی همزمان با هفته دولت 
در هرمزگان افتتاح می شود

  گروه خبر // مدیرکل ورزش و جوانان استان هرمزگان گفت: 
۳6 پروژه ورزشــی با اعتباری بالغ بر 25 میلیارد تومان در هفته 
 دولت افتتاح می شــود. محمودرضا امیاری با اشاره به افتتاح و 
بهره برداری پروژه های عمرانی ورزشی استان در هفته دولت بیان 
کرد: ۳6 پروژه ورزشی با اعتباری بالغ بر 25میلیاردتومان  در هفته 
دولت افتتاح می شودو اجرای برنامه فرهنگی و ورزشی در سراسر 
 استان توســط اداره کل ورزش و جوانان، هیئت های ورزشی و 
 ســمن ها در طول هفته دولت اجرا می شــود، کــه باتوجه به 
 محدودیــت هــای کرونایــی ایــن برنامــه ها بــا رعایت 
پروتکل های بهداشتی و بعضا بصورت مجازی  و وبینار برگزار 
می شود.امیاری بیان کرد: هفته دولت فرصتی ارزنده در راستای 
میثاق با آرمان های امام راحل، شــهدا، ولایت و رهبری و تبیین 
دســتاوردهای نظام مقدس جمهوری اســلامی، که تلاش کنیم 
امید رادر میان مردم زنده نگه داریم.  به گزارش ایســنا ؛ متولی 
ورزش و جوانان استان هرمزگان یادآور شد: افتتاح و بهره برداری 
۳6 پروژه عمرانی ورزشــی اداره کل ورزش و جوانان اســتان 
هرمزگان شــامل ۳۳ زمین چمن مصنوعی، 2 سالن ورزشی و 
یک دیوار صخره نــوردی( از جمله پروژه های اداره کل ورزش 
و جوانان استان است که ارزش آن بالغ بر25 میلیاردتومان آماده 
 بهــره برداری در هفته دولت اســت که با افتتــاح این پروژه ها،

سرانه ورزشی از ۷۴ صدم مترمربع به ۷6 صدم متر مربع خواهد 
رسید و رشد2 درصدی را در سرانه فضاهای ورزشی استان شاهد 

خواهیم بود.

ممنوعیت صید شیر ماهی در هرمزگان تا ۲۵ مهر
  گروه خبر // معاون صید و بنادر ماهیگیری شیلات هرمزگان 
بر  ممنوعیت صید میش ماهیان از 25 مرداد ماه تا 25 مهرماه سال 
جاری به روش گوشــگیر تاکید کرد.   ابراهیم عالی زاده در این 
خصوص، افزود: این ممنوعیت برای دریای عمان و خلیج فارس و 
کلیه کشورهای عضو کمسیون منطقه ایی شیلاتی recofi است.

وی با تاکید بر رعایــت تقویم فصول ممنوعیت صید اظهار کرد: 
شیلات هرمزگان همه ســاله با توجه به فصل تخم ریزی آبزیان 
به ویژه گونه های ارزشمند در آستانه فرارسیدن فصل بهار، نسبت 
به اعلام زمان ممنوعیت صید در راستای حفظ ذخایر این گونه ها 
اقدام و اطلاع رسانی می کند. عالی زاده از صیادان و تشکل های 
 صیادی خواست که در راستای اجرای هر چه بهتر این تصمیم ملی و 
منطقه ای از هر گونه صید ماهی شــیر با روش گوشگیر در بازه 
زمانی تعیین شده جلوگیری و کنترل و نظارت کامل بر روند اجرا و 
انجام کار به عمل آورند.به گزارش ایسنا، استان هرمزگان با بیش از 

۳۰۰هزار تن صید سالانه رتبه اول صید کشور را دارد.

مصوبه اجرای قطعه اول
 آزاد راه سیرجان - بندرعباس ابلاغ شد

  گروه خبر // دولت مصوبه مربوط به طرح اجرای قطعه اول آزادراه 
ســیرجان - بندرعباس را اصلاح و ابلاغ کرد.    هیات وزیران در 
جلسه مورخ 2۴ مرداد 1۴۰۰ با پیشنهاد وزارت راه و شهرسازی مبنی 
بر اصلاح مصوبه مربوط به طرح اجرای قطعه اول آزادراه سیرجان - 
بندرعباس موافقت کرد.به گزارش ایرنا ؛ به موجب اصلاحیه مذکور، 
برآورد تقریبی طرح یاد شده مبلغ ۸ هزار میلیارد ریال است و طرف 
 مشــارکت عهده دار تأمین ۷۰ درصد از منابع مالی مورد نیاز برای

 احــداث پــروژه، تأسیســات جانبی خــاص آن تــا مرحله 
بهره برداری و تسویه حساب کامل هزینه ها به تفکیک سهامداران 
 و درصد ســهم الشــرکه هر کدام خواهد بود و شرکت ساخت و 
 توســعه زیربناهای حمل و نقل کشــور نیز تامین ۳۰ درصد از 

منابع مالی مورد نیاز را تعهد می کند.

شــتر های  روز ها  این   // گزارش  گروه 
ســرگردان در ســایه بی توجهی ها به 
تبدیل  هرمزگانی هــا  بــرای   معضلی 

شده اند.
   شترداری در هرمزگان به جز تولید گوشت 
و شــیر در مراسم عروسی، ســوارکاری، 
گردشــگری، تهیه کیف، کفــش و زین هم 
کاربرد دارد.حاج احمد شــتردار قشمی می 
گوید: نگهداری از شــتر سنت پیامبر )ص( 
اســت و در هــر خانه ای باید پنج شــتر 
نگهداری شــود. جعفری نیا ۷۰ ســاله نیز 
از اهالی روســتای لیردف جاسک است که 
کارش هنرآفرینی است و از پشم شتر شال، 
سجاده، دستکش و ســیاه چادر می بافد.
محسن نوه 2۰ ساله اوست که کارش مانند 
پدر، شترداری است و کمربند قهوه ای رنگی 
به کمرش بسته که مادر بزرگش از پشم شتر 
بافته است.شــترداری در هرمزگان از 5۰۰ 
ســال پیش تاکنون رواج داشته است.شتر 
گنج ســرگردان بیابان های هرمزگان است، 
حیوانــی صبور با تحمل بالا و گیاهخواری 
که خار ها و گیاهان شــورزی می خورند و 
تاب آوری آن ها در آب و هوای گرم بسیار 
بیابانی، هوای  بالاســت.وجود عرصه های 
گرم و خشک و شــن زار، هرمزگان را به 
مکانی مناســب برای پرورش شتر تبدیل 
کرده است.یک میلیون و 565 هزار هکتار 
از مســاحت هرمزگان، معــادل 21 درصد 
را بیابان تشــکیل می دهد و این ظرفیت، 
موجب علاقه مردم به پرورش شتر و زنده 
نگهداشتن شــغل اجدادیشان شده است.از 
صد و 5۰ هزار نفر شتر در کشور، 21 هزار 
نفر در هرمزگان قرار دارند و حدود 2 هزار 
نفر در هرمزگان به پرورش شتر مشغول اند.

  خواص تغذیه ای تولیدات
   بــه گفته اعظم زمانی کارشــناس تغذیه 
گوشت شــتر دارای پروتئین هایی با ارزش 
غذایی بالا و حاوی ویتامین هـــای مفیـد 
و مورد نیـاز بـــدن مانند ب کمپلکـس و 
برخـــی از عناصـر معدنی مهم مانند آهن، 
فســفر و کلســیم است.در شــیر شتر هم، 
پروتئین ویـــژه ای وجود دارد که نقشــی 
مشــابه هورمون انسولین دارد و در هر لیتر 

شیر ۴۰ واحد از آن یافت می شــود.
  نژاد اصلی شتر در هرمزگان

  جمازه یــا رواحیه، نژاد اصلی شــتر در 
هرمزگان است که ســی درصد از جمعیت 
شتر های اســتان را تشکیل می دهد که این 
نژاد جزء شتران سواری و بارکش به شمار 
میرود و بعلت ســرعت زیاد به شتر پرنده 
اســت.توجه کشــور های حاشیه   معروف 
خلیج فارس به شــتر های ایرانی بویژه شتر 

جمازه و صــادرات آن، علاقه به پرورش 
آن را بیشتر کرده است و کشور های حاشیه 
خلیج فارس از جمله عمان، قطر و امارات 
متحده عربــی متقاضی شــتر های جمازه 
هستند.به گفته مدیر امور دام سازمان جهاد 
کشاورزی هرمزگان، ســالانه بین 5۰۰ تا 
هزار نفر شــتر، به ارزش هر نفر 15 میلیون 
تومان به کشور های خارجی صادر می شود.
جلال اصلاحی می افزاید: سالانه 656 تن 
گوشــت شتر در اســتان تولید می شود که 
بخشــی از آن به استان های یزد، اصفهان و 
کرمان فرســتاده می شود.به گفته وی بعلت 
تولید و توزیع ســنتی شــیر شــتر و خود 
مصرفی آن، آمار دقیقی از میزان تولید شیر 
شــتر در دست نیست.مناطق کویری و نیمه 
کویری شهرســتان های سیریک و جاسک 
بهترین زیســتگاه برای پرورش شــتر در 
هرمزگان اســت و چهل درصد از شتر های 
هرمــزگان نیز در این مناطــق زندگی می 
کنند.بی توجهی به ســرمایه های سرگردان 
اما گویا این گنج صحرا بدون ســاربان رها 
شــده است.  پرورش شــتر به رغم پیشینه 
کهن همچنان ســنتی و کم رونق اســت و 
این صنعت زود بازده و اشــتغالزا به علت 
فراهم نشدن زیرساخت ها، صنایع تبدیلی 
و پرورش سنتی، اکنون چندان مورد توجه 
 نیست.حســن احمدی پرورش دهنده شتر 
می گوید: کاهش جمعیت شتر به علت تغییر 
کارکردِ باربری و کهولت ســنِ شــترداران 
همچنان ســنتی اســت.اقتصاد روستا ها و 
شهر های ســاحلی به پرورش و نگهداری 
 شتر وابســته است و هر گونه بی توجهی و 
فراهم نشــدن زیرســاخت ها، بیکاری و 
افزایش مهاجرت از روســتا ها را به همراه 
دارد.محمد بیری زاده شــتردار جاســکی 
می گوید: بالا بودن بهره تســهیلات بانکی 
برای پرورش صنعتی شــتر و نداشتن وثیقه 
از مشکلات شترداران است.حسن احمدی 
یکی دیگر از شــترداران جاسک هم نبود 
مراکــز تحقیقــات و اصلاح نــژاد، کمبود 
ایستگاه شترداری و طرح ممیزی مراتع را از 

دیگر مشکلات شترداران عنوان کرد.
  جولان شتر در جاده های هرمزگان

  سرگردانی شتر ها خسارات جبران ناپذیری 
برجای می گذارد. هفته گذشــته در جاده 
بندرلنگه بندرعباس حوالی روســتای کنخ، 
یکدســتگاه تریلر کشــنده با شتر هایی که 
در حال عبور از جــاده بودند تصادف کرد 
و موجب تلف شــدن 2۰ نفر شتر شد.این 
نخستین حادثه برخورد سهمگین خودرو ها 
با شتر ها نیست، متأسفانه ورود بی مهابای 
گله های شتر به جاده آنهم در شب، بار ها در 

جاده های هرمزگان کشته و زخمی برجای 
 گذاشــته و این حیوانات بی گناه نیز جان 
داده اند.نداشــتن ســاربان گله های بزرگ 
شــتر در هرمزگان از یک سو و نبود علائم 
ایمنی بر گردن این شتر ها مانند شبرنگ از 
عوامل بروز تصادف های این چنین مرگبار 
در اســتان است.جولان شــتر ها در جاده 
جاسک - میناب و سیریک موجب تصادف 
و کشــته شدن شمار زیادی از هرمزگانی ها 
نیز شــده است.معاون پیشــگیری از وقوع 
جرم دادگســتری هرمزگان مــی گوید: ۳ 
درصد آمار تصادف های جاد های اســتان، 
مربوط به برخورد با احشــام، بویژه شــتر 
اســت.احمدی منش می افزاید: کشته شدن 
دو تــن از همکاران ما از جمله روســای 
ســابق دادگستری جاســک و رودخانه و 
 ناخــدای ارتش بر اثر تصادف با شــتر نیز 
نمونه هایی از این حادثه هاست.بازماندگان 
این تصادف ها، نمی توانند خسارتی دریافت 

کنند.
  وی گفــت: بر همین اســاس شــورای 
پیشــگیری از وقوع جرم در استان تشکیل 
براساس  هرمزگان  است.دادگســتری  شده 
تبصره ماده 1۴ قانون رسیدگی به تخلفات 
و جرائم راهنمایی و رانندگی، پلیس راه را 
مکلف کرده اســت در نظریات کارشناسی 
خــود، کوتاهی مدیران متخلــف را لحاظ 
کند تا برای آنان پرونده محاکماتی تشکیل 
شود.به گفته معاون پیشگیری از وقوع جرم 
دادگستری هرمزگان، از ابتدای سال تاکنون 
16 فقره پرونده بــرای مدیران متخلف در 
دادگستری استان تشکیل شده است.رئیس 
پلیس راه هرمــزگان هم می گوید: تنها در 
پنج ماه امســال 1۸ فقره تصادف با احشام 
در استان رخ داد که 5 کشته و 15 مجروح 
برجای گذاشت.ســرهنگ مهدی نیکبخت 
افزود: از هفت سال گذشته تاکنون، در 1۷۴ 
فقره تصادف با احشــام در استان، 5۰ نفر 
کشته و 2۰۳ نفر مجروح شدند.۹5 درصد 
این تصادفات با شتر و در تاریکی شب رخ 
می دهد، در حالیکه شــتر ها درحال چرا از 
کنار گذر جاده ناگهان می آیند و مانند یک 
کوه در برابر راننده خودرو قرار می گیرند.

وزن این شتر ها معمولا بین دو تن تا چهارتن 
است و می تواند یک خودرو را له کند.
  راه طولانی رسیدن به مطلوب

    ایجــاد گاردریل در اطــراف جاده ها، 
فنس کشی، ســاخت شیب شیروانی، کانال 
و خــاک ریز در دو ســوی جاده می تواند 
تصادف های ناشی از برخورد شتر با خودرو 
را کاهش دهد.معــاون راهداری هرمزگان 
می گوید: از ســال ۹۷ تاکنون سی تابلوی 

اطلاعاتی بزرگِ فســفری نصب و ده هزار 
و ۹۰۰ متر کانال در طول مسیر بندرعباس، 
میناب، سیریک و جاسک برای جلوگیری 
از عبور شــتر ها حفر شده اســت.میرداد 
میردادی افزود: نصب هزار و 1۸۰ شبرنگ 
بر روی شــتر های حوزه شرق استان نیز از 
دیگــر اقدامات انجام شــده برای حل این 
مشکل است.به گفته وی حفر کانال بهترین 
روش برای جلوگیری از عبور شتر ها است، 
اما هزینه آن در هــر کیلومتر 25۰ میلیون 
تومان برآورد شده است که تامین آن نیاز به 
حمایت های ملی دارد.به گفته عباس زارعی 
معاون بهبود تولیدات دامی ســازمان جهاد 
کشــاورزی هرمزگان، بیش از ۹5 درصد 
شتر های استان پلاک گذاری و مشخصات 
آن ها در سامانه مرکز اصلاح نژاد دام کشور 

ثبت شده است.
  لزوم پرورش صنعتی

   کارشناسان بیشتر مشکلات فعلی صنعت 
شــترداری هرمزگان را پرورش سنتی می 
دانند.جلال اصلاحی مدیر امور دام سازمان 
جهاد کشــاورزی هرمزگان مــی گوید: با 
پرورش صنعتی هر صد نفر شــتر، سه شغل 
ایجاد می شــود و با صنعتی شــدن شتر ها 
میزان تولید شیر و گوشت در استان بیست 
درصد افزایش می یابد.به گفته معاون بهبود 
تولیدات دامی ســازمان جهاد کشــاورزی 
هرمزگان از پارسال تاکنون زیرساخت های 
۳ واحد دامداری شــتر صنعتی ایجاد شده 
اســت.زارعی می افزاید: ایــن طرح ها با 
ظرفیت های 15۰، 6۰ و 5۰ نفر شــتر، در 
مرحله دریافت پروانه بهره برداری اســت 

و هفت ایســتگاه خدمات شترداری بخش 
خصوصــی نیز فعال اســت کــه خدمات 
بهداشــتی از جمله واکسیناســیون، تامین 
آب شــرب، و علوفه را بنا به درخواســت 
شترداران انجام می دهد.این درحالیست که 
هرمزگان به 25 ایستگاه خدمات شترداری 

نیاز دارد.
  سند جامع شترداری هرمزگان

  هرمزگان سومین استان با ظرفیت شترداری 
و پرورش آن در کشــور است، اما در این 
صنعت همچنان در مرتبــه صفر قرار دارد.
قرار است بر اساس سند جامع شترداری که 
از دو ســال پیش شروع شده است، در یک 
دوره ده ساله چهل درصد ظرفیت شترداری 
هرمزگان از سنتی به صنعتی و نیمه صنعتی 

تغییر یابد.
  معاون بهبود تولیدات دامی سازمان جهاد 
کشاورزی هرمزگان می گوید: براساس این 
سند، باید در سال نخست 5 هزار نفر و در 
سال های بعد به ازای هر سال، هزار و 5۰۰ 
نفر شتر در واحد های نیمه صنعتی ساماندهی 
شــوند.زارعی می افزاید: اصلاح نژاد شتر، 
واردات هزار نفر شــتر شیری از کشور قطر 
و کویت، پرداخت تسهیلات و صدور مجوز 
راه اندازی واحد هــای پرواربندی از دیگر 

برنامه های این سند است.
  جاســک ظرفیت مناســب پرورش 

صنعتی شتر
  فرماندار جاســک می گوید: با توجه به 
سیاست های دولت در زمینه تولید و اقتصاد 
مقاومتی و توجه به توســعه سواحل مکران 
بخصوص جاســک، پــرورش صنعتی این 

حیوان می توانــد به یک ظرفیت اقتصادی 
در شهرستان تبدیل شود.محمد رادمهر می 
افزاید: شتر های ســرگردان تهدیدی است 
بر ســلامت و جان مردم که باید به فرصت 
تبدیل شــود چرا که شهرســتان جاسک 
ظرفیت بسیار خوبی برای پرورش صنعتی 

شتر دارد.
  به گفته وی از ســویی توجه کشــور های 
حاشــیه خلیج فارس به شــتر های ایرانی 
غیرقابــل وصف اســت که ایــن خود در 
صادرات، ارزآوری و اقتصاد مقاومتی نقطه 

عطفی برای کشور محسوب می شود.
  نتیجه گیری

   تصادف با شــتر در هرمــزگان تبدیل به 
یک معضل اجتماعی شــده است و غیر از 
ناامنی جادهها، ایــن حیوانات اکنون جان 
انسان ها را می گیرند و از سویی دیگر چه 
بسا سرمایه یک عمر تلاش یک شتر دار در 
یک تصادف از بین می رود و شتر داری که 
در یک تصادف بیست شتر از دست می دهد 
دیگر سرمایه ای برای ادامه این کار ندارد.

هرمزگان با داشــتن 1۳ درصد از جمعیت 
شــتر کشــور، نیازمند عرصه هایی برای 
پرورش صنعتی است. به گزارش خبرگزاری 
صدا و ســیما ؛ با پرورش صنعتی شــتر و 
اجرای موفق سند جامع شترداری همراه با 
حفاظــت از گونه های خاص ژنتیکی مانند 
شــتر جمازه یا پرنده می توان برای رونق 
دامداری، گردشــگری، اشتغالزایی و ارتقاء 
ســطح اقتصادی و درآمــدی مردم محروم 
استان و تأمین بخشی از پروتئین موردنیاز 

جامعه قدم های اساسی برداشت.

سایه سنگین بی توجهی بر سر شتر های سرگردان هرمزگان 


